



*ГОЩА ВІД МИНУВШИНИ
ДО СЬОГОДЕННЯ*

**Рівненська обласна універсальна
наукова бібліотека**

**Гоща від минувшини
до сьогодення**

Науково-допоміжний
бібліографічний покажчик

Рівне – 2026

Гоща від минувшини до сьогодення : наук.-допом. покажч. / Рівнен. обл. універс. наук. б-ка ; уклад. Л. М. Малишева ; наук. ред. О. Л. Промська, ред. З. М. Тирак ; відп. за вип. В. П. Ярошук. – Рівне : [б. в.], 2026. – 111 с.

Науково-допоміжний бібліографічний покажчик присвячений селищу Гоща Рівненської області. У виданні представлені відомості про документи, у яких відображені основні аспекти історичного, політичного, економічного та культурного розвитку Гощанщини з найдавніших днів до сьогодення.

Також включено інформацію про матеріали, що розповідають про пам'ятки історії та культури, про видатних діячів та письменників краю, відомих людей, пов'язаних з Гощанщиною.

Видання містить іменний покажчик.

Покажчик розрахований на красзнавців, викладачів, студентів та учнів, усіх зацікавлених історією Гощанського краю.

Укладач

Лідія Михайлівна Малишева, завідувачка відділу наукової інформації та бібліографії
Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки

Науковий редактор

Олександра Леонідівна Промська, заступник директора з наукової роботи та автоматизації
Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки, кандидат історичних наук

Редактор

Зінаїда Миколаївна Тирак, провідний редактор науково-методичного відділу
Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки

Відповідальна за випуск

Валентина Петрівна Ярошук, директор Рівненської обласної універсальної наукової
бібліотеки, заслужений працівник культури України, кандидат історичних наук

ВІД УКЛАДАЧА

Гоща – це містечко на Рівненщині, якому вже понад 860 років. Воно славне своєю історією, визначними подіями та постатями, іменами видатних людей – родин Гойських, Ленкевичів, Валевських, Інокентія Гізеля, Адама Кіселя, Олександра Золотницького, Олекси Новака, Анатолія Яцика, Сергія Сегеди, Василя Баши, Івана Білоуса, Ростислава Журомського, Спиридона Кравчука та багатьох інших.

Науково-допоміжний бібліографічний покажчик «Гоща від минувшини до сьогодення» укладений спеціалістами Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки у 2022 році, де акумульовані, систематизовані і упорядковані відомості про документи, які містять інформацію про різні періоди історичного розвитку Гощі, завдяки яким можна зробити короткий екскурс в минуле містечка.

До видання включені бібліографічні описи книг, довідкових видань, бібліографічних посібників, статей із збірників та періодичних видань українською та польською мовами. Відбір документів завершено жовтнем 2022 року, більшість з яких були переглянуті *de visu*.

Покажчик підготовлено на основі фондів і каталогів Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки та публічної бібліотеки Гощі. Також використовували сайти польських електронних бібліотек <http://mbc.malopolska.pl/dlibra>, <http://polona.pl/item/>, <https://kpbc.umk.pl/dlibra>, <https://pbc.rzeszow.pl/>, де розміщені тексти книг, виданих в XIX та початку XX ст. польською мовою.

Структура покажчика побудована за хронологічно-предметним принципом, який допоможе зорієнтуватися в історії та сьогоденні Гощі. Окремими розділами представлена освіта і наука, культурно-мистецьке життя, народна творчість, етнографія, фольклор, релігія, туризм і спорт, пам'ятки історії, культури, архітектури, відомі люди, літературне життя, в яких акумульована інформація про всі періоди історичного розвитку Гощі.

У покажчику документи систематизовані за основними розділами:

- Походження назви селища Гоща
- Геральдика
- Історія Гощі
- Освіта, наука
- Культурно-мистецька Гоща
- Народна творчість, етнографія, фольклор
- Релігійне життя Гощі
- Охорона здоров'я, медицина. Народна медицина
- Спорт, туризм
- Пам'ятки історії, культури, архітектури. Природні пам'ятки
- Відомі люди Гощі
- Гоща літературна
- Гоща у творах літератури та мистецтва

- **Бібліографічні посібники**

У деяких розділах виокремлено підрозділи або персоналії, в залежності від значення та наявності документів. Матеріал у межах розділів та підрозділів впорядковано за алфавітом прізвищ авторів або назв творів. Спочатку представлені окремі видання (книги), далі – статті з періодичних видань та збірників.

Покажчик має суцільну нумерацію. З метою уникнення дублювання записів використані перехресні посилання.

Бібліографічні описи здійснено згідно із діючими державними стандартами: ДСТУ 7.1.2006 «Бібліографічний запис. Загальні вимоги та правила складання», ДСТУ 3582:2013 «Бібліографічний опис. Скорочення слів і словосполучень українською мовою. Загальні вимоги та правила».

Бібліографічні описи документів у посібнику анотовані. Анотації мають довідковий та уточнюючий характер.

У покажчику до низки бібліографічних записів додано QR-коди, що дає можливість швидко візуалізувати за допомогою смартфонів інтернет-джерела і використовувати для роботи.

Зручність користування покажчиком забезпечує допоміжний апарат, який складається з передмови від укладача та іменного покажчика прізвищ авторів, співавторів, укладачів, редакторів, персоналій та імен, які згадані у бібліографічних описах та анотаціях документів.

Видання адресоване бібліотечним спеціалістам, історикам, краєзнавцям, дослідникам рідного краю та всім, хто цікавиться історією та культурою краю.

***Лідія Малишева,**
завідувачка відділу наукової інформації та бібліографії
Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки*

ПОХОДЖЕННЯ НАЗВИ СЕЛИЩА ГОЩА

1. Коваль А. П. Знайомі незнайомці : походження назв поселень України / А. П. Коваль. – Київ : Либідь, 2001. – 300 с.
Про Гощу. – С. 209.

2. Кругляк Ю. М. Ім'я вашого міста : походження назв міст і селищ міського типу Української РСР / Ю. М. Кругляк. – Київ : Наук. думка, 1978. – 152 с.
Про Гощу. – С. 38.

3. Панасенко О. Рівненщина : сторінки минулого / О. Панасенко. – Рівне : Будинок науки і техніки, 2001. – 313 с.
Про походження назви. – С. 22–23.
Про історію Гощі. – С. 33, 54, 58–60, 68, 160, 186, 192, 230, 234.

4. Пура Я. О. Походження назв населених пунктів Ровенщини / Я. О. Пура. – Львів : Світ, 1990. – 144 с.
Про Гощу. – С. 12.

5. Янко М. Т. Топонімічний словник України : словник-довідник / М. Т. Янко. – Київ : Знання, 1988. – 432 с.
Про походження назви. – С. 106.

6. Васильчук В. Про Гойщу, де мешкали Гойські / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 27 серп. – С. 6.
Про цікаві відомості трактування назви селища Гоща.

7. Кравчук С. Ця дивна назва [Гоща] / С. Кравчук // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 9 лип. – С. 4.

8. Пура Я. Гоща / Я. Пура // Червоний прапор [Рівне]. – 1974. – 13 квіт. – С. 3.
Про походження назви.

9. Пура Я. О. Гоща : етимологічні розвідки / Я. О. Пура // Мовознавство. – 1968. – № 5. – С. 82.
Про історію назви «Гоща».

ГЕРАЛЬДИКА

10. Гречило А. Б. Герби та прапори міст і сіл Рівненської області / А. Б. Гречило, Ю. П. Терлецький. – Київ ; Львів ; Рівне, 2002. – 72 с.
Про муніципальні символи Гощі. – С. 22–23.

11. Напиткін В. Символіка Рівненської області : довідник / В. Напиткін, К. Богатов. – Рівне : Сторожук О. В., 2018. – 112 с.
Герб Гощі. – С. 27.

12. Кардаш А. Символ Гощі Юрія Калюха / А. Кардаш // Провінційна газета [Рівне]. – 2003. – 23 січ. – С. 12.
Юрій Калюх є автором двох символічних знаків Гощі та гербів.

13. Кузьмін Ю. Під трьома баштами : геральдика / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 21 лип. – С. 5.
Про герб володаря Гощі А. Кисіля.

14. Повар І. Герб і прапор Гощанщини / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 31 жовт. – С. 6.
Затверджено на тридцять шостій сесії Гощанської районної ради п'ятого скликання 27 жовтня 2009 р.

15. Терлецький Ю. Гойські – засновники Гощі / Ю. Терлецький // Вечірнє Рівне. – 1997. – 28 черв. – С. 10.
З історії герба Гощі.

16. Терлецький Ю. Міські символи Гощі / Ю. Терлецький // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-красн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 31–33.

17. Форманчук О. Значки із зображеннями гербів Гощі та Русивля / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 3 верес. – С. 15.

ІСТОРІЯ ГОЩІ

Загальні праці

18. Андрухов П. Волинська земля (Ровенщина) з глибини століть до сьогодення : мала хронолог. таблиця / П. Андрухов. – Рівне, 1991. – 48 с.

19. Антонович В. Б. Археологическая карта Волынской губернии / В. Б. Антонович. – Москва : Типография Лисснера, 1900. – 154 с.

20. Географическо-статистический словарь Российской империи : в 4 т. Т. 1 / сост. П. Семенов. – Санкт-Петербург, 1863. – 727 с. ; Те саме в мережі Інтернет: http://history.org.ua/LiberUA/e_dzherela_heohrstslovar_1863/e_dzherela_heohrstslovar_1863.pdf.
Про Гощу. – С. 684.

- 21. Географічна енциклопедія України. Т. 1 : А – Ж** / редкол.: О. М. Маринич (відп. ред.), [та ін.]. – Київ : УРЕ ім. М. П. Бажана, 1989. – 416 с.
Про Гоцу. – С. 293.
- 22. Гоца** : корот. нарис іст. селища. – Рівне, 1993. – 7 с.
- 23. Гощанське Погориння: давнина і сучасність** : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – 168 с.
- 24. Грушевський М. Історія України-Руси. Т. 5 : Суспільно-політичний і церковний устрій в Українсько-руських землях XIV–XVII в.** / М. Грушевський. – Львів, 1905. – 708 с.
Про Гоцу. – С. 266.
- 25. Державний архів Рівненської області : путівник. Т. 1 : Фонди періоду до вересня 1939 року** / упоряд. Л. Леонова, О. Нікітюк, В. Марчук [та ін.]. – Рівне, 2011. – 425 с.
Документи про Гоцу. – С. 33, 38, 71, 86, 153, 213, 265, 313, 319.
Про Гощанську волость. – С. 313.
- 26. Енциклопедія історії України. Т. 2 : Г – Д** / редкол. В. А. Смолій [та ін.]. – Київ : Наук. думка, 2004. – 528 с.
Про Гоцу, Гощанський Свято-Михайлівський монастир, Гощанський полк (1648 р.). – С. 179.
- 27. Енциклопедія сучасної України. Т. 6 : Го – Гю** / редкол. І. М. Дзюба [та ін.] ; Інститут енциклопедичних досліджень НАН України. – Київ : Поліграфкнига, 2006. – 711 с.
Про Гоцу. – С. 344–345.
- 28. Енциклопедія українознавства. Т. 2** / за ред. В. Кубійовича. – Львів : НТШ, 1993. – 800 с.
Про Гоцу. – С. 421.
- 29. Историко-статистическое описание церквей и приходов Волынской епархии** / сост. Н. И. Теодорович. – Т. 2 : Уезды Ровенский, Острожский и Дубенский. – Почаев, 1889. – 435–1120, VII с.
Відомості про Гоцу. – С. 710–722.
- 30. Історія Волині : від найдавніших часів до наших днів** / редкол. О. Г. Михайлюк [та ін.]. – Львів : Вища шк., 1988. – 240 с.
Про Гоцу. – С. 17.
- 31. Історія міст і сіл Української РСР. Ровенська область.** – Київ : УРЕ, 1973. – 655 с.

Про Гоцу. – С. 179–188.

32. Книга Пам'яті і Слави Волині. Т. 4 : Рівненська область. Гощанський район. – Рівне : ППДМ, 2002 – 464 с.

33. Книга Пам'яті України. Рівненська область. Т. 1 : Рівне, Березнівський район, Володимирецький район, Гощанський район, Дубенський район, Дубровицький район. – Львів : Каменярь, 1994. – 694 с. : іл.
Про Гощанську селищну раду. – С. 301–310.

34. Книга скорботи України : Рівненська область. Т. 1 : Рівне, Березнівський район, Володимирецький район, Гощанський район, Дубенський район. – Рівне : Рівнен. друк., 2002–2003. – 470 с.

35. Кравчук С. Перехрестя вождя Божа : іст. Дорогобуз. Погориння в нарисах / С. Кравчук, О. Кравчук. – Рівне, 2005. – 352 с.
Про Гоцу.

36. Кравчук С. Святині Гощі : іст.-турист. путівник / С. Кравчук. – Рівне : Овід, 2010. – 236 с.
Історія Гощі. – С. 3–128.

37. Крип'якевич І. П. Історія України / І. П. Крип'якевич. – Львів : Світ, 1990. – 520 с.
Про Гоцу. – С. 246.

38. Мельничук А. Гощанський район на уроках історії / А. Мельничук. – Рівне : О. Зень, 2016. – 142 с.

39. Мельничук А. Села Гощанщини у дослідженні Миколи Теодоровича «Історико-статистичний опис церков та парафій Волинської єпархії» (1888 р.) / А. Мельничук. – Рівне : О. Зень, 2010. – 96 с.
Про Гоцу. – С. 7–21.

40. Минувшина Гощанщини – далека і близька : іст. населених пунктів Гощан. краю / уклад. О. Загородько. – Гоща : Гощан. ЦРБ, 2015. – 96 с.
Про Гоцу. – С. 22–23.

41. Ровенський обласний архів / редкол. К. І. Тищенко [та ін.]. – Київ : Думка, 1970. – 260 с.
Про Гоцу. – С. 48, 200, 216.
Про Гощанську волость. – С. 186, 211–212.
Про Гощанський повіт. – С. 212.
Про Гощанський район. – С. 81, 190, 197, 214–216, 218–219.

42. Сакральні місця Гощанського краю : альбом / Гощан. центр. р-на б-ка ; уклад. С. Власюк ; ред. М. Макарук. – Гоща : [б. в.], 2015. – 69 с.

43. Сербін Г. Ровенщина : іст.-краєзн. нарис / Г. Сербін. – Львів : Каменяр, 1970. – 244 с.

Про Гоцу. – С. 24, 32, 78, 147, 150–151, 154, 241.

44. Цинкаловський О. Стара Волинь і Волинське Полісся : (краєзн. словник – від найдавніших часів до 1914 року). Т. 1 / О. Цинкаловський. – Вінніпег, 1984. – 600 с.

Про Гоцу. – С. 310–311.

45. Шабаровський В. В. Караїми на Волині : штрихи до портрета загадкового народу / В. В. Шабаровський. – Луцьк : Твердиня, 2013. – 252 с.

Згадується Гоца. – С. 153, 199.

46. Шеретюк Р. Мистецька спадщина ордену піарів на Волині : у дискурсі культурних кодів модерної доби (кінець XVII – перша третина XIX ст.) : монографія / Р. Шеретюк, Н. Стоколос. – Рівне : О. Зень, 2022. – 270 с.

Про Гоцу. – С. 126, 142–143.

47. Энциклопедический словарь Брокгауза и Ефрона. Т. 9 : Гоа – Гравер / под ред. проф. И. Е. Андреевского. – Санкт-Петербург : Семеновская Типолитография, 1893. – 474 с.

Про Гоцу. – С. 464.

48. Archiwum książąt Lubartowiczów Sanguszków w Sławucie. Т. 3 : 1432–1534. – Lwów : Gorczak Bronisław. Wyd., 1890. – 356 s.

Відомості про Гоцу (1522 р.). – С. 219–220.

49. Aftanazy R. Dzieje rezydencji na dawnych kresach Rzeczypospolitej. – 2 wyd., przejrz., uzupeł. / R. Aftanazy. Т. 5 : Województwo wołyńskie. – Wrocław : Ossolińskich, 1994. – 697 s.

50. Błędowska H. Pamiątka przeszłości : wspomnienia z lat 1794–1832 / H. Błędowska ; oprac. i wstępem poprzedziły K. Kostenicz i Z. Makowiecka. – Warszawa : Państw. Instytut Wydawniczy, 1960. – 574 s.

Про Гоцу. – С. 365.

51. Dunin-Karwicki J. Z zamglonej i niedawno minionej przeszłości : opowiadania historyczne / J. Dunin-Karwicki. – Warszawa : Nowy-Świat, 1902. – S. 252.

Інформація про Гоцу. – С. 98.

52. Niezbrzycki J. Polesie : opis wojskowo-geograficzny i studjum terenu / J. Niezbrzycki. – Warszawa : Wojskowy in-t nauk.-wydawniczy, 1930. – 455 s.

Про Гоцу. – С. 53, 91, 268.

53. Orłowicz M. Ilustrowany przewodnik po Wołyniu z 111 ilustracjami i mapką województwa / M. Orłowicz. – Łuck, 1929. – 380 s. – Те саме в мережі Інтернет: <https://pbc.rzeszow.pl/dlibra/publication/3310/edition/4132/content?ref=desc>.

Про Гоцу. – С. 57–58, 238.

54. Polska XVI wieku pod względem geograficzno-statystycznym. T. 8 : Ziemie ruskie. Wołyń i Podole / opisane przed Aleksandra Jabłonowskiego. – Warszawa : Gebethner i Wolff, 1889. – 307 s.

Про Гоцу. – С. 53, 96, 151.

Статистичні дані про податки з населення в 1570 р. в розділі Воєводство Волинське. – С. 17.

55. Rocznik Wołyński / pod red. J. Hoffmana. T. 2. – Rowne, 1931. – 584 s.

Про Гоцу. – С. 12, 20–21, 33, 59.

56. Słownik geograficzny Królestwa Polskiego i innych krajów słowiańskich. T. 3 : [Haag – Kępy] / pod red. F. Sulimierski, Wł. Walewski. – Warszawa : Druk Wieku, 1882. – 960 s. – Те саме в мережі Інтернет: <http://mbc.malopolska.pl/dlibra/docmetadata?id=123&from=publication>.

Про Гоцу. – С. 166–167.

57. Stecki H. Wspomnienia mojej młodości / H. Stecki. – Lwów, 1895. – 280 s.

Про Гоцу. – С. 66–67.

58. Szkoły powszechne Rzeczypospolitej Polskiej w roku szkolnym 1925/26 : stan z dn. 1 grudnia 1925 roku. – Warszawa : Państwowe Wydaw. Książek Szkolnych, 1927. – 698 s. – Те саме в мережі Інтернет: <http://polona.pl/item/92886446>.

Про школи Гоці, які працювали у 1926 р. – С. 229.

59. Wołyniak (Gizycki J. M.). Z przeszłości Hoszczy na Wołyniu / J. M. Gizycki. – Kraków, 1909 – 73 s.

60. Wołoszynowski J. Województwo Wołyńskie w świetle liczb i faktów / J. Wołoszynowski. – Łuck, 1929. – 248 s. – Те саме в мережі Інтернет: <https://kpbc.umk.pl/dlibra/publication/153266/edition/166175/content>.

Про кількісний і національний склад населення Гоці. – С. 22.

Про наявність регулярного автобусного зв'язку Ровно – Гоца. – С. 31.

Про наявність поштово-телеграфної установи в Гоці. – С. 32.

Про кількість господарств та наявність в них земель в Гоці. – С. 93.

61. Jabłonowski A. Pisma. T. IV : Wołyń, Podole i Ruś Czerwona / A. Jabłonowski. – Warszawa : E. Wende, 1911. – 532 s.

Про с. Гоцу. – С. 102, 153.

62. Бухало Г. Цінне джерело з історії Гощі / Г. Бухало // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 57–61.

Про книгу «З минулого Гощі на Волині» (1909) Яна Марека Гіжицького (псевдонім «Волиняк»), уродженця Волині.

63. Васильчук В. Працювали, захищалися, гинули / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 29 берез. – С. 7.

Про юдейську громаду Гощі у 16–20 ст.

64. Васильчук В. Унікальність пошуку гощанських краєзнавців / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 21 верес. – С. 5.

Про публічну лекцію Валерія Скоцика «Гоща знайома й незнайома».

65. Васильчук В. Церква в Гощі мала три маківки, а Тучин спалили шведи / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 22 листоп. – С. 6.

Про історію Гощі за матеріалами польського науковця, краєзнавця Гжегожа Ронковського «Волинь. Путівник по Західній Україні» (2005).

66. Гайдук І. Короткі згадки про населені пункти, де проживали і проживають нащадки басівкутських Макаревичів / І. Гайдук // Басівкутські Макаревичі (1735–2018) / І. В. Гайдук. – Рівне : О. Зень, 2019. – С. 53–97.

Інформація про Гощу. – С. 57–59.

67. Гончарова Г. Гоща / Г. Гончарова // Рідний край [Гоща]. – 1999. – 18 груд. – С. 2.

З історії селища від давнини до 80-х рр. 19 ст.

68. Древня Гоща мала назву «Гища» // Панорама [Рівне]. – 2002. – 21 черв. – С. 5.

Про науково-практичну конференцію, присвячену 850-річчю заснування Гощі (14 червня 2002 р. селище Гоща).

69. Журомський Р. Вулиці Гощі / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 1999. – 12 черв. – С. 2.

Про історію і сьогодення Гощі.

70. Кирильчук М. По мезозой – у Гощу / М. Кирильчук // Вісті Рівненщини. – 2017. – 17 берез. – С. 9.

Про історію селища Гоща.

71. Кособуцька Г. На сторінках україномовних канадських видань / Г. Кособуцька // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 95–100.

*Історія Гощі на сторінках двотомника «Стара Волинь і Волинське Полісся»
Олександра Цинкаловського.*

72. Кравчук О. Витоки / О. Кравчук // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне : Ліста, 2000. – С. 7–9.
Подана історія селища Гоща.

73. Кузьмін Ю. Дещо з минувшини Гощі / Ю. Кузьмін // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 8–11.

Коротка історія Гощі. Про походження назви «Гоща».

74. Кузьмін Ю. З минувшини Гощі на Волині / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 13 жовт. – С. 2 ; 17 жовт. – С. 2 ; 20 жовт. – С. 2 ; 24 жовт. – С. 2 ; 27 жовт. – С. 2 ; 7 листоп. – С. 2 ; 10 листоп. – С. 2 ; 14 листоп. – С. 2 ; 21 листоп. – С. 2.

Історія Гощі з минулого до сьогодення.

75. Кузьмін Ю. Заспівай мені, скрипко єврейська... / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 14 серп. – С. 3.

Про єврейське поселення в Гощі від давнини і до 1942 р.

76. Кузьмін Ю. По праву діничного владарювання : упродовж чотирьох століть наше містечко було власністю 22 шляхтичів / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 20 трав. – С. 3.

77. Кузьмін Ю. Ян Марек Гіжицький і його книга про Гощу / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 15 черв. – С. 3.

Про Я. М. Гіжицького (Волиняк) та його книгу «З минувшини Гощі на Волині» (1908).

78. Форманчук О. Історія з-понад 200-річним присмаком / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 9 груд. – С. 5.

Про книжку Луки Рафальського «Путешествие по Острожскому уезду Волынской губернии в 1864–1865 годах», де є інформація про Гощу.

ГОЩА ВІД НАЙДАВНІШИХ ЧАСІВ ДО XIII ст.

79. Археологія Української РСР. Т. 1 : Первісна археологія / відп. ред. Д. Я. Телегін. – Київ : Наук. думка, 1971. – 452 с.

Про археологічні пам'ятки Гощі. – С. 104, 149, 206, 214–216.

80. Історія Волині. Т. 1 / наук. ред. І. Ворончук. – Київ ; Харків : О. Савчук, 2021. – 283 с.

Міститься інформація про енеолітичні пам'ятки трипільської та каліцької культур, культури кулястих амфор доби бронзи Гощі. – С. 148, 150, 169.

81. Кучинко М. Історія населення Західної Волині, Холмщини та Підляшшя в 10–14 століттях / М. Кучинко. – Луцьк : Волин. обл. друк., 2009. – 256 с.

Інформація про Гошу. – С. 41–42, 49, 70, 374.

82. Прищепя Б. А. Погоринські міста в X–XIII ст. / Б. А. Прищепя. – Рівне : ДМ, 2016. – 297 с.

Про Гошу. – С. 21, 44, 144, 146, 152, 165, 173, 191–192, 197, 201, 216, 219.

83. Раппопорт П. А. Военное зодчество западно-русских земель X–XIV вв. / П. А. Раппопорт. – Ленинград : Наука, 1967. – 240 с.

Про городище у Гоці. – С. 58–60, 189, 225.

84. Ратич О. Давньоруські археологічні пам'ятки на території західних областей УРСР / О. Ратич. – Київ : АН УРСР, 1982. – 96 с.

Вміщена інформація про Гошу. – С. 80.

85. Свєшніков І. К. Довідник з археології України : Ровен. обл. / І. К. Свєшніков, Ю. М. Нікольченко. – Київ : Наук. думка, 1982. – 113 с.

Про археологічні пам'ятки Гоці. – С. 42.

86. Стародавнє населення Прикарпаття і Волині (доба первіснообщинного ладу) / відп. ред. О. П. Черниш. – Київ : Наук. думка, 1974. – 287 с.

Про Гошу. – С. 114–116.

87. Труды одиннадцатого археологического съезда в Киеве 1899. Т. 1 / под. ред. П. С. Уваровой, С. С. Слуцкого. – Москва : Тип. Г. Лисснера и А. Гешеля, 1901. – 815 с.

Згадується селище Гоша. – С. 94.

88. Андросук Т. В. Гоша середньовічна / Т. В. Андросук, В. І. Матійченко // Актуальні проблеми розвитку міст та міського самоврядування : історія і сучасність : тези міжнар. наук.-практ. конф., м. Рівне, 7–9 квіт. 1993 р. – Рівне, 1993. – С. 28–29.

89. Археологи знайшли піч та обручку 11-го століття на Рівненщині // Володимирець. вісник. – 2020. – 17 верес. – С. 2.

Про археологічні розкопки у Гоці, в результаті яких були знайдені артефакти 11-го століття: обручка, амулети, гральні кості.

90. До таємниць Гощанського городища докопалися рівненські археологи // Рівне вечірнє. – 2019. – 10 жовт. – С. 14.

91. Жураковський Б. Древні шляхи на Середньому Погоринні / Б. Жураковський // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 19–22.

Міститься інформація про Гощу.

92. Калька Н. Археологи підтвердили тисячорічну історію Гощі / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 30 черв. – С. 2.

Про археологічні розкопки Гощанського городища XI–XIII ст. під керуванням наукового співробітника Національної академії наук України Олексія Войтюка.

93. Калька Н. Що приховує городище в Гощі? / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 26 трав. – С. 5.

Про проведення археологічних досліджень культурних шарів для встановлення оглядового майданчика в Гощі.

94. Кирильчук М. По мезозой – у Гощу / М. Кирильчук // Вісті Рівненщини. – 2017. – 17 берез. – С. 9.

Про історію Гощі.

95. Коташевський В. «Хрест Гойських я подарував музеєві» / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 груд. – С. 7.

Про родину Гойських, які жили в Гощі з 14 по 16 ст.

96. Кравчук С. На місці язичницького каплича, або Таємниці гощанських підземель / С. Кравчук // Волинь [Рівне]. – 2005. – 22 лип. – С. 17.

97. Міщук О. Історія Червенського шляху / О. Міщук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 29 листоп. – С. 4.

Про шлях, який з'єднував у 11 ст. Київ і село Червно в Польщі та пролягав через Гощу.

98. Нікольченко Ю. Вікно в історію / Ю. Нікольченко // Червон. прапор [Рівне]. – 1971. – 20 жовт. – С. 4.

Про розкопки багатошарових поселень біля Гощі.

99. Охріменко Г. Культури дунайського походження раннього енеоліту на Волині (питання класифікації і термінології) / Г. Охріменко, С. Локайчук // Нариси культури давньої Волині / за заг. ред. Г. Охріменка. – Луцьк : Волин. обл. друк., 2006. – С. 302–307.

Міститься інформація про Гощу.

100. Прищепа Б. Археологічні пам'ятки Гощанського району / Б. Прищепа // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 11–19.

101. Сірук К. У Гощанському городищі знайшли чимало артефактів / К. Сірук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 4 верес. – С. 2.

Про давньоруську піч, яку знайшли під час розкопок у Гощі.

102. Старовинне рідкісне поховання мідного віку розкопали на Рівненщині // Життя і слово [Острог]. – 2019. – 7 верес. – С. 2.

На території Гощанського городища виявили поховання часів мідного віку, яке датують 6–4 тис. до н. е.

103. Таємниці городища // Скриня [Дубно]. – 2019. – 17 жовт. – С. 15.

Про археологічні дослідження у Гощі.

104. У Гощі – унікальна знахідка // Вісті Рівненщини. – 2019. – 6 верес. – С. 13.

Про городище гощанське, про поховання 6–4 тис. до н. е.

105. Форманчук О. Свідок історії – кам'яна сокира / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 18 берез. – С. 5.

Про кам'яні сокири, які були знайдені на території Гощаницькини.

ЛИТОВСЬКО-ПОЛЬСЬКА ДОБА (XIII–XVIII ст.)

106. Архив Юго-Западной России, издаваемый Временной комиссией для разбора древних актов, высочайше учрежденной при Киевском военном, Подольском и Волынском генерал-губернаторе. Ч. 3, т. 4 : Акты, относящиеся к эпохе Богдана Хмельницкого. – Киев : Унив. тип., 1914. – 946 с.

Про участь населення Гощі у визвольній війні. – С. 191, 306.

107. Баранович О. І. Залюднення України перед Хмельниччиною / О. І. Баранович. – Київ : Всеукр. акад. наук, 1931. – Ч. 1 : Залюднення Волинського воєводства в першій половині XVII ст. – 155 с.

Про Гощу. – С. 51, 119.

108. Батюшков П. М. Волинь : історичні долі південно-західного краю / П. М. Батюшков ; пер. з рос. М. А. Миколаєнка. – Дніпропетровськ : Січ, 2004. – 424 с.

Про Гощу, Гощанський монастир, Адама Кисіля. – С. 185, 196, 210, 217, 228, 230, 289, 294.

109. Гоща під час війни 1648–1658 рр. // Київська старовина. – 1888. – Т. 22. – С. 84.

110. Документи Богдана Хмельницького (1648–1657) / відп. ред. Ф. П. Шевченко, упоряд. І. П. Крип'якевич. – Київ : АН УРСР, 1961. – 738 с.

Про Гощу. – С. 211–212.

- 111. Ісаєвич Я. Д. Братства та їх роль в розвитку української культури XVI–XVIII ст.** / Я. Д. Ісаєвич. – Київ : Наук. думка, 1966. – 248 с.
Про Гоцанську колегію. – С. 137.
- 112. Історія Волині. Т. 1** / наук. ред. І. Ворончук. – Київ ; Харків : О. Савчук, 2021. – 283 с.
Про формування Гоцанського полку (1649 р.). – С. 28.
- 113. Коли земля стогнала : друга половина XVI – перша половина XVII ст.** / упоряд. і передм. В. О. Щербака. – Київ : Україна, 1995. – 432 с. – (Серія «Історія України в прозових творах та документах»)
Про Адама Кисіля. – С. 319–382.
- 114. Кравчук С. Передзвін віків : іст.-публіцист. нарис** / С. Кравчук. – Гоща : ППФ Валері, 2007. – 240 с.
Про Гошу, про рід Гойських.
Про Ганну Гойську. – С. 77–83.
- 115. Крип'якевич І. П. Богдан Хмельницький** / І. П. Крип'якевич. – Київ : АН УРСР, 1954. – 535 с.
Про Гошу. – С. 142, 521.
- 116. Кулиш П. А. Отпадение Малороссии от Польши (1340–1654) :** в 3 т. Т. 2 / П. А. Кулиш. – Москва : Университет. тип., 1888. – 292 с.
Про Гошу. – С. 235, 239–240, 245, 373, 376.
- 117. Леп'явко С. Козацькі війни кінця 16 ст. в Україні** / С. Леп'явко. – Чернігів : Сівер. думка, 1996. – 288 с.
Про Гошу. – С. 171.
- 118. Лола О. П. Данило Нечай : корот. іст. нарис** / О. П. Лола. – Київ : Рад. школа, 1956. – 50 с.
Згадка про Гошу. – С. 31.
- 119. Мицик Ю. А. Волинь в роки Визвольної війни українського народу середини 17 століття : док. і матеріали** / Ю. А. Мицик, В. І. Цибульський. – Рівне : Перспектива, 1999. – 120 с.
Документи, де згадується Гоща. – С. 9, 15, 17, 27, 41, 44, 48.
- 120. Національно-визвольна війна в Україні 1648–1657 :** зб. за док. актових книг / упоряд. Сухих Л. А., Страшко В. В. – Київ, 2008. – 1011 с.
Документи, де згадується Гоща. – С. 51, 62, 72, 76, 82, 86, 127, 142, 166, 188, 192, 254–255, 293, 307, 309, 316–317, 347, 396, 466, 572, 649, 743, 841.
- 121. Савич А. Нариси з історії культурних рухів на Вкраїні та Білорусі в XVI–XVII в.** / А. Савич. – Київ, 1929. – 333 с.
Про Гошу. – С. 44, 46.

122. Селянський рух на Україні 1569–1647 рр. : зб. док. і матеріалів / упоряд. Г. В. Боряк [та ін.]. – Київ : Наук. думка, 1993. – 534 с.
Інформація про Гощу. – С. 249, 369, 376, 378, 381, 403.

123. Старченко Н. Честь, кров і риторика : конфлікт у шляхетському середовищі Волині : друга половина 16–17 ст. / Н. Старченко. – Київ : Laugus, 2014. – 510 с.
Інформація про рід Гостських (Гойських). – С. 69, 91, 105, 190, 326, 358, 383, 386–387, 416, 446.

124. Україна перед визвольною війною 1648–1654 рр. : зб. док. (1639–1648 рр.). – Київ : АН УРСР, 1946. – 256 с.
Документи про Гощу (Гойщу), про Олександрю Гойську. – С. 6–10, 169–173.

125. Яковенко Н. Українська шляхта : з кінця XIV – до середини XVII ст.: Волинь і Центр. Україна / Н. Яковенко. – Вид. 2-ге, перегл. і виправл. – Київ : Критика, 2008. – 472 с.
Про Гощу. – С. 144, 224.
Про Гостських (Гойських). – С. 80, 104, 107, 115, 137, 139–140, 142–144, 148, 162, 207, 209–210, 216, 223, 236, 248, 289–290, 297, 338.

126. Ярошинський О. Б. Волинь у роки Української національної революції середини 17 ст. / О. Б. Ярошинський. – Київ : Стилос, 2005. – 460 с.
Про Гощу (Гоцанський полк). – С. 99–102, 109–110.

127. Адам Кисіль // Український пантеон / авт.-упоряд. С. Сегеда. – Київ : Балтія-Друк, 2013. – С. 76–79.
Проживав у Гоці 1 пол. 17 ст.

128. Адамчук Н. Дещо про Дмитра Самозванця / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 1996. – 2 жовт. – С. 3.
Про перебування Дмитра Самозванця в Гоці.

129. Близняк М. Соціально-економічний розвиток містечок на півночі Острозького повіту в кінці 18 ст. / М. Близняк // Наукові записки Національного університету «Острозька академія» / гол. ред. І. Д. Пасічник. – Острог, 2011. – С. 80–95.
Міститься інформація про Гощу.

130. Булига І. Інокентій Гізель – визначний український діяч [17 ст.] / І. Булига // Гоцанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гоці, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 78–81.
Був ректором вищої Гойської школи, яка діяла при Гойському монастирі.

131. Булига О. Анна Гойська – засновниця Почаївського монастиря /
О. Булига // Там само. – С. 28–31.

Про рід Гойських, який походив з Гоці.

132. Васильчук В. Він боронив Гощу / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 28 січ. – С. 7.

Волинська губернія 1648–1676 рр. Про Волинський полк – військову й адміністративно-територіальну одиницю на Волині.

133. Васильчук В. Гощанський слід гетьмана Тетері / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 26 берез. – С. 6.

Про П. Тетерю.

134. Війна за Гощанську спадщину // Рідний край [Гоща]. – 1999. – 24 квіт. – С. 3.

Про Софію Тишкевич, яка успадкувала володіння після Олександри Гойської (Гостської) у 1640 р.

135. Гамрецький М. М. Боротьба трудящих Волині проти гніту панської Польщі в 1648–1654 рр. / М. М. Гамрецький // Наукові записки Київського державного університету. – Київ, 1954. – Т. 13, вип. 1. – С. 85–104.

Про Гощу. – С. 85, 99–100.

136. Гощанцеві тиснув руку Наполеон Бонапарт // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 28 січ. – С. 5.

Про гощанця Віктора Ленкевича (1795–1817), що доводиться дядьком Октавії Валецької, який брав участь у кампанії 1812 року і зустрічався з Наполеоном І.

137. Єршова С. Згадується Гоща : (з архівних документів) / С. Єршова // Рідний край [Гоща]. – 1995. – 25 жовт. – С. 4.

Про лист від 18 березня 1648 р. А. Кисіля путивльському воєводі Ю. Долгорукову, де йдеться про Гощу. Про інші архівні документи цього періоду.

138. Журомський Р. Російський цар вчився у Гоці / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 1995. – 22 квіт. – С. 2–3.

Про перебування Лжедмитрія в Гоці.

139. Кардаш О. З Гоці – Хмельницькому / О. Кардаш // Вільне слово [Рівне]. – 2009. – 2 черв. – С. 7 ; 16 черв. – С. 7 ; 23 черв. – С. 7.

Про лист, написаний у травні 1648 р. у своєму маєтку Брацлавським воєводою Адамом Киселем Богдану Хмельницькому з проханням припинити воєнні дії.

140. Коташевський В. «Хрест Гойських я подарував музеєві» / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 груд. – С. 7.

Про родину Гойських, які жили в Гоці з 14 по 16 ст.

141. Кузьмін Ю. Двічі Кирдеї : саме такий родинний статус мало подружжя Ганни і Єрофея Гойських / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2000. – 29 квіт. – С. 3.

Про Ганну Гойську. Міститься фото її портрета.

142. Кузьмін Ю. Компланація Петра Могили / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 28 квіт. – С. 6.

В 1642 р. між П. Могилою і тогочасною володаркою Гощі княгинею Регіною Соломирецькою відбулася компланація: вона йому подарувала маєток, а він засвідчив, що позичив у неї гроші.

143. Кузьмін Ю. Перше посольство Адама Киселя / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 21 квіт. – С. 4 ; Те саме // Вільне слово [Рівне]. – 2001. – 20 квіт.

Про Адама Киселя, який у 1642 р. став власником Гощі.

144. Кузьмін Ю. Православна аура портрета / Ю. Кузьмін // Вісті Рівненщини. – 2002. – 7 серп.

Про портрет княгині Регіни Соломирецької, яка була останньою дідичкою Гощі з роду Гойських герба Кирдей, поборницею православ'я та фундаторкою освіти в Гощі.

145. Кузьмін Ю. Як Гаврило став Габріелем і чим це завершилося опісля / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 23 серп. – С. 5.

Про Гаврила Гойського герба Кирдей.

146. Кузьмін Ю. Як Гойська з Гойськими судилась / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 9 черв. – С. 3.

147. Мельничук В. Гощанський Універсал Хмельницького / В. Мельничук // Рідний край [Гоща]. – 1993. – 1 січ. – С. 7.

Про найстаршого сина Богдана Хмельницького – Тимоша, доля якого пов'язана з Гощею. Про лист-універсал від 26 лютого 1649 року виданого в Гощі.

148. Мельничук В. Заслужили добру пам'ять / В. Мельничук // Рідний край [Гоща]. – 1992. – 21 листоп. – С. 2.

Про історію Гощанського колегіуму, створеного у 1639 р.

149. Міщук О. Чужоземець на службі в Україні / О. Міщук // Вільне слово [Рівне]. – 2005. – 5 квіт. – С. 5.

Про Інокентія Гізеля – українського діяча, філософа та історика, життєві дороги якого були пов'язані з Гощею.

150. «Не маю права на єресь» : за рядками документа [княгині Р. Соломирецької (Гойської), який скерований проти розповсюдження на православних теренах тогочасної Гощанщини аріанської єресі] // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 8 жовт. – С. 4.

151. Новак О. Дмитрій Самозванець і Гоща / О. Новак // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 54–57.

Навчався у Гощанському соцініанському колегіумі у 1600–1604 рр.

152. Огібовський Я. Таємниці церковного підвалу : чи похована Ганна Гойська в Дорогобужі? / Я. Огібовський // Рідний край [Гоща]. – 2000. – 29 січ. – С. 3.

153. Онуфрійчук Ф. Рим, Волинь і московський цар Димитрій / Ф. Онуфрійчук // Літопис Волині : наук.-попул. зб. волинознавства. – Вінніпег : Волинь, 1982. – Ч. 13/14. – С. 105–108.

Про московського царя Димитрія, який вчився в аріянській школі у Гощі.

154. Павлюк І. І мапа повідала / І. Павлюк // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 12 квіт. – С. 6.

Про топографічну мапу Волинської губернії, на якій показано панські садиби Гощаницини.

155. Скоцик В. Даніель, не Данило, але... / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 22 трав. – С. 5.

Про історію Гощі з 1653 до 1677 рр., зокрема, про її власника Даніеля Степковського з 1656 по 1673 рр.

156. Скоцик В. Не прийшли, а свої: без малого 360 літ тому гощанці сформували свій козацький полк / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 8 груд. – С. 3.

Про маловідомі та недостатньо досліджені події національно-визвольної революції українського народу під проводом Богдана Хмельницького 1648 року в Гощі.

157. Собчук В. Волинський шляхетський рід Гостських / В. Собчук // Рідний край [Гоща]. – 2010. – 3 лип. – С. 5 ; 10 лип. – С. 5 ; 17 лип. – С. 5 ; 24 лип. – С. 5 ; 31 лип. – С. 5.

Про перші покоління роду Гостських 15–16 ст.

158. Ульяновський В. І. Лжедмитрій і Україна (політичні аспекти) / В. І. Ульяновський // Україна і Польща в період феодалізму : зб. наук. пр. / редкол.: В. А. Смолій (відп. ред.) та ін. – Київ : Наук. думка, 1991. – С. 73–83.

Про Лжедмитрія, який перебував у Гощі.

159. Ульяновський В. Лжедмитрій І на Україні / В. Ульяновський // Наука і суспільство. – 1990. – № 5. – С. 24–31.

160. Цимбалюк Є. Гощанський самозванець / Є. Цимбалюк // Вільне слово [Рівне]. – 2007. – 20 лют. – С. 6.

Про Лжедмитрія, який свій самозванний похід на Москву розпочав із земель волинської Гощі, здобувши тут на початку 17 ст. освіту.

161. Цимбалюк Є. Шлях самозванця на престол почався... з Гощі / Є. Цимбалюк // Цимбалюк Є. П. Редут / Є. П. Цимбалюк. – Рівне : Овід, 2006. – С. 80–86.

Про один із центрів соцініанства – Гощанський колегіум 17 ст., в якому навчався самозванець Лжедмитрій (Г. Отрен'єв).

162. Шолодько П. «Чим можу, прагну прислужитися Вітчизні!» / П. Шолодько // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 15 верес. – С. 5.

Про гадяцькі перемовини 1658 р. гетьмана Павла Тетері та філософа Юрія Немировича.

У СКЛАДІ РОСІЙСЬКОЇ ІМПЕРІЇ (1795–1917) ТА В РОКИ УКРАЇНСЬКОЇ НАЦІОНАЛЬНОЇ РЕВОЛЮЦІЇ (1917–1921)

163. Антонов-Овсеенко В. А. Записки о гражданской войне. Т. 4 / В. А. Антонов-Овсеенко. – Москва ; Ленинград : Госвоениздат, 1933. – 343 с. ; Те саме в мережі Інтернет: http://irbis-nbuv.gov.ua/cgi-bin/ua/elib.exe?Z21ID=&I21_DBN=UKRLIB&P21DBN=UKRLIB&S21STN=1&S21REF=10&S21FMT=online_book&C21COM=S&S21CNR=20&S21P01=0&S21P02=0&S21P03=FF=&S21STR=ukr0003575.

Про події в Гощі 1918–1919 рр. – С. 184, 285, 288.

164. Братчиков А. Материалы для исследования Волынской губернии в статистическом, этнографическом, сельскохозяйственном и других отношениях / А. Братчиков. – Житомир : Тип. губернского управления, 1869. – Вып. 2. – 501 с.

Про Гощу. – С. 274.

165. Весь Юго-Западный край : справ. и адрес. кн. по Киевской, Подольской и Волынской губерниям / сост. М. В. Довнар-Запольский ; под ред. А. И. Ярошевича. – Киев : Тип. Л. М. Фиша и П. Е. Вольфсона, 1913. – 1117 с.

Про Гощу. – С. 847.

166. Военно-статистическое обозрение российской империи. Т. 10, ч. 3 : Волын. губерния. – Санкт-Петербург : Тип. департамента генерального штаба, 1850. – 246 с.

Про Гощу. – С. 12, 15, 89, 97.

167. Дерев'янкін Т. І. Мануфактура на Україні в кінці XVIII – першій половині XIX ст.: Текстильне виробництво / Т. І. Дерев'янкін. – Київ : АН УРСР, 1960. – 127 с.

Про мануфактури, які діяли в Гощі у 1906–1916 рр. – С. 104, 107, 115.

- 168 Історія січових стрільців : воєнно-іст. нарис. – Київ : Україна, 1992. – 345 с.**
Про Гощу. – С. 222, 229.
- 169. Константинович М. Некоторые данные о народном образовании в Юго-Западном крае / М. Константинович. – Киев, 1874. – 57 с.**
Про відкриття у 1873 р. однокласного народного училища в Гощі. – С. 51.
- 170. Кустарные промыслы в Волынской губернии по данным текущей сельскохозяйственной статистики / стат. бюро Волын. губ. зем. управы. – Житомир : Волын. губ. земство, 1914. – 41 с.**
Про Гощу. – С. 34.
- 171. Населенные места Российской империи в 500 и более жителей с указанием всего наличного в них населения и числа жителей преобладающих вероисповедований по данным первой всеобщей переписи населения 1897. – СПб. : Общественная польза, 1905. – 120 с.**
Про Гощу. – С. 19.
- 172. Нестеренко О. О. Розвиток промисловості на Україні. Ч. 1 : Ремесло і мануфактура / О. О. Нестеренко. – Київ : АН УРСР, 1959. – 496 с.**
Про виникнення суконних мануфактур у Гощі в 1816 р. – С. 173, 247, 452.
- 173. Памятная книжка Волынской губернии на 1888 год. : изд. Волын. губ. стат. комитета / сост. под ред. И. Ф. Мацкевича. – Житомир : Тип. губ. правл., 1887. – 245 с.**
Про Гощу. – розділ 3, С. 46.
- 174. Памятная книжка Волынской губернии на 1914 год : изд. Волын. губ. стат. комитета. – Житомир : Волын. губ. тип., 1913 – 585 с.**
Про Гощу. – С. 109, 121–122, 146–147, 151, 160, 180, 191, 195, 207, 232, 287–288.
- 175. Памятная книжка Дирекции народных училищ Волынской губернии на 1912 г. – Житомир, 1912. – 333 с.**
Про освітні заклади Гощі (школу, училище). – С. 174.
- 176. Памятная книжка дирекции народных училищ Волынской губернии на 1914 год. – Житомир : Волын. губ. тип., 1914. – 493 с.**
Про 1-класне сільське училище, відкрите 1872 р. у Гощі. – С. 226.
- 177. Памятники, изданные Временною Комиссиею для разбора древних актов, Высочайше учрежденною при Киевском военном, Подольском и Волынском генерал-губернаторе. Т. 1. – Киев : Унив. тип., 1848. – 852 с. ; Те саме в мережі Інтернет: http://history.org.ua/LiberUA/e_dzherela_Pamytaktov_1848/e_dzherela_Pamytaktov_1848.pdf.**
Про Гощу. – С. 27, 89, 92, 144, 190, 192, 207–208, 210, 214, 356, 396, 399, 403, 409, 429.

178. Полякова И. Крупное землевладение на Волыни / И. Полякова. – Киев : [б. и.], 1898. – 77 с.
Про Гощу. – С. 24.

179. Труды Волынского губернского статистического комитета на 1876 год. Вип. 1 : Ист. очерк Волынь / сост. Л. Крушинский. – Житомир : Тип. Шадова и Санкевича, 1867. – 364 с.
Про Гощу. – С. 93, 247, 308, 331.

180. Бойко А. Герб Ленкевичів? Цілком імовірно / А. Бойко // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 12 листоп. – С. 6.
Про історичну знахідку гудзика роду Ленкевичів-Валевських.

181. Валевський М. «Шановна тіне Цецилії...» / М. Валевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 25 черв. – С. 7.
Спогадами про Цецилію Валевську з роду Потоцьких ділиться Міхал Валевський-молодший, внук серадзького воєводи.

182. Васильчук В. Борошно мали, бо мельникували, або лилась вода на камінь, на лотки, на колесо... / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 16 січ. – С. 6.
Про млини, що функціонували на терені селища Гощі та району в добу царату.

183. Васильчук В. Був підсолтисом, володів млином / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 21 трав. – С. 7.
Про власника першого парового млина у Гощі Йося (Йоселя) Заводника.

184. Васильчук В. Грішний добродійник / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 8 жовт. – С. 10.
Про гощанського поміщика Олександра Злотницького.

185. Васильчук В. Заповіт Октавії / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 27 серп. – С. 5.
Про духовний заповіт поміщиці Волинської губернії Октавії Валевської, яка мешкала у селищі Гоща на початку 19 ст.

186. Васильчук В. Злотницький установив «Пісту» Сосновського / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – № 12. – С. 7.
Про місце поховання гощанської поміщиці Октавії Валевської, уродженої Ленкевич.

187. Васильчук В. Лебідь – прізвище гощанське / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 29 серп. – С. 11.
Про роботу поштової станції, яка функціонувала в Гощі з 1782 року та її керівників: В. Войцехівського, В. Шарабури, Л. А. Малиновського, О. Троцького, Й. Павловського, Г. Лебеда, Г. Кононовича, О. Шадріна, М. Ульяновченка, А. Назарова.

188. Васильчук В. Не зник у темряві минулості / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 11 черв. – С. 16.

Про дослідження науковцями справжнього імені творця культового портрета Міхала Валевського, що писався в селі Тучин.

189. Васильчук В. Октавія пошлюбила Міхала 22-річного / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 верес. – С. 6.

Про Октавію Валевську.

190. Васильчук В. Палали Гоща, Симонів, Новоставці... / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 29 жовт. – С. 6.

Про пожежі в історії Острозького повіту в середині літа 1881 р.

191. Васильчук В. Приїхав Чубинський до Гощі... / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 1 черв. – С. 6.

Історія про те, як судили селян за крадіж хусток Гощанським волосним судом, яка увійшла до «Праць етнографічно-статистичної експедиції в Західно-Руський край, спорядженої імператорським російським географічним товариством» славетного етнографа П. П. Чубинського після його етнографічної експедиції до Гощі у 1870 році.

192. Васильчук В. Приклад, вартий наслідування: на шедевр живопису, який належав гощанцям Октавії Валевській та Олександрові Злотницькому, зображено короля, що володіє Дорогобужем / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 26 листоп. – С. 16.

У 1888 році Гоща вважалася одним із двох місць, котре мало художньо-пам'ятні колекції, зокрема знамените полотно Яна Матейка «Підняття великого дзвону Сигізмунда на вежу Вавельського кафедрального собору в Кракові 1521 року».

193. Васильчук В. Про те, як брати Ленкевичі стали живими трупами / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 29 жовт. – С. 6.

Про знаковий культовий рід Ленкевичів-Іпохорських.

194. Васильчук В. Реїна Госцька, своєю рукою / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 1 черв. – С. 6.

Про раритетну знахідку – геометричний план Терентієва й навколошніх гощанських земель, складений в 1880 році, на якому фігурує власноручний підпис Октавії Валевської. Про Реїну Соломерецьку, представницю українського шляхетського роду Гостських герба Кирдей, фундаторки Гощанського православного чоловічого монастиря та шкіль Гощі, яка теж ставила підпис на документах, але на 240 років раніше ніж Октавія Валевська.

195. Васильчук В. Скарб зберегли щури / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 28 серп. – С. 4.

Про артефакти юного волонтера-дослідника Олександра Мельника, знайдені під час огляду гощанської садиби Ленкевичів.

196. Васильчук В. Цінний дарунок поміщика Злотницького / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 24 лют. – С. 7.

Про гощанського поміщика Олександра Злотницького, який вивчав минувшину краю, колекціонував старожитності, зібрав архів, у якому зберігалися цінні відомості про Гощу та дарував оригінальні реліквії для музеїв.

197. Земна чи Ірина? // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 21 січ. – С. 6.

Про історію містечка Гоці, про заснування монастиря, школи та про відомих історичних діячів.

198. Кузьмін Ю. Не Валевські, а Ленкевичі та Петро Могила володіли Гощею / Ю. Кузьмін // Вільне слово [Рівне]. – 2000. – 25 лют. – С. 2 ; Те саме // Рідний край [Гоща]. – 2000. – 4 берез. – С. 3.

З історії Гоці.

199. Кузьмін Ю. Справжнє ім'я пані Валевської – Октавія / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 1998. – 17 жовт. – С. 2.

200. Леонова Л. Реформа – це земля. Земля – це воля / Л. Леонова // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 6 верес. – С. 5.

Про уставну грамоту Гоці 1861–1896 рр., про господарську діяльність власниці Гоці О. Валевської.

201. Самсонюк Т. Забута топонімія / Т. Самсонюк // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 30 берез. – С. 6.

Про населені пункти Рівненського повіту, зокрема, про склад Гощанської гміни.

202. Скоцик В. Віктор повстав, Октавія йому співчувала / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 11 січ. – С. 5.

Про родину Ленкевичів, яка володіла містечком Гоща упродовж 18–19 ст., зокрема, про Октавію Ленкевич, у заміжжі Валевську.

203. Скоцик В. Рекрутували гощанців, симонівців, горбаківців... / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 2 листоп. – С. 7.

Історія Гоці 2 пол. 19 ст.

МІЖВОЄННИЙ ПЕРІОД (1921–1939)

204. Давидюк Р. П. З поляками за Україну : наддніпрянська еміграція в суспільно-політичному житті міжвоєнної Волині : [монографія] / Р. П. Давидюк. – Рівне : ДМ, 2014. – 174 с.

Про Гощу. – С. 16, 47.

205. Давидюк Р. П. Українська політична еміграція в Польщі: склад, структура, громадсько-політичні практики на території Волинського воєводства : монографія / Р. П. Давидюк ; Рівнен. держ. гуманітар. ун-т. – Рівне : Дятлик М. С., 2016. – 704 с.

Відомості про Гощу. – С. 160, 422, 510.

206. Коваль Р. Трагедія отамана Волинця / Р. Коваль, К. Завальнюк. – Київ : Діокор, 2002. – 288 с.

Про організацію кредитного товариства в Гощі. – С. 92.

207. Мірчук П. Нарис історії ОУН, 1920–1939 рр. – Вид. 3-тє, допов. / П. Мірчук ; Центр дослідж. визвольного руху. – Київ : Укр. видавн. спілка, 2007. – 1007 с.

Про арешти і суди в Гощі 1937 р. – С. 554.

208. Папуга Я. Б. Західна Україна і голодомор 1932–1933 рр. : морально-політична і матеріальна допомога постраждалим / Я. Б. Папуга. – Львів : Астролябія, 2008. – 248 с.

Про Гощу. – С. 218.

209. Васильчук В. Не залилася в накладі жодна горлянка / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 9 лип. – С. 4.

Про святкування десятиріччя Корпусу охорони прикордоння і його батальйону «Гоща» в Гощі 14 жовтня 1934 р.

210. Васильчук В. Солтис спирався на плече підсолтиса / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 2 листоп. – С. 5.

Про Євеля Матусовича Ройзмана, уродженця Гощі. Очолював Гощанську юдейську громаду. Про Панаса Андрійовича Степанюка, уродженця Гощі, солтиса Гощанської християнської громади. Про Семена Панасовича Суконника, уродженця Гощі, підсолтиса Гощанської громади.

211. Ваховський В. Чому залізниця обминула Гощу / В. Ваховський, І. Пашук // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 84–87.

212. Коташевський В. Щасливі панянки, стомлені селянки... Їх та інших гощанців об'єднало відзначення Дня незалежності Польщі / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 19 листоп. – С. 10.

Про історію фотографування мешканців Гощі в 30-х роках 20 ст.

213. Кузьмін Ю. Про благоустрій, вибори та виборців : 1921 року Гощанську гміну населяли лише півтори сотні поляків / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 24 верес. – С. 6, 12.

214. Самсонюк Т. З польською сумлінністю / Т. Самсонюк // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 25 лют. – С. 7.

12 травня 1936 р. командування батальйону «Гоща» Корпусу охорони кордону звернулося до працівників промислового відділу Волинського воєводського управління з проханням дозволити обладнати, а відтак експлуатувати в Гощі електростанцію.

215. Скоцик В. А вночі розважався з повіями / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 20 берез. – С. 5.

Архівні матеріали про цікаву, підтверджену документами історію, котра сталася в Гощі 1935 р. щодо передачі справ війта Гощанської гміни Романа Зліського-Вернера заступникові війта Василеві Карнюку.

216. Скоцик В. Благословенні 30-ті: Гоща єврейська / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 24 лют. – С. 6.

217. Скоцик В. Печатка солтиса зобов'язувала / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 23 груд. – С. 6.

Про імена солтисів (керівників самоврядування на рівні сільської громади) та їхніх заступників, обраних 1925 р. Гощанською гміною.

218. Скоцик В. Селяни голосували за лівих, ВУО / В. Скоцик // Рідний край. – 2018. – 9 черв. – С. 6.

Про участь у виборах населення Гощанської гміни у 1928 р. до польського сенату та сейму в 1935 р.

219. Скоцик В. Солтис-терорист / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 24 січ. – С. 5.

Про Євеля Ройзмана – солтиса (посада старости) єврейської громади містечка Гощі, який керував громадою впродовж міжвоєнного періоду.

220. Форманчук О. Жетони як свідки історії / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 29 листоп. – С. 3.

Про історію жетонів, які було викарбовано на території Гощанського району від 1920–1939 років.

221. Хитрий Ч. «Де вони тепер?» / Ч. Хитрий // Хитрий Ч. І. Минувшина Рівненщини – далека і близька / Ч. І. Хитрий. – Вид. 3-тє, допов. – Рівне : Волин. обереги, 2011. – С. 462–466.

Спогади колишнього мешканця Гощі, пізніше жителя польського міста Жешув, Збігнева Окonia про трагічні долі польських офіцерів, яких було немало в містечку Гоща.

222. Хитрий Ч. У малої Гощі – велика історія / Ч. Хитрий // Там само. – С. 219–231.

Волинські газети децю із життя стародавнього містечка Гощі та його довколишніх поселень, яке було зафіксоване у 20–30 рр. 20 ст.

ГОЩА У РОКИ ДРУГОЇ СВІТОВОЇ ВІЙНИ (1939–1945)

223. Архіви окупації 1941–1944 / упоряд. Н. Маковська. – Київ : Києво-Могилян. академія, 2006. – 872 с. – (Більше не таємно ; Т.1).

Про Гощанську районну управу, Гощанську районну станцію із закупівлі та збуту сільгосппродуктів на Україні. – С. 469.

- 224. Бульба-Боровець Т. Документи. Статті. Листи / Т. Бульба-Боровець. – Київ : Сергійчук М. І., 2011. – 816 с.**
Документи, де згадується Гоща. – С. 170, 231, 233–234, 454.
- 225. Данильчук В. Р. Українські оstarбайтери: 1941–1947 рр. : (на прикладі Рівнен. обл.) / В. Р. Данильчук. – Рівне : ДМ, 2012. – 282 с.**
Про Гощу. – С. 59.
- 226. Денишук О. Боротьба УПА проти німецьких окупантів. Т. 1 : Волинь : хронологія подій / О. Денишук. – Рівне : ДМ, 2008. – 448 с.**
Про Гощу. – С. 17, 76, 87, 93, 114, 156, 177, 206, 209, 239, 249, 251.
- 227. Дмитрук В. Вони боролися за волю України : монографія / В. Дмитрук. – Вид. 2-ге допов. – Луцьк : Волин. обл. друк., 2004. – 286 с.**
Про події в Гощі 1944–1945 рр. – С. 783–784, 795.
- 227. Кучерепа М. Історія Волині 1939–1941 рр. / М. Кучерепа. – Луцьк : Волин. обл. друк., 2006. – 456 с.**
Згадка про 10-й стрілковий полк із Гощі. – С. 211.
- 228. Літопис Української Повстанської Армії. Т. 5 : Волинь і Полісся. Німецька окупація, кн. 3 : спомини учасників / ред. Є. Штендера. – Торонто : Літопис УПА, 1984. – 315 с.**
Про Гощу. – С. 275.
- 229. Ровенщина в роки Великої Вітчизняної війни Радянського Союзу 1941–1945 : док. і матеріали. – Львів : Каменяр, 1989. – 223 с.**
Документ № 7 «Із оперативного зведення штабу 19-го механізованого корпусу про бойові дії частин корпусу в районі міст Дубно і Гоща». – С. 11–12.
- 230. Степанов Л. С. До історії антифашистської боротьби на Ровенщині. (1941–1944 рр.) / Л. С. Степанов. – Львів : Каменяр, 1966. – 109 с.**
Про Гощу. – С. 6, 17, 103–104.
- ***
- 231. Адамчук Н. Їй досі важко вимовляти назву міста Дахау / Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 6 лют. – С. 3.**
Про Валентину Лібер, мешканку Гощі, та історію про те, як її у 1944 р. разом із іншими українцями вивезли в Німеччину.
- 232. Адамчук Н. Після Дня Перемоги ще йшли бої за визволення Праги / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2015. – 7 трав. – С. 4.**
Про ветерана Другої світової війни, мешканця Гощі Цезаря Цалцалко, який пройшов фронтовими дорогами України, Польщі, Німеччини, Австрії, Чехословаччини.
- 233. Адамчук Н. Фронтовими дорогами – аж до Берліна / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 29 жовт. – С. 1, 4.**

Про фронтові дороги жителя Гощі Пилипа Ніколайчука.

234. Бабінець А. Знайшли могилу діда через 76 років / А. Бабінець // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 16 жовт. – С. 16.

Про фронтовика Вікентія Зайчуковського, похованого на Меморіалі Слави у Гощі.

235. Васильчук В. Гоща кривавилась тричі / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 10 берез. – С. 6.

Про знищення євреїв у Гощі в 1941–1943 роках.

236. Васильчук В. Не професійно, але точно [накреслив карту-схему довоєнного райцентру] / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 2 серп. – С. 6.

Про Авраама Ярона (Кричмар) – колишнього мешканця Гощі, котрому пощастило пережити голокост.

237. Васильчук В. Особисту зброю «Тарас Бульба» залишив у Гощі / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 9 черв. – С. 6.

Про діяльність «Бульби» – отамана Поліської Січі, засновника Української повстанської армії, генерал-хорунжого Тараса Боровця на Гощаничині, про що свідчать протоколи допитів гощанців Івана Кутковця та Бориса Галецького, проведених полковником держбезпеки Олександром Задоею і «смершівцем» 13-ї армії капітаном Жердьовим у лютому 1944 р.

238. Гончар О. Наш край в полум'ї Великої Вітчизняної / О. Гончар // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 17 січ. – С. 3.

Короткі відомості про хронологію подій війни у Гощі.

239. Коташевський О. Безногий фотограф, або Приклад життєлюбства / О. Коташевський // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 9 лип. – С. 5.

Про ветерана війни Михайла Марковича Леуся із селища Гоща.

240. Коташевський О. Перемоги Марковича / О. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 15 трав. – С. 1, 11.

Про учасника та інваліда Другої світової війни Михайла Марковича Леуся.

241. Коташевський О. Прокурор району / О. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 19 черв. – С. 6.

Про ветерана війни, колишнього прокурора Василя Коташевського.

242. Коташевський О. Фронтові дороги прокурора / О. Коташевський // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 18 черв. – С. 6.

Про фронтовика, ветерана війни, колишнього прокурора Василя Коташевського з Гощі.

243. Кузьмін Ю. Біля церкви, над Горинню, мітинг вирував : фотографія з історією / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 23 лип. – С. 3.

Про події липня 1941 року у Гощі.

244. Кузьмін Ю. Православний кадиш за гощанських іудеїв / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 24 лип. – С. 2 ; 27 лип. – С. 2.

Розповідь гощанця, очевидця події про розстріл 1015 гощанських євреїв в агатівських Сосонках у 1941 р.

245. Музичук Л. Ніхто не забутий, ніщо не забуто / Л. Музичук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 21 черв. – С. 2.

Про статистику подій часів Другої світової війни 1941–1944 років на території Гощаницини.

246. Музичук Л. Ціною власного життя звільняли Гощу / Л. Музичук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 20 січ. – С. 2.

Про визволення Гощі від нацистів з 19 січня по 1 лютого 1944 р.

247. Музичук Л. 69 років від знаменної події / Л. Музичук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 19 січ. – С. 2.

Про визволення Гощі.

248. Новак О. Бої з УПА / О. Новак // Новак О. Ф. Відлуння минулих літ : повість / О. Ф. Новак. – Рівне : Самборський І. О., 2015. – С. 39–40.

249. Новак О. Прихід фашистів [у Гощу 1941 р.] / О. Новак // Новак О. Ф. Відлуння минулих літ : повість / О. Ф. Новак. – Рівне : Самборський І. О., 2015. – С. 21–24.

250. Самодра Б. Потрапила в гетто у два з половиною роки / Б. Самодра ; записав А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 20 трав. – С. 1, 4.

Про жахіття Другої світової війни, знищення євреїв та перебування в гетто з жовтня 1941 по березень 1944 років у спогадах Беллани Яківни Самодри (Мовшович), мешканки Гощі.

251. Самсонюк Т. Гільйотиноване осадництво / Т. Самсонюк // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 16 трав. – С. 6.

До 75-річчя від початку широкомаштабної депортації польських військових колоністів із Західної України, зокрема з Гощі.

252. Самсонюк Т. Невідомий Новак / Т. Самсонюк, В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 13 квіт. – С. 11 ; 20 квіт. – С. 11 ; 27 квіт. – С. 11 ; 4 трав. – С. 9.

Про Терентія Новака, уродженця Гощі, партизана, учасника Другої світової війни.

253. Семенюк Н. Відвідали єдину в Гощі учасницю партизанського руху / Н. Семенюк // Голос України. – 2021. – 25 верес. – С. 6.

З нагоди відзначення Дня партизанської слави гощанський селищний голова Микола Панчук та голова районної організації ветеранів Людмила Музичук привітали єдину учасницю партизанського руху з селища Гоща Ганну Тимчук.

254. Тарасюк Д. Незабутнє / Д. Тарасюк // Радянське життя [Гоща]. – 1981. – 12 берез. – С. 3.

Про Мельниченка Ф. М., жителя Гощі, учасника Другої світової війни.

255. Тихий П. Привітали учасницю партизанського руху / П. Тихий // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 верес. – С. 3.

Привітання з нагоди відзначення Дня партизанської слави Ганни Тимчук, єдиної учасниці партизанського руху з селища Гоща.

256. Форманчук О. Визволяли селище [Гощу] у січні [1944 року] / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 12 січ. – С. 4.

257. Форманчук О. 1000 днів фронтовими дорогами / О. Форманчук // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 25 трав. – С. 11.

Про ветерана Великої Вітчизняної війни із Гощі Федора Степановича Гончарука.

258. Хитрий Ч. Полум'яні рядки мужності / Ч. Хитрий // Вільне слово [Рівне]. – 2009. – 7 трав. – С. 5.

Про бої з гітлерівцями у червні 1941 року в районі Гощі за документами фондів державного архіву Рівненської області.

259. Шолодько П. Документи не брешуть / П. Шолодько // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 30 лип. – С. 6.

Про історичне видання, де подана історія про переселення поляків та українців у 1944–1946 рр., зокрема з Гощі.

260. Яремчук М. Мужньому – орден «За мужність» / М. Яремчук, О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 5 листоп. – С. 16.

Про воєнні дороги учасника Другої світової війни з Гощі Дмитра Вчорашнього.

ГОЩА В РАДЯНСЬКИЙ ПЕРІОД (1946–1991)

261. Герасимчук П. Злочини Москви на території Гощанського району Рівненської області в 1944–1951 роках / П. Герасимчук. – Рівне : Волин. обереги, 2020. – 716 с.

262. Дем'янчук Г. Над Горинь-рікою : путівник по турист. маршруту / Г. Дем'янчук. – Львів : Каменяр, 1977. – 87 с.

Про історію селища Гоща. – С. 34–38.

263. Равчук Г. Острог і його околиці / Г. Равчук. – Львів : Кн.-журн. вид-во, 1960. – 116 с.

Про Гощу. – С. 19, 69, 107.

264. Равчук Г. Р. По історичних пам'ятках міста Острога і його околиць : путівник / Г. Р. Равчук. – Львів : Каменяр, 1966. – 116 с.

Про Гощу. – С. 86–89.

265. Радянська Ровенщина. 1939–1959 : док. і матеріали. – Львів : Кн.-журн. вид-во, 1962. – 431 с.

Документи про створення Гощанської міжрайфілії кінотресту. – С. 48–49.

Про створення у лютому 1940 р. Гощанської селищної Ради. – С. 66.

Про створення у 1941 р. підпільної організації в Гощі. – С. 127–129.

Про діяльність Гощанської контори зв'язку. – С. 289.

Про введення в дію Гощанського маслозаводу. – С. 332.

Про виробничу діяльність Гощанського маслозаводу. – С. 348.

266. Сербін Г. П. Ровенщина туристська : путівник / Г. П. Сербін. – Львів : Каменяр, 1980. – 166 с.

Про Гощу. – С. 134–135.

267. Суспільно-політичний розвиток західних областей УРСР. 1939–1989 : зб. док. і матеріалів / упоряд. Х. І. Горожанкіна [та ін.]. – Київ : Наук. думка, 1989. – 456 с.

Рішення Ровенського обласного виконавчого комітету від 26 лютого 1940 р. про утворення селищної Ради в Гощі. – С. 32.

268. Шевченко Ф. Г. Минуле і сучасне Гощанського району / Ф. Г. Шевченко. – Ровно, 1957. – 20 с.

269. Васильчук В. «Футбольний» персек / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 31 серп. – С. 6.

Про Федора Шевченка, в минулому голову Гощанського райвиконкому, який сприяв розвитку футболу в Гощі та Гощаниці на початку 50-х років 20 ст.

270. Васильчук В. Зигзаги кар'єри персека Шевченка / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 28 верес. – С. 6.

Про Федора Шевченка, який уособлював державну владу на Гощаниці упродовж 15 років (з 1947 р.) як голова райвиконкому.

271. Новий маслозавод // Червоний прапор [Рівне]. – 1953. – 18 лип. – С. 2.

Про будівництво і відкриття нового маслозаводу в Гощі (1953).

272. Про Гощу 1967 року // Радянське життя [Гоща]. – 1967. – 7 листоп. – С. 3.

273. Равчук М. Гоща : іст. нарис / М. Равчук // Радянське життя [Гоща]. – 1962. – 8 черв. – С. 4.

274. Руденко В. Весніє, розквітає Гоща / В. Руденко // Радянське життя [Гоща]. – 1982. – 1 трав. – С. 2.

275. Скульський О. На дорозі до істинної волі / О. Скульський // Надслучанський вісник [Березне]. – 2021. – 14 жовт. – С. 7.

Спогади про знаменні події кінця 80-х – початку 90-х рр. 20 ст., часи великого духовного політичного піднесення, які стосуються також Гощі.

276. Савицька О. Система, а не розрізнені заходи / О. Савицька // Червоний прапор [Рівне]. – 1978. – 12 серп. – С. 3.

Про роботу Гощанського маслосирзаводу.

277. Щупак Ю. Гоща / Ю. Щупак // Червоний прапор [Рівне]. – 1960. – 16 берез.

ГОЩА ДОБИ НЕЗАЛЕЖНОСТІ УКРАЇНИ (1991–2022)

СУСПІЛЬНО-ПОЛІТИЧНЕ СТАНОВИЩЕ

278. Адамчук А. Такого в Гощі ще не бачили : 860-у річницю від дня заснування Гощі та День Незалежності України відзначили з народними забавами, піснею і добрим настроєм / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 30 серп. – С. 2.

279. Бабінець А. Гостинний край щедрих стиглих ланів на Покрову відзначив День селища / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 19 жовт. – С. 1, 16.

280. Бабінець А. Гоща – селище, яке постійно розвивається / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2019. – 7 лют. – С. 3.
Місцеве самоврядування.

281. Бабінець А. Першочерговими є питання соціально-економічного розвитку територіальної громади / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 20 лют. – С. 6.
Про звіт за 2019 рік роботи селищного голови Миколи Панчука та селищної ради Гощі.

282. Бабінець А. Пригощались, веселились і предкам поклонились / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2007. – 28 серп. – С. 5.
Про відзначення 855-ї річниці із часу першої згадки про Гощу.

283. Бабінець А. ЦНАПу дали назву «Георгіївський» / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 13 трав. – С. 2.

Про відкриття в Гощі Центру надання адміністративних послуг.

284. Бейлах В. Є у Гощі друг у Польщі / В. Бейлах // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 13 жовт. – С. 2.

Про підписання меморандуму про порозуміння та партнерство між містом Сенопол (Польща) та селищем Гоща.

285. Бойко А. Не мудруючи лукаво, або Історичні нісенітниці, спроектовані на Гощу / А. Бойко // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 14 листоп. – С. 5.

Про першу писемну згадку про Гощу та перейменування вулиць у 2015 році.

286. Васильчук В. Громада, де твориться історія / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 23 лип. – С. 1, 3.

Про святкування Дня Гощанської громади.

287. Васильчук В. З погляду Гощі, заради Гощі / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 8 серп. – С. 2.

Про перейменування вулиць у Гощі.

288. Волонтер з Америки працюватиме в Гощі / розмовляла Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 2 листоп. – С. 5.

Про американця Колтона Еспліна, який працював у Гощанській селищній раді.

289. Гоща : від минувшини до сьогодення : [з книги «Золотий фонд нації»] // Рідний край [Гоща]. – 2010. – 13 листоп. – С. 3.

Міститься коротка інформація про Гощанського селищного голову Валерія Макотеру.

290. Гоща – неймовірна // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 30 серп. – С. 3.

Гоща стала переможцем 3-го Всеукраїнського конкурсу «Неймовірні села України 2018».

291. «Добре поруч» – Гоща яскраво відсвяткувала День селища // Вісті Рівненщини. – 2019. – 20 верес. – С. 5.

292. З ювілеєм тебе, рідна Гощо! // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 27 верес.

Святковий випуск газети до 850-річчя Гощі.

293. Калька Н. Гощанська ОТГ – це перспективна громада / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 2 груд. – С. 2.

294. Калька Н. Гощанці підтримали ініціативу створення ОТГ [Гощанського, Острозького та Корецького районів із центром у Гощі] / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 24 черв. – С. 10.

- 295. Калька Н. Новий формат. Про що свідчать фестивалі / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 8 верес. – С. 1, 4–5.**
Про проведення сімейного фестивалю «Гощафест» під час святкування Дня селища.
- 296. Калька Н. Перемога – найліпша промоція Гощі / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 8 верес. – С. 9.**
Про церемонію нагородження Гощанської селищної ради, переможця Всеукраїнського конкурсу «Неймовірні села України – 2018» в Києві.
- 297. Калька Н. Сен-Мартен Ля Плен [, що у Франції] і Гоща: перспективи співпраці / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 11 січ. – С. 3.**
- 298. Коваль Т. Гощанці відгуляли ювілей селища / Т. Коваль // Рівнен. газета. – 2007. – 27 серп. – С. 2.**
855 років із часу першої писемної згадки про Гощу.
- 299. Макотера В. Сімсот днів на посаді голови / В. Макотера // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 27 берез. – С. 2.**
Про роботу Гощанської селищної ради та її очільника В. Макотери.
- 300. Названов С. Гощанський військовий комісаріат святкує день народження / С. Названов // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 24 лют. – С. 1.**
- 301. Омелянчук І. І кований герб Гощі в подарунок! / І. Омелянчук // Урядовий кур'єр. – 2019. – 18 верес. – С. 8.**
- 302. Панчук М. Гощанська громада матиме свою стратегію розвитку / М. Панчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 26 трав. – С. 2.**
Про ініціювання процесу розробки Стратегії розвитку Гощанської громади.
- 303. Панчук М. Гощанська територіальна громада в десятці кращих / М. Панчук ; спілкувався А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 10 лют. – С. 3.**
- 304. Панчук М. Для ефективного розвитку територій нам потрібна сильна, економічно міцна громада / М. Панчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 24 груд. – С. 3.**
Про звіт Гощанського селищного голови Миколи Панчука.
- 305. Перегорнута остання сторінка епопеї Гощанської РДА // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 19 берез. – С. 2.**
Історія Гощанської райдержадміністрації з 1992 року.
- 306. Повар І. Визнання на рівні України / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 25 жовт. – С. 3.**
Про громадську організацію «Платформа жіночих ініціатив «ДіяМи».

307. Повар І. Дієві практики ГО «ДіяМи» / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 28 лют. – С. 1, 2.

Презентація роботи громадської організації «Платформа жіночих ініціатив «ДіяМи».

308. Повар І. З козаченьків ростуть козаки / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 20 жовт. – С. 3.

Про Гощанський районний осередок Всеукраїнської дитячої громадської організації «Козаченьки».

309. Повар І. Не лише берегині, а й ініціаторки суспільних змін / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 4 жовт. – С. 5.

Про громадську організацію «Платформа жіночих ініціатив «ДіяМи».

310. Повар І. Олександр Панчук об'єднує ініціативних гощанців / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 31 січ. – С. 7.

Про новостворену громадську організацію «Ініціатива-Гоща».

311. Повар І. Розпочалась нова історична віха об'єднаної Гощанської громади / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 27 листоп. – С. 2.

312. Повар І. У Гощі – новий очільник галузі культури / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 12 жовт. – С. 3.

Про призначення Віктора Самчука.

313. Повар І. Чи має Гоща шанс стати повітовим центром? / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 27 лют. – С. 1, 2.

Про об'єднання територіальних громад у Гощанському районі.

314. Повар І. Ювілей національної еліти / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 23 трав. – С. 11.

Про урочистий захід з нагоди 10-ї річниці створення першого осередку Гощанської районної дитячої громадської організації «Козаченьки».

315. Свириденков Д. Дитина «дивної» війни / Д. Свириденков // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 8 лют. – С. 3.

Про гощанця Леоніда Васильчука – учасника радянсько-афганської війни.

316. Свято Гощі – в обіймах фестивалів // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 20 верес. – С. 1.

317. Табекова А. Зростала на Кіпрі, а розвиває Гощанську громаду / А. Табекова ; бесідувала Д. Федорук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 5 черв. – С. 5.

Про Анастасію Табекову, спеціалістку відділу стратегічного розвитку Гощанської селищної ради.

318. Тубіна С. У гостиннім краю / С. Тубіна // Вісті Рівненщини. – 2007. – 31 серп. – С. 6.

Гоща відсвяткувала 855-річчя з дня першої згадки про Гощу.

319. У Гощі відкрили перший Дія. Центр // Рідний край [Гоща]. – 2024 – 28 січ. – С. 1.

Відділ «Центр надання адміністративних послуг» Гощанської селищної ради перший на Рівненщині дістав статус Дія. Центру.

320. Форманчук О. Сяло свято сонцем золотим, виблискувало небесною блакиттю / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 23 лип. – С. 8.

Про святкування Дня Гощанської громади, де представляли свої витвори народні умільці, фотомитці та художники краю.

321. Ще одна мешканка Рівненщини відзначила свій 100-літній ювілей // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 17 лют. – С. 2.

13 лютого 2022 р. свій 100-й день народження відзначила жителька селища Гоща, учасниця Другої світової війни Ганна Гнатюк.

Учасники АТО/ООС та російсько-української війни

322. Адамчук А. На війні переосмислив життя / А. Адамчук // Рівне Експрес. – 2014. – 18 верес. – С. 1.

Про учасника бойових дій в зоні АТО з батальйону «Горинь» Володимира Матвіюка.

323. Бабінець А. Увічнено пам'ять героя: але мати не вірить у загибель сина / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 27 серп. – С. 3.

Про відкриття меморіальної дошки в селищі Гоща на честь захисника України, воїна антитерористичної операції Тараса Гарбарчука.

324. Васильчук В. Червоне й чорне / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 28 серп. – С. 1, 3.

Про відкриття меморіальної дошки на одній із стін Гощанської ЗОШ І–ІІІ ступенів на честь колишнього учня закладу, загиблого учасника АТО на сході України Тараса Гарбарчука.

325. Віддали життя за Україну // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 25 трав. – С. 3.

20 травня у Гощанській громаді провели в останню дорогу захисника України Олександра Васильовича Ільченка із Гощі.

326. Вічна слава нашим Героям! // Вісті Рівненщини. – 2022. – 27 трав. – С. 2.

У Гощанській громаді провели в останню дорогу захисника України Олександра Васильовича Ільченка із Гощі.

- 327. Гинуть наші краяни у боротьбі за мир в Україні // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 24 берез. – С. 3.
Про військових з Рівненщини, учасників російсько-української війни, серед яких уродженець Гощі Андрій Олександрович Бахтін.
- 328. Гинуть наші краяни у боротьбі за мир в Україні // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 11 серп. – С. 5 ; 18 серп. – С. 5.
Про захисників України, військових з Рівненщини, які загинули в російсько-українській війні, зокрема і про Віктора Снаговського.
- 329. Гинуть наші краяни у боротьбі за мир в Україні // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 1 верес. – С. 5.
Про Гуменюка Сергія Вікторовича з Гощі.
- 330. Гинуть наші краяни у боротьбі за мир в Україні // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 6 жовт. – С. 5.
Про Коробчука Сергія та Опанасюка Івана з Гощі, які загинули, захищаючи Україну.
- 331. Гинуть наші краяни у боротьбі за мир в Україні // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 3 листоп. – С. 5.
Про захисника України Вадима Грищенка з Гощі.
- 332. Дзвін С. Бойові рубежі Віталія Касянчука / С. Дзвін // Рідний край [Гоща].** – 2020. – 15 трав. – С. 1.
Про воїна антитерористичної операції Віталія Касянчука з Гощі.
- 333. Президент нагородив орденами посмертно // Вільне слово [Рівне].** – 2022. – 4 серп. – С. 5.
Про нагородження посмертно орденом «За мужність» III ступеня захисника з Гощі Андрія Бахтіна.
- 334. Рівненщина попрощалася з Героями // Вісті Рівненщини.** – 2022. – 19 серп. – С. 2.
Про Віктора Снаговського.
- 335. Рівненщина попрощалася з Героями // Вісті Рівненщини.** – 2022. – 2 верес. – С. 2.
Про Гуменюка Сергія Вікторовича з Гощі.
- 336. Семенюк Н. Загиблих воїнів Гощанська громада вшанувала по-своєму / Н. Семенюк // Голос України.** – 2021. – 21 лип. – С. 10.
Про вшанування пам'яті загиблих в АТО/ООС земляків Гощанською громадою в День громади.
- 337. Собкович О. Молоде життя обірвала війна / О. Собкович // Рівнен. кооператор.** – 2022. – 15 лип. – С. 7.
Про захисника України Павла Карпюка з Гощі, котрий загинув, захищаючи місто Бахмут, що на Донеччині.

338. Тригубець П. Під прапорами миротворчих сил ООН двічі служив гощанець, солдат-контрактник П. Тригубець / П. Тригубець ; розмовляв А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 13 серп. – С. 5.

339. Форманчук О. Пам'ятаймо земляків / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 10 лют. – С. 5.

Про загиблих воїнів АТО, серед яких А. Бахтін, Т. Гарбарчук з Гощі.

340. Форманчук О. Пам'яті ангела світла / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 28 січ. – С. 6.

Про гощанця Сергія Карабіна, воїна АТО 81-ої десантно-штурмової бригади з позивним «Сімнадцятий», який загинув у бою 30 січня 2015 року під час виконання бойового завдання в с. Водяне Ясинуватського району Донецької області.

341. Форманчук О. Пам'яті Героїв Небесної Сотні / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 24 лют. – С. 2.

Вшанування пам'яті Героїв Небесної Сотні в Гощі.

342. Шагоферов А. Встановили Пам'ятний хрест / А. Шагоферов // Рівнен. газета. – 2015. – 26 лют. – С. 2.

У Гощі відкрили Пам'ятний хрест на знак пошани та пам'яті Героїв Небесної Сотні.

СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНИЙ РОЗВИТОК

343. Адамчук Н. На Різдво будемо з медом! / Н. Адамчук // Районка нова [Гоща ; Корець ; Острог]. – 2014. – 3 січ. – С. 5.

Про Гощанську фабрику меду, яка відкрилась влітку 2013 року.

344. Адамчук Н. Тепер фабрика меду / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2013. – 25 лип. – С. 2.

Про відкриття у Гощі цеху з фасування та переробки продуктів бджільництва.

345. Андрієвський А. На столи європейців мед «приїжджає» із Гощі / А. Андрієвський // Вісті Рівненщини. – 2014. – 26 груд. – С. 5.

346. Бабінець А. А тепер гощанська ковбаса / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 12 жовт. – С. 5.

Про роботу ЗАТ «Гощанський м'ясокомбінат».

347. Бабінець А. Вижили. І розвиваються / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне] – 2005. – 22 груд. – С. 2.

Про гощанське ТзОВ СЗПП «Стодола», яке виготовляє комбіновані корми.

348. Бабінець А. Відроджено гощанську марку / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 9 листоп. – С. 4.

Про сучасний молокозавод з торговою маркою «Гощаночка».

349. Бабінець А. Гоща наблизилась до Європи / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2010. – 16 лют. – С. 1, 2.

Про відкриття у Гощі португальського підприємства «Фаномед» – фабрики з пошиття одноразового медичного одягу.

350. Бабінець А. Її красою милувалися в десяти країнах світу / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 21 груд. – С. 16.

Про Лілію Боць із Гощі, яка 10 років займається модельним бізнесом.

351. Бабінець А. Продукція ТзОВ «Медовий край» популярна в Європі / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 2 листоп. – С. 4.

352. Бабінець А. Свої пасіка і ...тютюнова «фабрика» / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 28 трав. – С. 16.

Про Миколу Івановича Продаю, який займається пасічництвом та вирощуванням тютюну.

353. Бабінець А. Тиха периферія, або Один день Гощі / А. Бабінець // Рідний край [Гоща]. – 1992. – 11 лип. – С. 2.

354. Божок О. Нехай рука потисне лапу / О. Божок // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 20 лип. – С. 3.

Про діяльність Гощанської громадської організації «Еко Рейд», яка займається захистом тварин.

355. Бурчення В. «приГОЩАйся» – це смачно і доступно / В. Бурчення // Ого [Рівне]. – 2003. – 4 верес. – С. 5.

Про торгову марку «ПриГОЩАйся».

356. В Гощі відкрили «Open Hub» для бізнесу // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 20 груд. – С. 20.

Про презентацію проєкта для розвитку підприємництва «Open Hub».

357. Васильчук В. Гощанська трансформація / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 31 жовт. – С. 6.

Про демографічну ситуацію Гощі у 1894–2015 рр.

358. Вовчик Н. Смачно, якісно, корисно: гощанські цукерки повністю відповідають цим трьом визначенням / Н. Вовчик // Сім днів [Рівне]. – 2018. – 8 берез. – С. 16.

Про торгову марку «ПриГОЩАйся», яка займається виробництвом цукерків.

359. Вознюк Б. Борис Вознюк «піднімає» малу батьківщину / Б. Вознюк ; спілкувалася О. Толочик // Ого [Рівне]. – 2007. – 27 верес. – С. 7.

Про діяльність голови спостережної ради ВАТ «Гощанський завод продтоварів».

360. Гупалюк І. Творчий тандем Марії та Наталки / І. Гупалюк // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 29 черв. – С. 8.

Про Наталію Головайчук та Марію Дмитрієнко з Гощі, які виготовляють власноруч оригінальні екосумки.

361. Дзвін С. Одні будують, інші... / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 16 жовт. – С. 13.

Про внесок комунального підприємства «Агенція розвитку Гощі» у благоустрій селища.

362. Долженко О. «Гощанські ковбаси – сніданок, обід і вечеря» / О. Долженко // Імідж [Рівне]. – 2004. – №1/січ./ – С. 7.

Про ЗАТ «Гощанський м'ясокомбінат».

363. Журавель Л. Медичний одяг для європейських клінік шитимуть у Гощі / Л. Журавель // Рівне Час. – 2010. – 18 лют. – С. 2.

364. Зубкевич П. Служба зайнятості – епіцентр реального життя / П. Зубкевич // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 18 груд. – С. 1, 3.

365. Зубкевич П. Шукаємо роботу, а не просто виплачуємо допомогу через безробіття / П. Зубкевич // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 3 лип. – С. 4.

Про роботу Гощанської районної філії Служби зайнятості.

366. Калька Н. У Гощі відкрили фірмовий магазин ТМ «Пригощайся» / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 19 серп. – С. 16.

367. Калька Н. Секрети успіху Любові Гончар / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 8 берез. – С. 2.

Про директорку Гощанського заводу продтоварів з торговою маркою «ПриГОЩАйся».

368. Кардаш А. Продукція марки «приГОЩАйся» – найсмачніша! / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 6 груд. – С. 6.

Про нагородження Золотою медаллю ВАТ «Гощанський завод продтоварів» за перемогу у конкурсі «Українське – найсмачніше» (Київ).

369. Кардаш А. «Стодола» «Інсеко» працює і розвивається / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 16 черв. – С. 2.

Про діяльність Гощанського сільськогосподарського підприємства «Стодола», яке входить до складу великої компанії «Інсеко».

370. Кардаш А. Тут виробляють українське, найсмачніше: будні й успіхи Гощанського заводу продтоварів / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 8 груд. – С. 4.

Про підприємство з переробки плодово-ягідної та овочевої сировини.

- 371. Кардаш А. У Гощі – нове «медове» підприємство / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2013. – 26 лип. – С. 3.**
- 372. Коваленко Д. Центр для самотніх та недужих / Д. Коваленко // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 17 трав. – С. 3.**
Про діяльність Гощанського територіального центру соціального обслуговування одиноких непрацездатних громадян та інвалідів.
- 373. Коваль Т. Замість ниток – ультразвук: ним зшивають одноразовий медичний одяг на фабриці в Гощі / Т. Коваль // Рівнен. газета. – 2010. – 4 лют. – С. 3.**
Про фабрику з пошиття одноразового медичного одягу ТОВ «Фапомед Україна».
- 374. Колодяжний М. «Фапомед Україна» – це 350 робочих місць / М. Колодяжний // Вісті Рівненщини. – 2012. – 14 груд. – С. 12.**
- 375. Коташевський В. Екскурсія в «Медовий край» / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 9 груд. – С. 16.**
Про підприємство ТОВ «Медовий край», яке знаходиться у десятиці головних експортерів українського меду.
- 376. Кравчук С. Вистояли і... пішли далі на Гощанському заводі продтоварів / С. Кравчук / Рідний край [Гоща]. – 1996. – 7 лют. – С. 2.**
Про роботу Гощанського заводу продтоварів.
- 377. Нерода М. Відділ, де знають все / М. Нерода // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 6 серп. – С. 1.**
Про Гощанський райвідділ статистики.
- 378. Орлов В. О. Дослідження та аналіз роботи водоочисного комплексу смт Гоща / В. О. Орлов, С. Мартинов, С. О. Куницький // Вісник Національного університету водного господарства та природокористування : зб. наук. пр. / Нац. ун-т вод. госп-ва та природокористування ; гол. ред. В. С. Мошинський [та ін.]. – Рівне : НУВГП, 2016. – Вип. 1 (73) : Технічні науки. – С. 140–147.**
- 379. Повар І. Базові соціальні послуги терцентру розширено / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 23 берез. – С. 1.**
- 380. Повар І. Італійське вбрання гощанських цукерок / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 24 лип. – С. 1, 3.**
Про Гощанський завод продтоварів, торгову марку «ПриГОЩАйся».
- 381. Повар І. Критерії успіху Сергія Проказюка / І. Повар // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 18 жовт. – С. 1, 9 ; Те саме // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 13 жовт. – С. 1, 5.**
Про генерального директора ТзОВ «Гоща-Мілк».

382. Повар І. «Фапомед» нарощує потужності / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 29 жовт. – С. 3 ; Те саме // Вісник Кореччини. – 2016. – 5 листоп. – С. 1, 3.

Про роботу фабрики одноразового медичного одягу ТОВ «Фапомед-Україна».

383. Прокопчук С. По костюми – в Гощу / С. Прокопчук // Рівне Експрес. – 2020. – 12 листоп. – С. 16.

Про майстерню з виготовлення сценічних костюмів, яка працює при Гощанському районному будинку культури.

384. Федорук Д. Секрети овочівництва Лідії Карпець / Д. Федорук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 12 черв. – С. 1, 5.

385. Форманчук О. Ліпшим за мед може бути тільки мед / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 16 серп. – С. 1, 2.

Про цех фасування й обробки продуктів бджільництва «ФОП Косовська Л. В.».

386. Форманчук О. Мадонни молока й сметани / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 11 серп. – С. 1, 3.

Про діяльність Гощанського ТЗОВ «Гоща-Мілк».

387. Чуб'юк Г. Ноу-хау гощанських комунальників / Г. Чуб'юк ; розмовляла І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 13 берез. – С. 1, 3.

Про роботу КП «Агенство розвитку Гощі».

388. Юркова О. Запрацювала платформа для бізнесу / О. Юркова // Голос України. – 2018. – 19 груд. – С. 9.

Про проєкт «Open hub».

389. Юркова О. У Гощу заходить інвестор / О. Юркова // Голос України. – 2020. – 18 верес. – С. 11.

Про стратегію розвитку Гощі.

ОСВІТА. НАУКА

390. Субтельний О. Україна : історія / О. Субтельний. – Київ : Либідь, 1991. – 512 с.

Про філію Київської академії у Гощі. – С. 141–142.

391. Адамчук А. Гощанська гімназія стала флагманом освіти / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 12 квіт. – С. 3.

Про переможця Всеукраїнської акції «Флагмани сучасної освіти України».

392. Адамчук А. Гощанській гімназії – п'ятнадцять / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 17 трав. – С. 2.

393. Бабінець А. «Малятко» стало більшим / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 25 січ. – С. 2.

Про дитячий садочок «Малятко».

394. Бабінець А. Я люблю РЦДЮМ / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 9 трав. – С. 12.

Гощанський будинок школяра (районний Центр дітей, юнацтва та молоді) відзначив своє 60-річчя.

395. Божок О. «Я щаслива можливістю жити й працювати в гімназії» / О. Божок, М. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 26 трав. – С. 2.

Про діяльність волонтерки Корпусу миру, викладачки із США Лорени Тозаліно, яка викладала англійську мову в Гощанській гімназії.

396. Бук О. До історії Гойського колегіуму [1639–1805] / О. Бук // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 61–63.

397. В топ 100 кращих шкіл – три із Рівненщини // Володимирецький вісник. – 2019. – 11 лип. – С. 2.

Про Гощанську районну гімназію.

398. Васильчук В. Відтинки «Альфabetу» / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 10 груд. – С. 9.

Про школу «Альфabet» Гощанської громади, де діти вивчають англійську мову.

399. Васильчук В. Гоща краєзнавча долає кордони / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 13 верес. – С. 1, 5.

Про історико-краєзнавчу конференцію «Гоща і її округа в історії та культурі Волині», яка відбулася в Гощі.

400. Васильчук В. Карфаген нарешті зруйнували / В. Васильчук // Рідний край. – 2018. – 30 листоп. – С. 5.

У Гощі відбулася краєзнавча конференція під назвою «Історико-культурна спадщина Гощі та її потенціал».

401. Гімназійний колаж // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 28 жовт. – С. 2.

Про Гощанську гімназію.

402. Гімназія йде до свого 10-річчя // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 21 квіт. – С. 2.

Про успіхи учнівського та педагогічного колективів Гощанської гімназії.

403. Горчикова А. Невтомний пахар освітянського поля / А. Горчикова // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 9 лип. – С. 5.

Про педагога-ветерана, колишнього директора Гощанської гімназії Феодосія Шкабаріна.

404. Гупалюк В. Гартуємо юнь – нащадків козацької слави / В. Гупалюк ; розмовляв А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 15 жовт. – С. 3.

Про дитячу громадську організацію «Козаченьки», яка активно діє понад десятиліття в районі при РЦДЮМ у Гощі.

405. День народження Гощанської районної державної гімназії // Вісті Рівненщини. – 2007. – 1 черв. – С. 2.

406. Єфімчук О. Геніями не народжуються – ними стають / О. Єфімчук ; бесідувала І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 11 верес. – С. 1, 4.

Про роботу Гощанського центру інтелектуального розвитку «Smartum» в бесіді з директоркою цього закладу та тренеркою з ментальної арифметики Оксаною Єфімчук.

407. Загородько В. Наші вчителі були справжнім дарунком долі / В. Загородько // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 4 груд. – С. 7.

Спогади автора статті – випускника Гощанської середньої школи 1968 р., про вчителів цього закладу: О. І. Гончара, В. М. Бистрай, Д. П. Євчук.

408. Калька Н. «В освіті я людина випадкова» / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 5 лют. – С. 3.

Про педагога, заступника директора Гощанської гімназії, переможця конкурсу «Гордість району» В. Кухарця.

409. Калька Н. Зоряна година творчої родини / Н. Калька ; розмову вела І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 25 верес. – С. 1, 4.

Про діяльність Гощанського районного центру дітей, юнацтва та молоді, пріоритети, колектив розповіла директорка закладу Наталія Калька.

410. Калька Н. 15-літній рубіж гімназійного життя / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 12 трав. – С. 3.

Про відзначення Гощанською гімназією 15-ї річниці з дня заснування.

411. Кардаш А. Гімназія : 20-річчя успіху / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 27 трав. – С. 1, 3.

412. Кендрик Д. Посланець Корпусу миру в Гощі / Д. Кендрик // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 19 берез. – С. 5.

Розповідь громадянина США Д. Кендрика, який жив і працював у Гощі, навчаючи дітей англійської мови в Гощанській державній гімназії.

413. Кендрик Д. «Я вже встиг полюбити Гощу» / Д. Кендрик ; розмовляла А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 30 берез. – С. 4.

Розмова з Джоном Кендриком, який прибув у Гощу із США в 2004 році, щоб навчати гімназистів англійської мови.

414. Кислашко О. Духовно-моральне виховання в Україні в складі царської Росії кінця XVII ст. і до революції 1917 року / О. Кислашко // Українська література в загальноосвітній школі. – 2010. – № 10. – С. 30–33.

Про просвітителя, церковного діяча Луку Барановича (бл. 1620–1693), який після закінчення Києво-Могилянського колегіуму працював учителем у Гощі.

415. Коташевський В. Училище тоді було не Гощанським, Гощським: понад 110 років тому наші діти відвідували школу з 1 жовтня по 1 травня / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 5 листоп. – С. 10.

Дослідження про шкільництво в Гощі, про Гощанське однокласне народне училище, 1872 р.

416. Кузьмін Ю. В. «І повелів генерал ордену...» / Ю. В. Кузьмін // Гостинець-2 : література, мистецтво, краєзнавство : альманах / ред. О. Форманчук, Н. Ткачук, П. Гуменюк. – Рівне, 2010. – Вип. 2. – С. 163–169.

Про школу в Гощі 18 – поч. 19 ст.

417. Кузьмін Ю. І школа спомином прилине / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 10 жовт. – С. 12.

Про Гощанську середню школу, якій 15 жовтня 2009 року виповнюється 70 років.

418. Кузьмін Ю. Нове про Гойський колегіум / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 14 квіт. – С. 4.

419. Лопачук Т. «Немов сльозинка на щоці землі...» / Т. Лопачук // Вільне слово [Рівне]. – 2008. – 31 січ. – С. 12.

Про презентацію компакт-диска «Немов сльозинка на щоці землі» Валентини Величко, вчительки Гощанської районної державної гімназії.

420. Масол Л. З історії освіти в Гощі у XVII ст. / Л. Масол // Волинь і волинське зарубіжжя : тези доп. та повідомлень Міжнар. наук. конф., Луцьк, 16–18 черв. 1994 р. – Луцьк, 1994. – С. 143–146.

Про предісторію та історію Гойського колегіуму у Гощі.

421. Мельничук В. Шкільний альбом нав'яв думки / В. Мельничук // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 15 берез. – С. 5.

Про педагогічний склад Гощанської школи: вчительку української мови та літератури Тамару Василівну Щербак, вчительку російської мови та літератури Віру Петрівну Волошковець, вчительку математики Анастасію Трохимівну Шкабаріну, згадує випускник школи Валерій Мельничук.

422. Мішук І. Гощанська гімназія – флагман освіти України / І. Мішук, К. Купців // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 26 жовт. – С. 16.

423. Міщук О. А. Чужоземець на службі України / О. А. Міщук // Гостинець-2 : література, мистецтво, краєзнавство : альманах / ред. О. Форманчук, Н. Ткачук, П. Гуменюк. – Рівне, 2010. – Вип. 2. – С. 225–228.

Про Інокентія Гізеля – релігійного діяча, ректора Гощанської школи, яка діяла в 17 ст.

424. Наші перемоги і «золота десятка» // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 17 лют. – С. 2.

Про успіхи і досягнення колективу педагогів і учнів Гощанської гімназії.

425. Освітній реформатор Гощанщини // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 10 верес. – С. 9.

Про директора Гощанської гімназії Валерія Євстафійовича Скоцика.

426. Повар І. Artsous від Анни Вітрук / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 5 берез. – С. 9.

Про нові творчі роботи арт-студії «Позитив» під час мистецького артсоусу від керівниці студії Анни Вітрук.

427. Повар І. Віват, гімназіє! / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 26 трав. – С. 1.

Про святкування 10-ї річниці з дня заснування Гощанської районної гімназії.

428. Повар М. «Вірю, що наші мрії стануть реальністю уже в найближчому майбутньому», – говорить директор [Гощанської районної державної] гімназії Валерій Скоцик про перспективи розвитку навчального закладу, який він очолює / М. Повар, О. Божок // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 1 січ. – С. 3.

429. Повар І. Гощанські пластуни мають власну домівку / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 1 лют. – С. 1, 3.

На базі Гощанської школи відкрили пластову домівку.

430. Повар І. Наталія Калька: «Позашкілля без новаторства приречене на поразку» / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 8 жовт. – С. 3.

Про підсумки минулого року роботи Гощанського центру позашкільної освіти.

431. Повар І. Новий «дім» для українських пластунів : пластуни Гощанщини взяли участь у відкритті Пластового вишкільного центру в Бучі / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 20 жовт. – С. 3.

432. Повар І. Посилена увага до дітей з особливими освітніми потребами / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 4 січ. – С. 1.

Про Гощанський інклюзивно-ресурсний центр.

433. Повар І. РЦДЮМ – бронзовий призер конкурсу на ліпший позашкільний заклад року / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 31 груд. – С. 2.

Про успіхи Гощанського районного центру дітей, юнацтва та молоді.

434. Повар І. Свято гімназійної родини / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 31 трав. – С. 5.

Про 11-у річницю діяльності Гощанської районної гімназії.

435. Повар І. У Гощі стартує культурно-мистецька медіашкола для дітей / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 26 черв. – С. 1.

436. Скоцик В. Гощанська гімназія серед лідерів національної освіти / В. Скоцик ; спілкувалася А. Федчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 2 квіт. – С. 6.

Про перемогу Гощанської гімназії у Всеукраїнській акції «Флагмани сучасної освіти України».

437. Скоцик А. З проповіддю і книгою / А. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 25 трав. – С. 3.

Про освітню і просвітницьку діяльність Гощанського соцініанського колегіуму, який відкрився у 1600 р.

438. Скоцик В. Успішний професіонал України / В. Скоцик ; розмовляла І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 18 лют. – С. 3.

Розмова з директором Гощанської районної гімназії Валерієм Скоциком, який отримав відзнаку «Успішний професіонал України».

439. Табаков С. Гоща проривається у лідери / С. Табаков // Вісті Рівненщини. – 2008. – 21 листоп. – С. 11.

Про успіхи Гощанської гімназії.

440. Тубіна С. Повноліття мрій / С. Тубіна // Вісті Рівненщини. – 2015. – 29 трав. – С. 8.

Гощанській районній гімназії – 18 років.

441. У Гощі відкрили новозбудований корпус дитсадка «Малютко» // Рівне-Ракурс. – 2018. – 25 січ. – С. 3 ; Те саме // Вісті Рівненщини. – 2018. – 26 січ. – С. 3.

442. Форманчук О. Опері Ярослава Бакуменка / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 14 берез. – С. 15.

Про науковий пристрій – опері, складений з інженерною точністю мешканцем Гощі Ярославом Бакуменком. Такий прилад з точністю відтворює в мініатюрі Сонячну систему.

443. Цимбалюк А. 60 – це зовсім небагато. 60 – це юності пора / А. Цимбалюк // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 12 трав. – С. 9.

6 травня 2018 р. Гощанський районний центр дітей, юнацтва та молоді відсвяткував своє 60-річчя.

444. Янчук Н. Перші паростки дошкільної освіти / Н. Янчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 5 жовт. – С. 12.

Про засідання виконавчого комітету 8 травня 1944 р. у Гощі, на якому його члени вирішували питання про організацію дитячого садка.

Див. також №№ 725, 743, 752

КУЛЬТУРНО-МИСТЕЦЬКА ГОЩА

445. Декоративно-прикладне мистецтво Рівненщини : колектив. монографія / [за ред. В. Г. Виткалова]. – Рівне : ДМ, 2010. – 224 с.

Вміщена інформація про Гощу і гощанину – С. 14, 25–33, 87.

446. Шершньова О. В. Формування нової моделі культурного простору: на прикладі громад Рівненщини : монографія / О. В. Шершньова. – Острогор : Свиначук Р. В., 2019. – 344 с.

Є інформація про Гощу.

447. Адамчук Н. Божественне «Я» гощанської режисерки / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2013. – 9 трав. – С. 12.

Про акторку, сценаристку, активну учасницю «Союзу українок», товариства «Просвіти», церковного хору, режисерку Гощанського районного будинку культури Аллу Машилай.

448. Адамчук Н. Взяв би я бандуру... / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 27 листоп. – С. 5.

Про бандуриста Василя Коробчука.

449. Адамчук Н. Голос, що заворожує / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 22 берез. – С. 5 ; Те саме // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 6 листоп. – С. 12.

Про солістку гощанського ансамблю «Чорнобривці» Лідію Вадимівну Ткачук.

450. Адамчук А. Гощанцям на Одещині аплодували стоячи / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 14 серп. – С. 16.

Про хор «Чорнобривці» та гурт «Терен».

451. Адамчук Н. Життя на тональності мі-мінор / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 19 трав. – С. 1, 3.

Про творче музичне життя гітариста Андрія Сінкевича.

452. Адамчук Н. З новорічним привітом / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 5 січ. – С. 1, 9.

Про Катерину Жеребцову, яка власноруч виготовляє листівки.

453. Адамчук Н. Зоряний шлях Леоніда Сітовського / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 6 верес. – С. 12.

Про керівника Гоцанського народного аматорського хору «Чорнобривці» Леоніда Сітовського.

454. Адамчук Н. За три роки – три танцювальні колективи / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 26 черв. – С. 16.

Про хореографа Оксану Степанюк, яка працює в Гоцанському РОКД.

455. Адамчук Н. Історія Гоцанської бібліотеки. Шляхи. Становлення / Н. Адамчук / Рідний край [Гоща]. – 1998. – 26 верес. – С. 2.

456. Адамчук Н. Корнет Блонського чекає свого часу, коли знову зазвучить срібними звуками / Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 8 трав. – С. 3.

Про музиканта Олександра Блонського.

457. Адамчук Н. Муза Віктора Музичука / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 12 січ. – С. 5.

Про творчість музиканта-композитора Віктора Музичука.

458. Адамчук Н. Музичук – це музика, муза, мистецтво... / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 1 січ. – С. 14.

Про керівника вокально-інструментального ансамблю Віктора Музичука, якому виповнилося 50 років, ансамблю – 21.

459. Адамчук Н. Співають дід, батько та внук / Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 20 листоп. – С. 12.

Про бандуриста Василя Коробчука.

460. Адамчук Н. Янголів Олександри Сobotюк оздоблять «сонячним каменем» / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 2 черв. – С. 3.

Про художницю з Гощі О. Сobotюк, переможницю обласного конкурсу «Буштинівий янгол».

461. Андрієвський А. Навчитись ковальському мистецтву можна в Гощі / А. Андрієвський // Вісті Рівненщини. – 2016. – 28 жовт. – С. 9.

462. Бабінець А. І хай віртуозами будуть не всі / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 20 квіт. – С. 12.

Про директора Гоцанської районної школи мистецтв Руслану Цимбалюк.

463. Бабінець А. Петро Зубкевич: «Люблю ловити миті» / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 30 листоп. – С. 16.

Про фотомитця із Гощі Петра Зубкевича.

464. Бандура В. Гощанці продемонстрували свою майстерність на Святі ковалів / В. Бандура // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 19 трав. – С. 4.

Про участь ковальської команди у «Святі ковалів», яке проходило в Івано-Франківську.

465. Бейлах В. «Фокус» працює без фокусів / В. Бейлах // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 21 верес. – С. 3.

Про роботу фотостудії «Фокус» у селищі Гоща.

466. Бондар В. Колекціонер військових раритетів / В. Бондар // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 25 черв. – С. 16.

Про колекціонера предметів старовини, особливо військової тематики різних періодів і країн, Богдана Михайловича Дубика.

467. Васильчук В. Колекція, що трансформується в музей / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 1 лип. – С. 5.

Про колекцію книг журналіста, заступника редактора Гощанської районної газети «Рідний край» Олександра Форманчука, яка згодом перетвориться на музей у приміщенні редакції.

468. Васильчук В. Малював щирим самоцвітом / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 25 серп. – С. 5.

Про гощанського художника Бориса Макаря.

469. Васильчук В. Незвичайний дарунок / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 2 лип. – С. 4.

Про нові цінні експонати, які надала майбутньому Гощанському краєзнавчому музею гощанка Олена Ключник, зокрема архів Володимира Гуменюка.

470. Васильчук В. Нішу заповнила книжка / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 20 берез. – С. 5.

Про приватні бібліотеки в Гощанському районі, зокрема родинну бібліотеку Ленкевичів-Іногорських з Гощі.

471. Васильчук В. Підношу музеєві презент... / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 27 лют. – С. 15.

Про старовинні «коловертки», рубель, пара гребенів і щітка для ручного прядіння, гончар, дерев'яна пічна лопата, а також настінні дзигарі та гітара, датовані 60-ми роками минулого століття, подаровані для майбутнього музею від Віталія Гончарука.

472. Васильчук В. Пробили куранти, або Другий крок до Районного краєзнавчого музею / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 13 лют. – С. 3.

Про нараду щодо створення в Гощі районного краєзнавчого музею.

473. Васильчук В. Симбіоз колекціонування й пам'яті / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 11 січ. – С. 5.

Про краєзнавчий проєкт заступника редактора районної газети «Рідний край» Олександра Форманчука, його захоплення колекціонуванням «фірмових» поштових конвертів з логотипом «Рідного краю».

474. Васильчук В. Старожитності трансформуються в експонати / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 29 листоп. – С. 3.

Про роботу історико-етнографічного музею «Погорина», фонди якого поповнюються унікальними артефактами, знайденими мешканцями Гощанського району.

475. Васильчук В. Терни та слава Івана Білоуса / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 23 січ. – С. 11.

Про уродженця Гощі, драматурга, актора, режисера Івана Білоуса.

476. Велике дерево росте поволі // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 17 трав. – С. 2.

Про розмову з Валерієм Бейлахом, який на громадських засадах збирав пам'ятки старовини для майбутнього музею у Гощі, про відкриття у Гощі історико-етнографічного музею «Погорина».

477. «Веселі свашки» співають воєнних пісень // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 19 трав. – С. 8.

Про народний аматорський ансамбль української пісні «Веселі свашки» Гощанського об'єднання культури та дозвілля.

478. Вітрук А. Філософія мистецтва від арт-студії «Позитив» / А. Вітрук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 23 трав. – С. 5.

479. Вознюк Н. Бібліотечний кінозал / Н. Вознюк // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 24 січ. – С. 16.

Працівники Гощанської центральної районної бібліотеки організували для дітей бібліотечний кінозал.

480. Вященко В. По залах краєзнавчого музею / В. Вященко // Червоний прапор [Рівне]. – 1956. – 26 серп. – С. 4.

Про Гощанський районний історико-краєзнавчий музей.

481. Гажаман О. Втішний дарунок бібліотеці / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 25 черв. – С. 10.

Про подаровану книгу «Історія роду Хоменчуків» Олексія Чуприни з автографом автора, яка дісталась Гощанській центральній бібліотеці.

482. Гажаман О. Гоща: від давнини до сучасності / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 21 жовт. – С. 6.

Про презентацію фотовиставки місцевих фотографів-аматорів.

483. Живопис – частина мого життя // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 7 жовт. – С. 16.

Про художницю-аматорку Орісю Ястремську.

484. Журомський Р. Два крила його життя – музика і пісня / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 1 січ. – С. 4.

Про презентацію книги Миколи Бондаря «Про мости кленові, про його літа...», яка присвячена 75-річчю від дня народження гощанського композитора Ярослава Калюха.

485. Журомський Р. Свідки історії / Р. Журомський // Зміна [Рівне]. – 1970. – 28 лип. – С. 3.

Про Гощанський районний історико-краєзнавчий музей.

486. Журомський Р. Свідчення творчого злету художника / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 2 верес. – С. 4.

Про чергову виставку картин художника-пейзажиста, члена Національної спілки художників України М. Годуна в Гощі.

487. Калька Н. Західна точка в Гощі / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 26 серп. – С. 15.

Про фестиваль електронної музики в Гощі, що проходив 19 серпня 2017 року.

488. Калька Н. Карантин не перешкода черговим перемогам / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 30 жовт. – С. 2.

Про хореографічний колектив «Мері» Гощанського центру дітей, юнацтва та молоді, який став лауреатом I-ої премії у хореографічному мистецтві на фестивалі «Yula art fest 2020» у Харкові.

489. Кардаш А. Голландці в Гощі досвідом ділились / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 17 трав. – С. 6.

Про голландських майстрів ковальської справи Хууб Сенсена та Рамона Ранихарпа, провели майстер-клас у Гощі.

490. Кардаш А. Найцінніша його спадщина – пісня / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2007. – 12 січ. – С. 11.

Про вечір пам'яті композитора, педагога Ярослава Андроновича Калюха.

491. Кардаш А. Перші ролі Оксани Боць / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 29 груд. – С. 12.

Про театральні здобутки Оксани Боць.

492. Кісліцина К. «Biblio-ART-локація на Соборній» / К. Кісліцина // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 3 верес. – С. 9.

Про перемогу Гощанської центральної бібліотеки з проєктом «Biblio-ART-локація на Соборній» і отримання міні-гранту від РОВ УБА.

493. Колектив «Мері» взяв участь у «Тріумфі року» // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 18 груд. – С. 5.

Про хореографічний колектив «Мері» Гощанського центру дітей, юнацтва та молоді.

- 494. Колекціонує військові каски, і не тільки** // Рівне вечірнє. – 2020. – 4 черв. – С. 16.
Про Богдана Дубика, який колекціонує та реставрує предмети старовини, військової тематики різних періодів і країн.
- 495. Король Ю. Роки, як вишивка, лягли на полотні долі** / Ю. Король // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 13 серп. – С. 9.
Про 80-річний ювілей Людмили Музичук, колишньої директорки Гощанської районної бібліотеки.
- 496. Кравчук Ю. Талановита постать на мистецькій ниві нашого краю** / Ю. Кравчук // За відродження [Рівне] – 2018. – 9 листоп. – С. 4.
Про начальника відділу культури і туризму Гощанської райдержадміністрації, заслуженого працівника культури України, керівника народного аматорського чоловічого вокального гурту «Терен» Анатолія Павловича Івасюка.
- 497. Лахман Н. Захопливий світ фотографії Петра Зубкевича** / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 10 верес. – С. 16.
Про захоплення фотографією Петра Зубкевича, нині директора Гощанської районної філії Рівненського ОЦЗ.
- 498. Лахман Н. Святкове намисто «Оріани»** / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 21 груд. – С. 8.
До 20-річчя творчої діяльності народного аматорського вокального тріо «Оріана».
- 499. Москалик В. Не місце красить людину...** / В. Москалик // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 8 жовт. – С. 5.
Про бібліотекаря Гощанської районної бібліотеки Н. А. Марчук.
- 500. Музею на Гощанщині повернули цінні експонати** // Рівне Експрес. – 2019. – 28 листоп. – С. 4.
Про історико-етнографічний музей.
- 501. Музичук В. Музичук не визнає кумирів він має індивідуальний стиль як у музиці, так і в житті** / В. Музичук ; розмовляла Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 16 січ. – С. 16.
Інтерв'ю з музикантом, керівником вокально-інструментального ансамблю Віктором Музичуком.
- 502. Нагурська Ю. Я цим живу** / Ю. Нагурська ; бесідував О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 9 квіт. – С. 5.
Про сучасне мистецтво розповідає директорка Гощанської районної школи мистецтв Юлія Нагурська.
- 503. Оленич Л. «Оріана» виборола першість на міжнародному конкурсі-фестивалі** / Л. Оленич // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 24 трав. – С. 12.

Про народне аматорське вокальне тріо «Оріана» Гоцанської районної школи мистецтв.

504. Оленич Л. Чергове досягнення тріо «Оріана» / Л. Оленич // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 19 трав. – С. 9.

Про здобуття першості вокальним тріо Гоцанської районної школи мистецтв «Оріан а» на міжнародному конкурсі-фестивалі.

505. Омелянчук І. Фокус спрямували на власну справу / І. Омелянчук // Рівнен. кооператор. – 2013. – 27 груд. – С. 3.

Про фотосалон «Фокус» та його власників Василя та Олену Миронців.

506. Панчук М. «Я теж залюблений у нашу минувшину» / М. Панчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 6 трав. – С. 4.

Розмова з головою селищної ради Миколою Панчуком про намір відкриття в Гощі історико-етнографічного музею.

507. Петрук А. «Ротунда» вдома й на гастролях / А. Петрук // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 6 берез. – С. 5.

Про народний аматорський театр естрадних мініатюр «Ротунда».

508. Пивоварчук С. Вони дарують людям радість та усмішки / С. Пивоварчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 28 груд. – С. 9.

Про народний аматорський ансамбль «Веселі свашки».

509. Повар І. Душевне мистецтво Анни Вітрук / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 22 трав. – С. 12.

Про художницю А. Вітрук.

510. Повар І. Зоряний тріумф колективу «Мері» / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 7 трав. – С. 5.

Про присвоєння почесного звання «Зразковий художній колектив» дитячому хореографічному колективу «Мері» Гоцанського районного центру дітей, юнацтва та молоді.

511. Повар І. «Позитив» відкриває таланти / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 18 січ. – С. 5.

Про арт-студію «Позитив» та її завідувачку А. В. Макотеру.

512. Повар І. У Гощі відкрито новий мистецький простір артстудії «Позитив» / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 14 січ. – С. 1.

513. Свириденков Д. Михайло Купрунець – митець за межами шаблонів / Д. Свириденков // Літопис Заходу [Рівне]. – 2013. – 7 листоп. – С. 16 ; Те саме // Вільне слово [Рівне]. – 2013. – 19 листоп. – С. 4.

Про майстра художньо-декоративного розпису з Гощі Михайла Купрунця.

514. Сливка О. До притулку мудрості / О. Сливка // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 30 верес. – С. 5.

Про роботу, проєкти та послуги Гощанської центральної бібліотеки.

515. Сливка О. З днем народження, бібліотеко! / О. Сливка ; бесідував О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 25 верес. – С. 5.

Про Гощанську районну бібліотеку, яка святкує своє 80-річчя.

516. Ступницька С. До історії діяльності бібліотек / С. Ступницька // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 91–95.

517. Форманчук О. Володарка простору, що об'єднує душі / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 9 квіт. – С. 16.

Про Катерину Кісліцину, завідувачку відділу інформаційних технологій та обслуговування користувачів Гощанської центральної бібліотеки.

518. Форманчук О. Музичний Олімп Степана Осипчука / П. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 8 берез. – С. 11.

Про нову книжку «Музика: вокально-хорові твори» поета, музиканта Степана Миколайовича Осипчука.

519. Форманчук О. На 100 світлинах – 100 років життя селища, або Чому на виставку краєвидів Гощі варто прийти з онуками / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 25 січ. – С. 9.

Про виставку фотографій минулого Гощі під назвою «З найдавніших часів до сучасності» місцевого краєзнавця Володимира Коташевського.

520. Форманчук О. Ребрендинг Гощанської бібліотеки / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 29 січ. – С. 9.

Про роботу Гощанської центральної бібліотеки в новому приміщенні.

521. Форманчук О. Родом із краю, багатого на таланти / О. Форманчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 6 груд. – С. 5.

Про майстриню орігамі, вишивання та бісероплетіння Галину Опанасюк.

522. Форманчук О. Удалий пошук «нового звучання» / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 23 листоп. – С. 9.

Вокальний ансамбль «Ad libitum» Гощанської школи мистецтв здобув перемогу на Міжнародному конкурсі вокального мистецтва імені І. С. Козловського «Пошук нового звучання».

523. Хронометр подій – поштовий конверт. Є на ньому й наш колега // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 27 січ. – С. 5.

Про діяльність Товариства колекціонерів «Юнона», яке створює художні немарковані конверти.

524. Цимбалюк Р. Творчість, що веде до перемоги / Р. Цимбалюк // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 1 квіт. – С. 16.

Про Міжнародний фестиваль-конкурс мистецтв «Арт-центр талантів-2017», в якому взяли участь вокальний ансамбль «Домісолька» Гощанської районної школи мистецтв (керівник Тетяна Іванова).

525. Чернуха Г. Линуть над Гощею пісні / Г. Чернуха, Є. Лановець // Радянське життя [Гоща]. – 1969. – 11 груд. – С. 3.

Про фестиваль самодіяльного мистецтва в Гощі.

526. Черняк Г. Піднялась на сцену режисер... / Г. Черняк // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 28 трав. – С. 2.

Про головного режисера народного аматорського театру Аллу Машлай.

«Чорнобривці» – народний аматорський хор

Колектив створений у 1993 році. Засновником та першим художнім керівником був Михайло Назаренко. В 1995 році колективу присвоєно почесне звання народний аматорський. З травня 2006 року керівником та диригентом хору став Заслужений працівник культури України Леонід Сітовський. В репертуарі колективу народні, ліричні, жартівливі, обрядові, авторські пісні, вокально-хореографічні композиції. Хор прославився не тільки за межами області, а й держави. Учасник багатьох районних, обласних та міжнародних фестивалів та конкурсів.

527. Адамчук Н. Голос, що заворює / Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 6 листоп. – С. 12.

Про солістку гощанського ансамблю «Чорнобривці» Лідію Вадимівну Ткачук.

528. Адамчук А. Гощанцям на Одещині аплодували стоячи / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 14 серп. – С. 16.

Про виступ ансамблю «Терен» та народного хору «Чорнобривці» у фестивалі-конкурсі народної пісні ім. Ю. Штельмаха «Серпневий заспів – 2014» в Іллічівську Одеської області.

529. «А льон цвіте» // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 10 черв. – С. 16.

Про участь народного аматорського хору «Чорнобривці» у Всеукраїнському фестивалі-конкурсі народного хорового мистецтва ім. І. Сльоти, що проходив у Житомирі.

530. Бабінець А. Вміти дивувати / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2016. – 10 листоп. – С. 5.

Про хор «Чорнобривці» та гурт «Терен».

531. Вістенко Р. «Чорнобривців» переможний цвіт / Р. Вістенко // Вісті Рівненщини. – 2015. – 7 серп. – С. 9.

Про народний аматорський хор «Чорнобривці», який зайняв перше місце на Всеукраїнському фестивалі «Серпневий заспів 2015».

532. Дорошенко В. Народному аматорському хору «Чорнобривці» Гощанського об'єднання культури і дозвілля – 20 років / В. Дорошенко // Народна творчість Рівненщини. – 2013. – № 1. – С. 70.

533. Журавель В. «Чорнобривці» підкорили «Серпневий заспів 2015» / В. Журавель // Вільне слово [Рівне]. – 2015. – 6 серп. – С. 16.

Народний аматорський хор «Чорнобривці» посів перше місце на 9-му Всеукраїнському фестивалі «Серпневий заспів 2015».

534. Марчук С. На фестивалі в Ізмаїлі / С. Марчук // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 28 серп. – С. 6.

Народний аматорський хор «Чорнобривці» та вокальний ансамбль «Терен» представляли Рівненщину на I Всеукраїнському фестивалі національної культури в Ізмаїлі.

535. Оленич Л. «А льон цвіте...» / Л. Оленич // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 14 черв. – С. 6.

Про народний аматорський хор «Чорнобривці» та «Терен», які представили Рівненщину на Всеукраїнському фестивалі імені Івана Сльоти «А льон цвіте...» у Житомирі.

536. Оленич Л. Гощанщина отримала першість в Чорноморську / Л. Оленич // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 16 серп. – С. 2.

Про хоровий колектив «Чорнобривці» (перше місце) та гурт «Терен» (третє місце).

537. Оленич Л. «Чорнобривці» й «Терен» – на фестивалі імені Івана Сльоти / Л. Оленич // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 9 черв. – С. 10.

Про участь аматорських гуртів у мистецьких заходах на Житомирщині 2 червня 2018 року.

538. Сітовський Л. Леонід Сітовський: «Якщо очі не світяться, то пісня не звучатиме» / Л. Сітовський ; бесідувала І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2021. – № 12. – С. 5.

Про заслуженого працівника культури, керівника Гощанського народного аматорського хору «Чорнобривці» Леоніда Сітовського.

539. Старовинний вертеп гощанців у Польщі // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 23 січ. – С. 16.

Про участь народного аматорського хору «Чорнобривці» та аматорського гурту «Терен» у Різдвяних зустрічах у Польщі, де колективи продемонстрували старовинний український вертеп.

540. Черняк Г. Гощанські «Чорнобривці» / Г. Черняк // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне : Ліста, 2000. – Вип. 1. С. 89.

Див. також №№ 449, 450, 453

«Терен» – народний аматорський гурт

Вокальний гурт заснований у 1998 році. Керівник – Анатолій Івасюк. У 2003 році було присвоєно почесне звання «народний аматорський». У репертуарі колективу – українські народні пісні, пісні відомих авторів та композиторів, а також місцевих поетів. Колектив неодноразово завойовував призові місця на різноманітних конкурсах і фестивалях в Україні, Білорусі, Польщі.

541. Бойко Н. «Терену» аплодували в Білорусі / Н. Бойко // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 27 верес. – С. 16.

Про участь народного аматорського гурту «Терен» у 2-му фестивалі українського фольклору «Співуча Берестейщина», який проходив 21 вересня 2008 р. у Бресті (Білорусь).

542. Дем'янчук О. Терен не лише цвіте, але й співає / О. Дем'янчук // Вісті Рівненщини. – 2004. – 21 січ. – С. 4.

Про вокальний гурт «Терен».

543. Івасюк А. П. Він уміє жити так, як співає, а співати так, як живе / А. П. Івасюк ; розмовляла Н. Адамчук // Літопис Заходу [Рівне]. – 2014. – 2 січ. – С. 5.

Інтерв'ю з керівником народного аматорського вокального чоловічого ансамблю «Терен» Анатолієм Івасюком.

544. Івасюк А. П. Життя за велінням серця / А. П. Івасюк ; розмовляла І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 6 верес. – С. 6.

Розмова з керівником чоловічого вокального гурту «Терен» Анатолієм Івасюком.

545. Івасюк А. Черговий успіх «Терену» / А. Івасюк // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 28 жовт. – С. 8.

Про участь аматорського гурту «Терен» у VII Всеукраїнському пісенному конкурсі ім. М. Машкіна, що проходив у м. Іршаві Закарпатської області.

546. Кардаш А. Цвіте «Терен» / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2007. – 16 лют. – С. 11.

547. Кравчук Ю. Талановита постать на мистецькій ниві нашого краю / Ю. Кравчук // За відродження [Рівне]. – 2018. – 9 листоп. – С. 4.

Про керівника народного аматорського чоловічого вокального гурту «Терен» Анатолія Павловича Івасюка.

548. Оленич Л. «Терен» гоїв душі ветеранів / Л. Оленич // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 9 серп. – С. 13.

Про участь народного аматорського гурту «Терен» у фестивалі військово-патріотичної пісні «Відлуння», що відбувся у реабілітаційно-оздоровчому комплексі Рівненської АЕС «Біле озеро».

549. Оленич Л. «Терен» ранив душу ветеранів / Л. Оленич // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 4 серп. – С. 1.

Про участь народного аматорського гурту «Терен» у фестивалі військово-патріотичної пісні «Відлуння», що відбувся у реабілітаційно-оздоровчому комплексі Рівненської АЕС «Біле озеро».

550. Романчук Н. Їх поєднала пісня / Н. Романчук // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 21 берез. – С. 1, 5.

Про народний аматорський гурт «Терен».

551. Табаков С. Про гощанський «Терен» знімуть фільм / С. Табаков // Вісті Рівненщини. – 2009. – 4 черв. – С. 12.

552. Черняк Г. «Запрошуйте «Терен» частіше» / Г. Черняк // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 15 черв. – С. 14.

Про участь народного аматорського гурту «Терен» у весняному фестивалі-ярмарку в Києві.

553. Черняк Г. «Терен» поздоровив Президент України / Г. Черняк // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 13 трав. – С. 3.

Про участь гурту у фестивалі-ярмарку, що проходив на території музею народної архітектури та побуту в Києві (с. Пирогово).

Див. також № 496

НАРОДНА ТВОРЧІСТЬ, ЕТНОГРАФІЯ, ФОЛЬКЛОР

554. Адамчук Н. У десяту п'ятницю після Великодня / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 2 лип. – С. 1.

Про святкування «Десятухи» в Гощі.

555. Бабінець А. Мегаподія в Гощанському краї / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2019. – 19 верес. – С. 1, 16.

Про фестиваль «Добре поруч», який відбувся в селищі Гоща.

556. Гузенкова Д. Козацька станція у гощанському дворі / Д. Гузенкова // Рівне вечірнє. – 2018. – 8 лют. – С. 12.

Про різьбяр Володимира Кузіна.

557. Гуменюк П. У давнього весілля своя радість / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 2013. – 10 січ. – С. 14.

Про обряд весілля 1948 року в Гощі Людмили Бойчук і Володимира Гуменюка.

558. Капітула В. Українська класика – на аматорській сцені / В. Капітула // Вісті Рівненщини. – 2006. – 23 черв. – С. 16.

Про фестиваль вистав народних аматорських театрів Рівненщини, який завершився у Гощі.

- 559. Кардаш А. Пісні, що надихають й... оздоровлюють** / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2006. – 8 груд. – С. 12.
Про презентацію в Гощанському будинку культури книги Т. Мазур «Пісні моєї матері» (записані з голосу мами Антоніни Микитівни).
- 560. Лахман Н. Краса етнічної сорочки Гощанщини** / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 верес. – С. 16.
- 561. Лахман Н. Традиції, які слід зберегти** / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 11 лип. – С. 5.
Про народне свято Івана Купала.
- 562. Лахман Н. Хустка на чотири боки** / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 3 верес. – С. 16.
Про унікальні хустки змішаної вишивки Гощанської Погорини.
- 563. Ошуркевич О. Микола Костомаров і фольклор Волині** / О. Ошуркевич // Літопис Волині : наук.-попул. і літ.-худож. часоп. – Луцьк : Вежа, 2001. – Ч. 1. – С. 103–106.
Визначний історик, письменник і літературознавець Микола Іванович Костомаров збирав і досліджував фольклор Волині.
- 564. Петрук А. Мотанки-символи від Нелі Лахман** / А. Петрук // Вісті Рівненщини. – 2016. – 12 серп. – С. 10.
Про майстриню по виготовленню ляльок-мотанок Нелю Лахман.
- 565. Повар І. Букетні фантазії Валентини Продай** / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 24 лют. – С. 1, 16.
Про гощанку Валентину Продай та її захоплення бісероплетінням, лозоплетінням, виготовленням свічок та букетів мильних квітів.
- 566. Повар І. «Ваші пісні молодечі...»** / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 22 жовт. – С. 3.
Про фестиваль повстанської пісні «Повстанські ночі» який відбувся у Гощі.
- 567. Повар І. Фестивальний синдром вересня** / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 27 верес. – С. 16.
Про фестивалі народної творчості й побуту.
- 568. Самчук Н. «Ой пустила віночок на биструю воду»** / Н. Самчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 9 лип. – С. 1.
Про проведення Купальського вечора в Гощі.
- 569. Товстуха Є. Диво над Горинню** / Є. Товстуха // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 29 груд. – С. 13.
Спогади колишнього жителя містечка, нині відомого фітотерапевта, письменника, академіка Євгена Товстухи про свято Івана Купала у Гощі 1961 р.

570. Товстуха Є. Купайло : (спогад) / Є. Товстуха // Погорина : літ.-краєзн. журн. Рівненщини / гол. ред. Є. Цимбалюк. – Рівне : Дятлик М. С., 2011. – №16/17. – С. 302–303.

Про святкування у 1961 р. свята Івана Купала у Гощі.

571. Федоришин М. Гощанський варіант «Інтермедії на Рожество Христово» / М. Федоришин // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 81.

Про вертеп.

572. Федоришин М. В. Тенденції колядних фольклорних фестивалів, свят та конкурсів на Волині / М. В. Федоришин // Актуальні питання культурології : альм. наук. т-ва «Афіна» : матеріали 2-ої Всеукр. наук.-практ. конф. «Культуротвор. потенціал молоді і перспективи культур. інтеграції людства у 21 ст.», 15–17 листоп. 2006 р. / гол. ред. В. Виткалов. – Рівне : РДГУ, 2007. – Вип. 5. – С. 149–151.

Є інформація про Гощу.

573. Форманчук О. Душа майстрині / О. Фурманчук // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 28 груд. – С. 12.

Про майстриню Ольгу Рокунець, яка вишиває ікони та рушники бісером.

574. Форманчук О. Майстриня з іскрою Божою / О. Форманчук // Вільне слово [Рівне]. – 2019. – 21 лют. – С. 16.

Про майстриню Дарину Закотій, яка вишиває, майструє з бісеру, проводить майстер-класи.

575. Черняк Г. Ой на Купала, ой на Івана... / Г. Черняк // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 15 лип. – С. 2.

Про святкування Івана Купала на Горині в Гощі.

РЕЛІГІЙНЕ ЖИТТЯ ГОЩІ

576. Гощанський Свято-Покровський жіночий монастир : до 370-річчя Свято-Михайлівського храму та 15-ти річчя відродж. Свято-Покровського монастиря. – Рівне : Рівнен. друк., [2009?]. – 50 с.

577. Кравчук С. Святині Гощі : іст.-турист. путівник / С. Кравчук. – Рівне : Овід, 2010. – 236 с.

Монастирі. – С. 129–178.

Церкви. – С. 189–229.

578. Кравчук С. Храми Дорогобузької землі / С. Кравчук. – Рівне, 2013. – 400 с.

Про монастирі і церкви Гощі. – С. 44–95, 161–191.

579. Адамчук Н. «Помилуй нас, Божа Мати!» / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 25 берез. – С. 1, 8.

Про чудотворну Почаївську ікону Божої Матері, яка майже 40 років (1559–1597 рр.) перебувала в Гощі. Подарована на знак поваги за гостинність володарці Гощі Ганні Гойській грецьким митрополитом Неофітом.

580. Атаманюк Л. О. Поширення християнських течій на Волині в другій половині XVI – на поч. XVII ст. за працею К. В. Харламповича «Западнорусские православные школы XVI и начала XVII века, отношение их к инославным, религиозное обучение в них и заслуги их в деле защиты православной веры и церкви» (1898 р.) / Л. О. Атаманюк // Наукові записки / НУ «Острозька академія» ; ред. І. Д. Пасічник. – Острог : НУ «Остроз. акад.», 1998. – Т. 1, ч. 2. – С. 66–70.

Міститься інформація про Гощанську соцініанську школу.

581. Бабінець А. Молитва, молитва і... ще раз молитва / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2008. – 14 лют. – С. 4.

З історії Гощанського монастиря.

582. Варфоломій, архієпископ. Гощанський Свято-Покровський жіночий монастир : (до 15-ти річчя відродження) / архієпископ, Варфоломій // Рівненська єпархія, 2008. – Рівне : Рівнен. єпархія УПЦ, 2009. – С. 114–118.

583. Василів-Базюк Л. Доля Православної Церкви та духовної освіти на Волині після Берестейської унії в перших десятиліттях XVII століття / Л. Василів-Базюк // Духовна освіта на Волині в XI–XX століттях : зб. матеріалів богослов. Міжнар. наук.-практ. конф. з нагоди 20-ліття відновлення Волин. духов. семінарії в м. Луцьку. – Луцьк : Волин. обл. друк., 2010. – С. 69–75.

Міститься інформація про академію в Гощі.

584. Васильчук В. Його звали Корсаком / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 16 трав. – С. 4.

Про знайдене підземелля та кам'яну могилу з рештками священника в Свято-Михайлівському храмі Гощі.

585. Васильчук В. На поталу кропиві пам'ять не кидають / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 25 черв. – С. 6.

Про кам'яний двометровий хрест з написом: «Для приходского кладбища. Сентября 4-го д. 1900 г.», який розміщений у центрі гощанського цвинтаря.

586. Васильчук В. Православний греко-католик / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 24 черв. – С. 7.

Нові факти з життєпису ректора (бл. 1725 р.) Гощанської (Гойської) православної колегії, єпископа Луцького та Острозького (1730–1751) Феодосія Лубинецького (Лубенецького, Любинецького) Рудницького.

587. Васильчук В. Стезею безкорисливої любові / В. Васильчук, В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 3 груд. – С. 6.

Про нові відомості з біографії гощанського священника, настоятеля Свято-Михайлівського храму Данила Йосиповича Абрамовича.

588. Годованюк О. Типологія православних мурованих храмів Волині / О. Годованюк // Архітектурна спадщина України / за ред. В. Тимофієнка. – Київ : НДІТІАМ, 1994. – Вип. 1 : Маловивчені проблеми історії архітектури та містобудування. – С. 75–92.

Про церкву св. Архистратига Михаїла у селищі Гоща.

589. Журомський Р. І храм засяяв златоверхим куполом / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 18 серп. – С. 2.

Про встановлення нового купола на Свято-Михайлівській церкві.

590. Карліна О. М. Василіани на Волині / О. М. Карліна // Велика Волинь : минуле й сучасне : (матеріали міжнар. наук.-краєзн. конф., жовт. 1994 р.). – Хмельницький ; Ізяслав ; Шепетівка, 1994. – С. 297–299.

Про Василіанську публічну школу та духовну семінарію в Гощі.

591. Климчук А. Гощанський колегіум на Волині / А. Климчук // Історія та сучасність православ'я на Волині : матеріали IV наук.-практ. конф., 12–14 листоп. 2013 р. / Укр. православна церква, Волин. єпархія, Волин. духов. семінарія. – Луцьк : Вид-во Волин. єпархії, 2013. – С. 198–201.

Про Гощанський колегіум 17 ст.

592. Коташевський В. Паломництво гощан 120 років тому / В. Коташевський // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 13 трав. – С. 13.

Про православне паломництво гощанців на Святу Землю протягом 19–20 ст.

593. Коташевський В. Паломництво гощанців 120 років тому / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 16 квіт. – С. 7.

Про поклоніння православним святинам мешканцями Гощі.

594. Кузьмін Ю. Війна за Гощанську дзвіницю / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2000. – 22 квіт. – С. 6.

Про історію Гощанського монастиря.

595. Кузьмін Ю. «І повелів генерал ордену...» / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2001. – 28 листоп. – С. 2 ; 1 груд. – С. 2 ; 5 груд. – С. 3 ; 8 груд. – С. 2.

Про католицький чернечий орден базиліан (василіан) в Гощі у 18 – поч. 19 ст.

596. Кузьмін Ю. Михайлівській церкві – 360 / Ю. Кузьмін // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне : Ліста, 2000. – Вип. 1. – С. 108.

Історія Свято-Михайлівської церкви.

597. Кузьмін Ю. У подарунок до ювілеїв – нове видання / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 26 верес. – С. 1.

До 370-річчя Свято-Михайлівського храму та 15-річчя відродження Свято-Покровського жіночого монастиря у Гощі нове видання книги «Свято-Покровський жіночий монастир».

598. Лахман Н. Гощанська Заставницька / Н. Лахман // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 19 берез. – С. 4.

Про ікону Свято-Михайлівського храму Покровського жіночого монастиря.

599. Лейчук С. Сучасний стан релігійного життя в Гощанському районі / С. Лейчук // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 151–155.

600. Михайлова Р. Михайлівська церква і культ святого Михаїла / Р. Михайлова // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 33–39.

Про Михайлівську церкву у Гощі (1639 р.)

601. Повар І. Засяяли хрести на куполах корабля Спасіння / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 19 берез. – С. 5.

Про храм Святого Василя Великого.

602. Рожко В. Духовні православні освітні заклади на Рівненщині в добу окупації першою Річчю Посполитою в XVII ст. / В. Рожко // Рожко В. Рівненська Духовна семінарія : іст.-краєзн. нарис / В. Рожко. – Луцьк : Медіа, 2006. – С. 15–38.

Про філію Острозької академії в Гощі.

603. Рожко В. Княгиня Ірина Соломорецька – фундаторка монастиря Святого Михайла / В. Рожко // Рожко В. Православні монастирі Волині : іст.-краєзн. нарис / В. Рожко. – Луцьк : Надстир'я, 1997. – С. 216–219.

Про Ірину Соломорецьку з роду Гойських, власницю містечка Гоща.

604. Скоцик В. Гощанський монастир був братським / В. Скоцик // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 12 трав. – С. 6.

Нові відомості щодо управління Гощанським монастирем у 17 ст.

605. Скоцик А. Центр соціанства на Волині / А. Скоцик // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф.,

присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 40–45.

Про центр соцініанства в Гощі (1600 р.).

606. Скочиляс І. Атанасій (Шумлянський, р. н. н. – 1694), гощанський ігумен і луцький православний єпископ / І. Скочиляс // Знак [Львів]. – 2013. – № 61/верес./.. – С. 2–4.

607. У Гощі освятили новий храм // Ого [Рівне]. – 2018. – 29 листоп. – С. 2.

Про храм святителя Василя Великого.

608. Шолудько М. Божа кара / М. Шолудько // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 5 серп. – С. 3.

З історії дзвінниці Свято-Михайлівської церкви.

609. Ще один храм у Гощі // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 29 листоп. – С. 2.

Про відкриття церкви Святого Василя УПЦ КП.

610. Янчук Н. Про що повідали тестаменти / Н. Янчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 26 груд. – С. 6.

Відомості з монографії доктора історичних наук Михайла Довбищенка про релігійні рухи волинської шляхти (другої половини 16-го – першої половини 17-го ст.). Про релігійні громади Гощанини.

611. Ярощук О. Дорога до храму / О. Ярощук // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 17 лют. – С. 4.

Про протоієрея Миколу Галія, ієромонаха Лонгіна, який був настоятелем Свято-Михайлівської церкви в Гощі.

Див. також №№ 661, 663, 743, 752

ОХОРОНА ЗДОРОВ'Я, МЕДИЦИНА.

НАРОДНА МЕДИЦИНА

612. Опыт организации здравоохранения сельского населения Ровенской области. – Киев, 1971. – 117 с.

Інформація про Гощу. – С. 110.

613. Адамчук Н. Відомий травознай з Гощі / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 29 груд. – С. 13.

Про Валентина Леуса.

- 614. Адамчук А. Довгобуд перетворився на красуню-поліклініку** / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 6 листоп. – С. 2.
Про дитячу поліклініку.
- 615. Адамчук Н. Коли у хірурга співає душа...** / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 4 лют. – С. 5 ; Те саме // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2012. – 21 лют. – С. 6.
Про життєвий і професійний шлях відомого гощанського хірурга Василя Заболотного.
- 616. Адамчук Н. Рятівний скальпель Юрія Гуристюка** / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 18 черв. – С. 2.
Про лікаря-хірурга Гощанської центральної районної лікарні Юрія Гуристюка.
- 617. Адамчук Н. Фундаторка лікарської династії** / Н. Адамчук // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2009. – 30 січ. – С. 5.
Про Пакуляк Г. П., яка майже 50 років працювала в Гощанській центральній районній лікарні.
- 618. Бабінець А. В природі все правильно. Так любить говорити травознай, а за освітою вчений-агроном, гощанець Валентин Леусь** / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 28 квіт. – С. 8.
Про травознавця Валентина Леуса з Гощі.
- 619. «Головний лікар року – 2017» – на Гощанщині** // Рівне-Ракурс. – 2017. – 12 жовт. – С. 4.
Про головного лікаря Гощанської центральної районної лікарні Галину Козяр-Грицак.
- 620. Євген Товстуха – лікар-фітотерапевт, письменник, народознавець, художник** // Погорина : літ.-краєзн. журн. Рівненщини / гол. ред. Є. Цимбалюк. – Рівне : Дятлик М. С., 2011. – №16/17. – С. 301.
Про Є. Товстуху, який працював лікарем у Гощі.
- 621. Заболотна Н. Василь Заболотний: «Робота для мене – все»** / Н. Заболотна // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2020. – 30 черв. – С. 1, 3.
Про провідного хірурга Гощанської центральної районної лікарні Василя Заболотного, який у 2020 р. отримав премію ім. Євгена Борового.
- 622. Заболотна Н. Галина Козяр-Грицак: «Ми все робимо разом»** / Н. Заболотна // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2018. – 5 черв. – С. 1, 4–5.
Про Гощанську центральну районну лікарню розповідає головний лікар Галина Козяр-Грицак.
- 623. Заболотний В. «Я не заслужений, я – народний лікар»** / В. Заболотний ; бесіду вела І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 26 черв. – С. 5.
Про В. Заболотного – заслуженого хірурга Гощанської центральної районної лікарні.

624. Звідки приїде «швидка»? // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 20 верес. – С. 5.

Про роботу Гощанської підстанції екстреної медичної допомоги.

625. Кардаш А. У Гощі – нова поліклініка / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2012. – 2 листоп. – С. 2.

Про відкриття дитячої поліклініки.

626. Корнійчук М. Феномен гощанської медицини / М. Корнійчук // Вільне слово [Рівне]. – 2008. – 20 берез. – С. 11–12.

Про головного лікаря Гощанської центральної районної лікарні Володимира Рудюка.

627. Левчук В. Гощанський травознай / В. Левчук // Рівне Експрес. – 2009. – 28 трав. – С. 1, 3.

Про Валентина Леуса, який розробив власну методику траволікування і вирощує більше ста видів лікарських рослин.

628. Левчук В. Цілитель, який розмовляє із травами / В. Левчук // Рівнен. репортер. – 2009. – 25 листоп. – С. 13.

Про Валентина Леуса.

629. Леусь В. Помічні ліки з екзотичного саду / В. Леусь ; записали В. Мазаний, А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 21 квіт. – С. 15–16.

Про Валентина Леуса.

630. Манчук Т. Книга: передбачає віддалене, прозирає приховане, оглядає минуле, проникає у майбутнє / Т. Манчук // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2008. – 26 верес. – С. 4.

Про роботу медичної бібліотеки Гощанської центральної районної лікарні (1978 р.).

631. Товстуха Є. Побратимство / Є. Товстуха // Вісті Рівненщини. – 2010. – 17 черв. – С. 13.

Спогади відомого лікаря-фітотерапевта, літератора, художника, народознавця Євгена Товстухи про гощанський період його життя.

632. У Гощі обрали керівницю лікарні // Медичний вісник+ [Рівне]. – 2022. – 15 лют. – С. 2.

Про генерального директора КНП «Гощанська багатoproфільна лікарня» Галину Козяр-Грицак.

СПОРТ, ТУРИЗМ

633. Гощанщина = Region of Goshcha : турист. маршрут : путівник-довідник / упоряд. К. Шевчук. – Гоща : Гощан. центр. р-на б-ка, 2019. – 35 с.

634. Андріїв Б. День великого футболу / Б. Андріїв // Вільне слово [Рівне]. – 2019. – 18 лип. – С. 14.

Про обласний футбольний турнір «Кубок президента ФК «Гоща РІТТЕР» Віктора Щербачука», який вперше проведено в селищі Гоща.

635. Буркалець Ю. ФК «Гоща» на шляху до перемоги / Ю. Буркалець ; розмовляла І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 21 лют. – С. 1, 6.

Про історію розвитку футболу в Гощанському районі, ФК «Гоща».

636. Васильчук В. Футбол, спроектований на історію / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 18 жовт. – С. 7.

Про єврейський спортивний клуб Гасмоней (1918–1939).

Про євреїв-спортсменів із Гощі.

637. Гапончук І. Команда «Гощаночка» – бронзова призерка чемпіонату України з футзалу / І. Гапончук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 24 лют. – С. 6.

638. «Гощаночка» – бронзова призерка чемпіонату України з футзалу // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 6 берез. – С. 9.

Про жіночу футбольну команду з Гощі (тренер – Максим Гуда).

639. Дзвін С. Понад 40 років навчає гри в футбол / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 20 листоп. – С. 6.

Про тренера спортивної школи М. Мельничука.

640. Дзвін С. Ювілейний [50-й] рік Гощанської ДЮСШ / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 4 груд. – С. 8.

Про історію та сьогодення спортивного закладу.

641. Журавльов В. Шаховий турнір пам'яті Козеренка / В. Журавльов // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 21 січ. – С. 4.

Про чоловічий шаховий турнір пам'яті Михайла Козеренка, який відбувся у приміщенні Гощанської спортивної школи.

642. Журомський Р. Він людям служив і правді / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 12 трав. – С. 2.

Про третій обласний футбольний турнір імені колишнього редактора Гощанської районної газети «Рідний край» Євгена Лановця.

643. Калька Н. Поповнення в футбольному арсеналі Гощанщини / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 21 квіт. – С. 1, 6.

Про новостворену футбольну команду «Гоща-АТО».

644. Новоград-Волинський – Корець – Гоща – Острог // Туризм сільський зелений. – 2011. – № 2. – С. 22–25.

Про історичні пам'ятки Гощі.

645. Останнє гощанське дербі чемпіонату області виграв ФК «Агат» // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 13 жовт. – С. 6.

646. Пам'яті Леоніда Солімчука // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 24 лют. – С. 7.

Про змагання з баскетболу в рамках спартакіади пам'яті Леоніда Солімчука в Гощі.

647. Повар І. «Гощаночки» – новий горизонт футбольного світу / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 4 верес. – С. 1, 7.

Про досягнення та перемоги футбольної жіночої команди «Гощаночка».

648. Повар І. З Богом у серці й вірою в майбутнє / І. Повар // Вісті Рівненщини. – 2013. – 20 груд. – С. 14.

Про історію та спортивні досягнення дорослої та юнацької футбольних команд ФК «Гоща-АМАКО»

649. Повар І. Кубок Євгена Лановця залишається в Гощі / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 12 квіт. – С. 1.

Про четвертий обласний футбольний турнір пам'яті Євгена Лановця, який відбувся в Гощі.

650. Повар І. Ювілейний [45-й] рік [Гощанської] ДЮСШ / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 2 січ. – С. 3.

651. Романович Б. Осінь, сповнена перемогами / Б. Романович // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 29 жовт. – С. 12.

Про досягнення гощанських спортсменів.

652. У Гощі буде туристична мапа // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 21 лип. – С. 5.

653. Форманчук О. Маємо срібного чемпіона / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 15 листоп. – С. 16.

Про Миколу Кондратюка, переможця чемпіонату Європи з бойового самбо серед юніорів.

654. Форманчук О. 15 призових місць / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 9 листоп. – С. 1.

Про вихованців Гощанської ДЮСШ з техквондо.

655. Форманчук О. Чемпіони живуть серед нас / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 20 листоп. – С. 6.

Про виховання СК «Скіф» Миколу Кондатюка (тренер Б. Романович) та його спортивні досягнення.

656. Штундер В. І в 60 з футболем нерозлучні / В. Штундер // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 17 груд. – С. 7.

Про життя футбольного тренера Миколи Івановича Мельничука.

657. Штундер В. Перемога гощанського клубу / В. Штундер // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 6 верес. – С. 7.

Про успіхи футбольної команди.

658. Штундер В. Півстоліття, присвячене футболу / В. Штундер // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 2 берез. – С. 13.

Про тренера гощанського футбольного клубу «Гоща-АМАКО» Володимира Новака.

659. Штундер В. ФК «Гоща-Ріттер» здобув першу у своїй історії перемогу в чемпіонаті області / В. Штундер // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 17 трав. – С. 6.

660. Юркова О. Гощу туристичну осучаснять / О. Юркова // Голос України. – 2018. – 20 верес. – С. 7.

Туризм сільський зелений.

ПАМ'ЯТКИ ІСТОРІЇ, КУЛЬТУРИ, АРХІТЕКТУРИ. ПРИРОДНІ ПАМ'ЯТКИ

661. Логвин Г. Н. По Україні. Стародавні мистецькі пам'ятки / Г. Н. Логвин. – Київ : Мистецтво, 1968. – 464 с.

Про Михайлівську церкву в Гощі, яку збудував Адам Кисіль. – С. 164, 167.

662. Митці України : енциклопед. довід. / за ред. А. В. Кудрицького. – Київ : УЕ, 1992. – 848 с.

Інформація про пам'ятки Гощі (Михайлівську церкву, дзвіницю, парк). – С. 776.

663. Васильчук В. Алея як артефакт / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 23 лют. – С. 6.

Про липову алею в Гощі – декоративний вхід у парк, яку посадили наприкінці 18 ст.

664. Васильчук В. Відтату «голову» закопали в парку / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 30 лип. – С. 6.

Про історію пам'ятника, який поставили у своєму парку колишні власники містечка Ленкевичі-Іногорські, аби ознаменувати згасання гощанської лінії роду та давнішої фамілії Гойських, своїх попередників.

665. Васильчук В. Освячення похованого століття / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 21 жовт. – С. 2.

Про впорядкування місця єврейських поховань в селищі Гоща фондом «Ініціатива збереження єврейських цвинтарів у Європі».

666. Васильчук О. Про садибу Ленкевичів, святу Ганну та Карла Маркса / О. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 30 січ. – С. 6.

Про Гощанський парк періоду кінця 19 – поч. 20 ст., колону зі скульптурним зображенням святої Ганни вгорі, родини Гойських, Ленкевичів, дворянина Олександра Злотницького.

667. Васильчук В. «Тулуб» теж закопали / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 27 серп. – С. 6.

Про пам'ятник родові Ленкевичів у парку, що його поставила діди́чка Гощі Октавія Валевська.

668. Васильчук В. У вітряку мірошникував німець / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 16 лип. – С. 6.

Про історію вітряка в Гощі.

669. Васильчук В. Щоб пам'ять була пам'яттю / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 13 жовт. – С. 6.

Про єврейський цвинтар у селищі Гоща.

670. Гузенкова Д. Швейцарський палац [графів Ленкевичів-Валевських], діючі вітряки та сонячний годинник можна побачити на Гощанщині / Д. Гузенкова // Рівне вечірнє. – 2011. – 15 груд. – С. 21.

671. Гуменюк П. На граніті – гордість, незабуття, біль / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 17 серп. – С. 11 ; Те саме // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 12 серп. – С. 15.

Про встановлення меморіальної дошки на приміщенні будинку редакції районної газети «Рідний край» в Гощі 14-ти талановитим творцям цієї газети: С. Ю. Колодію, Є. Д. Плахову, Є. А. Лановцю, В. І. Гуменюку, Д. М. Герасимчуку, Л. Г. Белому, О. О. Матвієнку, П. І. Сегеді, В. Г. Кузьміну, Р. І. Журомському, А. В. Якимчуку, В. Г. Осипчуку, С. М. Григорчуку, Є. Ю. Шепітько.

672. Гупалюк І. У Гощі прикріпили пам'ятну дошку скульпторові Томашу Сосновському / І. Гупалюк // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 17 груд. – С. 1, 8.

Про урочисте відкриття меморіальної дошки Томашу Оскару Сосновському на фасаді історичної садиби Ленкевичів-Інохорських (садиба Валевських).

673. Данильчук Г. Шляхами Гощанського Погориння / Г. Данильчук // Волинські відомості. – 2004. – Ч. 3/4. – С. 6.

Про пам'ятні місця Гощі.

674. Живий, доки пам'ятаємо // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 18 верес. – С. 11.

Про відкриття меморіальної дошки на пошанування загиблого Олександра Зінькова – полковника служби цивільного захисту.

675. З вдячністю й зі скорботою – про втрачені життя [Текст] // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 17 жовт. – С. 16.

Про освячення 16 жовтня 2015 р. у Гощі оновленого пам'ятника українським воїнам, які загинули в Афганістані.

676. Зубкевич П. Документальні свідчення розвінчують міфи / П. Зубкевич // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 8 берез. – С. 2.

Про історію створення та встановлення пам'ятника Т. Г. Шевченка в Гощі.

677. Ковальчук Я. Видатного митця з Острожчини вшанували у Гощі / Я. Ковальчук // Замкова гора [Острог]. – 2021. – 17 груд. – С. 6.

Про відкриття пам'ятної дошки видатному скульптору Томашу-Оскар Сосновському.

678. Кузьмін Ю. Про дзвіницю, замки та Яна Непомуцена / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 24 берез. – С. 5.

Про кам'яну дзвіницю в Гощі, яка була зведена у 18 ст. Я. Непомуценом.

679. Михайлишин О. Садиби Валевських у Тучині та Гощі як відображення архітектурних тенденцій епохи / О. Михайлишин // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 45–54.

680. Омелянчук І. Три міста – три унікальні проєкти. Острог, Гоща й Вараш на Рівненщині стали переможцями Всеукраїнського конкурсу «Малі міста – великі враження» / І. Омелянчук // Уряд. кур'єр. – 2019. – 16 серп. – С. 1–2.

Про садибу Валевських.

681. Пам'ятник будували всім миром // Вільне слово [Рівне]. – 2002. – 4 груд. – С. 1.

Про відкриття пам'ятника воїнам-афганцям у Гощі.

682. Повар І. Розпочалась чергова віха садиби Ленкевичів-Іпохорських / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 27 листоп. – С. 1, 4.

Про відродження садиби Валевських у Гощі.

683. Повар І. У Гощі відновлюють садибу Ленкевичів-Іпохорських / І. Повар // Голос України. – 2020. – 8 груд. – С. 11.

Про місцевий пам'ятник архітектури – садибу Ленкевичів-Іпохорських в селищі Гоща.

684. Ричков П. Стилiстична еволюцiя храмової архiтектури Волині XIX – поч. XX ст. / П. Ричков // Студії i матеріали з історії Волині : 2013 / Кремен.-Почаїв. держ. іст.-архiтектур. заповідник ; гол. ред. В. Собчук. – Кременець : Кремен.-Почаїв. держ. іст.-архiтектур. заповідник, 2015. – С. 99–128.

Про архiтектурні пам'ятки Гоцi.

685. Сiм чудес Гоцанщини // Ого [Рiвне]. – 2011. – 27 жовт. – С. 6.

Про Гоцанський парк, садибу Валецьких.

686. Скоцик В. Про символічний світ нашої Гоцi / В. Скоцик // Рідний край [Гоца]. – 2018. – 21 квіт. – С. 4.

Про пам'ятні знаки Гоцi.

687. У Гоцi вшанували геніального земляка // Вісті Рiвненщини. – 2021. – 24 груд. – С. 6.

13 грудня 2021 року в Гоцi було відкрито пам'ятну дошку видатному скульптору Томашу-Оскарі Сосновському.

688. Цимбалюк Є. У Гоцi годинник працює чотири століття / Є. Цимбалюк // Вільне слово [Рiвне]. – 2014. – 1 січ. – С. 15 ; Те саме // Літопис Заходу [Рiвне]. – 2014. – 30 січ. – С. 12.

Про сонячний годинник, що знаходиться на пiвденній стiні Свято-Михайлiвського храму Гоцi, який з'явився тут у 17 ст.

Гоцанський парк – пам'ятка садово-паркового мистецтва 18 ст.

Гоцанський парк – один із п'яти найстаріших парків в Україні і є взірцем садово-паркової архітектури. Це – унікальна жива колекція екзотичних порід, збережена до наших днів. Найбільша його цінність – рідкісні породи дерев, завезені сюди з багатьох країн південної півкулі. На площі близько 7 га тут зберігся 51 вид рідкісних чагарників та дерев.

689. Гоцанський парк – пам'ятка садово-паркового мистецтва загальнодержавного значення : всеукр. іст.-геогр. експедиція «Сто чудес України» / [підгот. В. Герасимчук]. – [Б.м.в.]. – 12 с.

690. Грищенко Ю. М. Основи заповідної справи : навч. посіб. / Ю. М. Грищенко. – Рiвне : РДГУ, 2000. – 236 с.

Про Гоцанський парк. – С. 141–142.

691. Дем'янчук Г. Над Горинь – рікою : путівник по турист. маршруту / Г. Дем'янчук. – Львів : Каменяр, 1977. – 87 с. : іл.

Про Гоцанський парк. – С. 36.

692. Меремінський А. Й. Заповідними стежками / А. Й. Меремінський, І. Л. Сацюк. – Рiвне, 2001. – 40 с.

Про Гоцанський парк. – С. 37.

693. Природно-заповідний фонд Рівненської області / під ред. Ю. М. Грищенко. – Рівне : Волин. береги, 2008. – 216 с.
Про Гоцанський парк. – С. 43–44.

694. Рычков П. А. Дорогами Южной Ровенщины : (от Корца до Пляшевой) / П. А. Рычков. – Москва : Искусство, 1989. – 176 с.
Про Гоцанський парк. – С. 40–41.

695. Федоришин М. Гоцанський парк / М. Федоришин. – Гоща : ТО Коляда, 2005. – 10 с.

696. Адамчук Н. Гінкго – «жива копалина» / Н. Адамчук // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне, 2000. – Вип. 1. – С. 149–150.
Про рослинний світ Гоцанського парку.

697. Бейлах В. У парку бачили вужа / В. Бейлах // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 28 лип. – С. 8.
Про ландшафт та флору природного заповідника, старовинного Гоцанського парку.

698. Бейлах В. У Гоцанському парку цвіте дивовижна яглиця / В. Бейлах // Вісті Рівненщини. – 2021. – 25 черв. – С. 8.
Про лісову рослину яглицю, яка росте у Гоцанському старовинному парку.

699. Гуйдаш М. М. Гоцанський парк / М. М. Гуйдаш // Енциклопедія сучасної України. Т. 6 : Го – Гю / редкол. І. М. Дзюба [та ін.] ; Інститут енциклопедичних досліджень НАН України НАН України. – Київ : Поліграфкнига, 2006. – С. 345.

700. Кардаш А. Хірургія старовинного парку / А. Кардаш // Провінц. газета [Рівне]. – 2000. – 30 берез. – С. 9.

701. Клименко А. В. Гоцанський парк, сучасне й минуле / А. В. Клименко, Ю. О. Клименко // Квіти України. – 2003. – № 11. – С. 28–29.

702. Коташевський В. Буде в парку арка / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2000. – 28 жовт. – С. 4.
Історія та сьогодення Гоцанського парку.

703. Коташевський В. Щоб гарний парк мати, потрібно багато працювати / В. Коташевський // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 21 трав. – С. 3.
Про історію парку, створеного в 1798 р.

704. Михайлишин О. Садиби Валевських у Тучині та Гощі як відображення архітектурних тенденцій епохи / О. Михайлишин // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 45–54.

Про Гощанський парк як пам'ятку садово-паркового мистецтва.

705. Пащук І. Старожил і ровесник парку / І. Пащук // Робітнича газета. – 2000. – 24 трав. – С. 4.

Про рідкісні рослини парку.

706. Подоляка С. Розмовляє з вітром парк / С. Подоляка // Зміна [Рівне]. – 1967. – 17 верес. – С. 3.

Про видовий склад дерев парку.

707. Степанчук Н. Краса й таємничість гощанського парку / Н. Степанчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 26 листоп. – С. 5.

708. Солопихін І. Пришелець з давніх століть / І. Солопихін // Червоний прапор [Рівне]. – 1964. – 24 листоп. – С. 4.

Про рідкісні рослини Гощанського парку.

709. У Гощі триває реконструкція парку // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 12 серп. – С. 1.

710. Форманчук О. І постало металеве диво / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 3 верес. – С. 15.

Про металеву графську карету, яка стала окрасою Гощанського парку.

Див. також №№ 662, 663, 685

ВІДОМІ ЛЮДИ ГОЩІ

711. Кузьмін Ю. Гощанщина в іменах / Ю. Кузьмін. – Рівне : О. Зень, 2009. – 320 с.

У довіднику зібрано 450 життєписів людей, пов'язаних з краєм.

712. Сто найвідоміших українців : зб. ст. – Київ : Орфей ; Москва : Вече, 2002. – 576 с. – (100 найвідоміших).

Міститься інформація про Інокентія Гізеля – українського культурного та церковного діяча, впродовж 1640–1942(?) рр. був ректором Гощанського (Гойського) колегіуму.

713. Форманчук О. Відродження імен ушавлених / О. Форманчук. – Хмельницький : Стасюк Л. С., 2020. – 136 с.

В книзі зібрана інформація про мешканців краю.

714. Адамчук Н. Дворянське коріння Святослава Загурського / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 14 січ. – С. 16.

Про родовід відомого фармацевта з Гощі Святослава Загурського.

715. Адамчук Н. Віват, маестро! / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 21 берез. – С. 5.

Про творчий шлях композитора С. М. Осипчука з Гощі.

716. Бабінець А. Андрій Бабінець: «Найбільше люблю думати та діяти» / А. Бабінець ; розмовляла В. Ричко // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 5 квіт. – С. 1, 3.

Про життєвий і творчий шлях розповідає головний редактор газети «Вільне слово», заслужений журналіст України Андрій Бабінець. Працював у Гощі.

717. Бабінець А. Гощанець, про якого знає весь світ / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2003. – 11 квіт. – С. 3.

Про директора Українського науково-дослідного інституту водогосподарсько-екологічних проблем, члена-кореспондента УААН А. Яцика, уродженця Гощі.

718. Бабінець А. Два великих гощанці : їх імена варті увіковічення / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2022. – 14 лип. – С. 4.

Про двох видатних гощанців – Новака Олексія Федоровича, громадського і політичного діяча Рівненщини, науковця, педагога, кандидата фізико-математичних наук, одного із засновників «Просвіти» та Народного Руху України, активного борця за незалежність України та Анатолія Васильовича Яцика, академіка, професора, міжнародного експерта всесвітньої організації охорони здоров'я з проблем води і екології, заступника міністра охорони навколишнього середовища та ядерної безпеки України, на честь котрих запропоновано перейменувати вулиці в Гощі.

719. Бабінець А. Доля моя журавлина / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 6 квіт. – С. 1, 3.

Розповідь головного редактора газети «Вільне слово» А. Бабінця про свій творчий шлях. З 1983 по 1998 рр. працював у Гощі в редакції газети «Радянське життя», з 1992 р. – «Рідний край».

720. Бабінець А. Ім'я, вартє увіковічення / А. Бабінець // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 19 черв. – С. 7.

Про академіка А. Яцика, професора, засновника нового напрямку української науки – водогосподарської екології.

721. Бабінець А. Їх імена варті увіковічення / А. Бабінець // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 20 лип. – С. 5.

Про видатних земляків Олексія Федоровича Новака та Анатолія Васильовича Яцика, іменами яких пропонується перейменувати вулиці в Гощі.

722. Бабінець А. Нині не просто нести слово вгору / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 8 квіт. – С. 3.

Про 65-річний ювілей головного редактора Рівненського обласного часопису «Вільне слово» Андрія Івановича Бабінця. Працював у Гощі.

723. Бейлах В. Потішив гощанців, підтримав музей / В. Бейлах // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 13 серп. – С. 5.

Про благодійний концерт знаного музиканта, уродженця Гощі, україно-американського гітариста Олександра Безгіна, кошти з якого передав на відродження архітектурної перлини, стародавньої садиби Ленкевичів.

724. Бендюк М. Острогіана колекціонера Злотницького / М. Бендюк // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 15 лют. – С. 5.

Про гощанця Олександра Злотницького, який у «Пам'ятній книжці Волинської губернії на 1898 рік» згадується як острозький дворянин і колекціонер (колекціонував усе, що стосувалося князів Острозьких).

725. Булига І. Інокентій Гізель – визначний український діяч / І. Булига // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 7 верес. – С. 2.

Про І. Гізеля, ректора Гойської школи.

726. Вакар Г. Василь Баша грає добрих людей / Г. Вакар // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 20 січ. – С. 8.

Інтерв'ю з заслуженим артистом України В. Башою, уродженцем Гощі.

727. Васильчук В. Інтелігент із партквитком / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 13 верес. – С. 7.

Про редактора часопису «Колгоспна праця», Гощанської районної газети «Під прапором Сталіна» Петра Сегеду, який родом з Харківщини, але з 1950-го року проживав та працював у Гощі.

728. Васильчук В. Не слово й не символ для них Україна / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 12 жовт. – С. 5.

Про письменника Віталія Тимофійовича Волкова, який у 1930-х рр. проживав і працював у Гощі.

729. Васильчук В. Нове про Злотницького / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 28 берез. – С. 11.

Про Олександра Злотницького – уродженця Гощі, який вивчав її минулину, колекціонував старожитності, зібрав архів, в якому зберігалися цінні відомості про господарський і соціальний стан Гощі, демографічні, історичні дані, інформація про розвиток освіти, культури.

730. Васильчук В. Терни та слава Івана Білоуса / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 23 січ. – С. 11.

Про драматурга, актора, режисера Івана Білоуса, уродженця Гощі.

731. Васильчук В. Цінний дарунок поміщика Злотницького / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 24 лют. – С. 7.

Про гощанського поміщика Олександра Злотницького, який вивчав минувшину краю, колекціонував старожитності, зокрема усе, що стосувалося князів Острозьких, зібрав архів, в якому зберігалися цінні відомості про Гощу та дарував оригінальні реліквії для музеїв.

732. Васильчук В. Як онук Олександра І [камер-юнкер Сергій Ісаков у 1905 році] став гощанцем / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 20 трав. – С. 7.

733. Васильчук В. Школа Євгена Плахова / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 21 січ. – С. 5.

Про журналіста, редактора Гощанської районної газети Є. Плахова.

734. Гоща : від минувшини до сьогодення : [з книги «Золотий фонд нації»] // Рідний край [Гоща]. – 2010. – 13 листоп. – С. 3.

Міститься коротка біографічна довідка про Гощанського селищного голову Валерія Макотеру.

735. Гром В. М. Адам Кисіль як посередник між Польщею і Україною : (на матеріалах зарубіжних досліджень) / В. М. Гром, В. І. Цибульський // Велика Волинь: минуле і сучасне : тези другої регіон. наук.-теорет. конф. 18–20 груд. 1992 р. – Рівне, 1992. – С. 22–24.

Адам Кисіль, життя якого тісно пов'язане з Волинню, на землях якої він народився і похований. Деякий час проживав у маєтках Гощі.

736. Гуменюк П. Новакова зоряність / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 18 груд. – С. 10, 13 ; Те саме // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 18 лют. – С. 6.

Про Олексія Федоровича Новака, видатного громадського і політичного діяча нашого краю, науковця, педагога, кандидата фізико-математичних наук, одного з засновників «Просвіти» та Народного руху України, активного борця за незалежність України та рецензію на його повість «Відлуння минулих літ».

737. Журомський Р. 50 років на сцені / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 11 листоп. – С. 5.

Про Івана Білоуса, уродженця Гощі, який став відомим українським актором, режисером, драматургом. Працював у Рівненському обласному музично-драматичному театрі.

738. Завидна працездатність // Вільне слово [Рівне]. – 2007. – 6 груд. – С. 1.

Про Яцика А. В. – уродженця Гощі, доктора технічних наук, професора, директора Українського науково-дослідного інституту водогосподарсько-екологічних проблем.

739. Кардаш А. Науковець з Гощі знайшов могилу гетьмана Мазепи і привіз із Москви череп кошового отамана Сірка / А. Кардаш // Провінційна газета [Рівне]. – 2005. – 20 жовт. – С. 5.

Про С. Сегеду – антрополога, доктора історичних наук.

740. Кардаш А. Про економіку – книга гошанця / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 17 квіт. – С. 1.

Про М. Я. Тисельського – жителя Гощі, який у співавторстві з Т. А. Шкіндером написав підручник «Мікроекономіка».

741. Кислашко О. Духовно-моральне виховання в Україні в складі царської Росії кінця XVII ст. і до революції 1917 року / О. Кислашко // Українська література в загальноосвітній школі. – 2010. – №10. – С. 30–33.

Про просвітителя, церковного діяча Луку Барановича (бл. 1620–1693), який у 1647–1650 рр. був ректором і учителем у Гойському колегіумі.

742. Козак С. Волков Віталій Тимофійович (1900–1973) / С. Козак // Козак С. Розсіяні по світах : волин. літ. еміграція : корот. біобібліогр. довідник / С. Козак. – Київ : Архів діаспори, 2007. – С. 15.

Про письменника Віталія Волкова, уродженця Житомирської області, випускника Дубенської гімназії 1920–1930-х рр., проживав і працював у Гощі.

743. Кралюк П. Філософські погляди Інокентія Гізеля / П. Кралюк // Кралюк П. М. Історія філософії України / П. М. Кралюк. – Острого : НУ «Остроз. Академія», 2013. – С. 246–250.

Про Інокентія Гізеля – релігійного діяча, ректора гошанської школи, яка діяла в 17 ст.

744. Кузьмін Ю. З когорти сильних духом / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 8 груд. – С. 3.

Про Терентія Федоровича Новака – гошанця, учасника Другої світової війни.

745. Кузьмін Ю. Його світлини – Гощі картини : 12 лютого – 90 років від дня народж. фотолітописця райцентру Григорія Надюка / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 10 лют. – С. 4.

746. Кузьмін Ю. В. Могили гетьманів розкопує гошанець / Ю. В. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2010. – 10 квіт. – С. 2.

Про вихідця з Гощі, вченого-антрополога, доктора історичних наук Сергія Сегеду та його книгу «Гетьманські могили».

747. Кузьмін Ю. Наші відомі земляки / Ю. Кузьмін // Гошанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі, 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 100–104.

Коротка інформація про видатних людей, які внесли певний вклад у розвиток Гощі з 16 по 20 ст.: Гойські, П. Могила, Р. Соломирецька (Гойська).

748. Кузьмін Ю. Перший і єдиний / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 13 серп. – С. 2.

Про С. П. Сегеду – уродженця Гощі, доктора історичних наук у галузі антропології, провідного наукового співробітника Інституту мистецтвознавства, фольклористики й етнології ім. М. Т. Рильського.

749. Кузьмін Ю. Першість – за гощанцем / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 20 січ. – С. 1.

Про Олександра Новака, уродженця Гощі, який написав підручник з астрономії під назвою «Збірник задач і запитань з астрономії» (2007).

750. Кузьмін Ю. Творчість, «спаяна» алкоголем, або український кінематограф відродить гощанець / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 8 жовт. – С. 5.

Про уродженця Гощі, заслуженого артиста України Василя Башу.

751. Лимич А. Чешка, яка досконало вивчила українську. А відтак, усе життя пропрацювала у Рівному літературним редактором / А. Лимич // Сім днів [Рівне]. – 2022. – 3 берез. – С. 7.

Про Олену Червінко, уродженку Гощі, яка розпочала свій трудовий шлях з районної газети «Радянське життя», з 1968 року в рівненській районній газеті «Слово правди» (з 1998 р. «Слово і час») та історію її чеської родини.

752. Міщук О. А. Чужоземець на службі України / О. А. Міщук // Гостинець – 2 : література, мистецтво, краєзнавство : альманах / ред. О. Форманчук, Н. Ткачук, П. Гуменюк. – Рівне, 2010. – Вип. 2. – С. 225–228.

Про Інокентія Гізеля – релігійного діяча, ректора гощанської школи, яка діяла в 17 ст.

753. Олексі Новаку – 80! // Волинь [Рівне]. – 2012. – 20 січ. – С. 3.

Про вченого, педагога, громадського діяча, уродженця Гощі Олексу Новака.

754. Покутянський Т. Засновник нового наукового напрямку / Т. Покутянський // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 5 квіт. – С. 13.

Про гощанця Яцика Анатолія Васильовича, академіка Української академії аграрних наук.

755. Самсонюк Т. Невідомий Новак / Т. Самсонюк, В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 13 квіт. – С. 11.

Про Терентія Новака, уродженця Гощі – учасника підпілля, партизана.

756. Сегеда С. Адам Кисіль / С. Сегеда // Український пантеон. – Київ : Балгія-Друк, 2013. – С. 76–79.

757. Сова А. Атанасій (Шумлянський, р.н.н. – 1694), гощанський ігумен і луцький православний єпископ / А. Сова // Знак. – 2014. – № 61. – С. 2–5.

758. Шкурат П. «У небі й на землі ціную доброту...» / П. Шкурат ; розмовляв А. П. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 14 лют. – С. 5.
Про П. Шкурата, льотчика, уродженця Гощі.

759. Форманчук О. Захоплення довжиною у вічність / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – № 12. – С. 16.

Про життєвий шлях та уподобання Володимира Коташевського – уродженця та мешканця Гощі, гіда-краєзнавця, власника найбільшої колекції фотографій історії Гощі.

760. Юркова О. Фронтвик із Гощі отримав найвищу ветеранську нагороду / О. Юркова // Голос України. – 2015. – 19 груд. – С. 6.

Про ветерана Другої світової війни, мешканця Гощі Цезара Цалцалко, який удостоєний найвищої ветеранської відзнаки «Почесний ветеран України».

761. Яремчук О. Перед лицем історії / О. Яремчук // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 4 серп. – С. 11.

Про письменника В. В. Шульгіна та його зв'язок з Рівненщиною.

Перебували в Гощі

762. Васильчук В. «Батько української історіографії» / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 20 трав. – С. 10.

Про історика, етнографа, прозаїка, поета-романтика, громадського діяча Миколу Костомарова, який у січні 1845 року перебував у Гощі.

763. Кардаш А. Шевченко був у Рівному та Гощі / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2014. – 14 лют. – С. 5.

Про перебування Т. Г. Шевченка у Гощі.

764. Павлюк І. У Гощі мешкав [гетьман] Павло Скоропадський / І. Павлюк // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 12 лип. – С. 1, 6.

765. Форманчук О. Імениті гості не минали наш край / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 11 груд. – С. 5.

Підбірка візитів відомих у минулому персон (1965–1989 рр.) на Гощаницину. Зокрема, це народні артисти, актори, режисери, письменники, поети та ін.

766. Яремчук О. Останній очевидець / О. Яремчук // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 27 трав. – С. 4.

Про Василя Шульгіна, політика-волиняка, який неодноразово обирався від Волинської губернії до Державної думи. До 1917 року мав родовий маєток у Гощі. Був в еміграції. У 1971 році відвідував Гощаницину.

ГОЩА ЛІТЕРАТУРНА

767. Пашук І. Г. Літературно-краєзнавча енциклопедія Рівненщини : А – Я / І. Г. Пашук. – Рівне : Волин. береги, 2005. – 212 с.

Вміщена інформація про гощанських письменників і краєзнавців.

768. Адамчук Н. Від «Радянського життя» – до «Рідного краю» / Н. Адамчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 16 лип. – С. 2.

Про Гощанську районну газету.

769. Адамчук Н. Гощанський «Поетарх» : вийшов у світ перший номер часопису Гощанського районного центру дітей, юнацтва та молоді «Поетарх» / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2004. – 28 січ. – С. 5.

770. Адамчук Н. Женя / Н. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2012. – 31 трав. – С. 4.

Про Євгена Анатолійовича Лановця – редактора Гощанської районної газети «Рідний край» у 1998–2005 рр.

771. Акоп'ян В. Нагородили лауреатів літературно-мистецької премії ім. Миколи Шакури / В. Акоп'ян // Вільне слово [Рівне]. – 2018. – 22 лют. – С. 2.

Премію отримав редактор Гощанської районної газети «Рідний край» Олександр Форманчук у номінації «Журналістика».

772. Васильчук В. Гощанські романи Василя Шульгіна / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 29 квіт. – С. 7.

Про політика-волинця Василя Шульгіна, якого Гоща в 30-х роках 20 століття надихнула на написання пригодницької трилогії: «Пригоди князя Вороньцького в країні свобод» (Київ, Белград, 1930), «Пригоди князя Вороньцького в країні неволі» (Париж, 1934) та «Пригоди князя Вороньцького в країні поезії» (залишився в рукопису).

773. Васильчук В. Нова стара, але все такаж унікальна / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 26 листоп. – С. 6.

Про відродження краєзнавчої премії ім. Івана Шишка Гощанської селищної ради.

774. Васильчук В. Свіча горіла на столі / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2003. – 1 листоп. – С. 3.

Про презентацію книги краєзнавця І. Ф. Шишка «Корені життя».

775. Васильчук В. Стіну національної несвідомості пробито / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 27 груд. – С. 5.

Про круглий стіл присвячений 120-річчю від дня народження поета Антіна Павлюка.

776. Васильчук В. Школа Євгена Плахова / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 21 січ. – С. 5.

Про журналіста, редактора Гощанської районної газети Є. Плахова.

777. Владичук Т. Платиновий талант поета / Т. Владичук // Сім днів [Рівне]. – 2008. – 23 трав. – С. 7.

Про презентацію нової збірки місцевого поета Миколи Владичука «Доки серце б'ється».

778. Владичук Т. Талант від Бога / Т. Владичук // Вільне слово [Рівне]. – 2008. – 3 черв. – С. 5.

Про нову збірку поета Миколи Владичука «Доки серце б'ється».

779. Гажаман О. Анна Ткачук: «Побачити світ та відчути кожную країну на смак» / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 верес. – С. 8.

Про презентацію книжки Анни Ткачук, уродженки Гощі «Мандрувати не можна зупинитись».

780. Гажаман О. Борщ як елемент української культурної спадщини / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 28 трав. – С. 7.

Про нову книгу Тетяни Терещук з Гощі під назвою «Борщ і здоров'я».

781. Гажаман О. Думки з присмаком кави / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 29 жовт. – С. 9.

Про творчу зустріч з авторкою поетичної збірки «Думки з присмаком кави» Олесею Жданюк.

782. Григорук І. Слово про Івана Шишка / І. Григорук // Вільне слово [Рівне]. – 2004. – 24 груд. – С. 12.

Про презентацію біографічного нарису І. Пащука «Учитель і краєзнавець Іван Шишко» в Гощанській школі мистецтв.

783. Гуменюк П. З'ява «Веселки» / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 17 січ. – С. 5.

Літературно-мистецькій сторінці «Веселка» Гощанської районної газети «Рідний край» – 55 років.

784. Гуменюк П. Любов і мудрість для малечі, або Третя мрія Валерія Мельничука / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 24 верес. – С. 10.

Про дебютну добірку казок «Чарівне слово» гощанця Валерія Мельничука.

785. Гуменюк П. Неспокій поетеси / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 9 груд. – С. 5.

Про першу збірку творів вчительки-філолога Н. Ткачук.

786. Гуменюк П. Новакова зоряність / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 18 лют. – С. 6.

Про педагога, науковця, громадського і політичного діяча Олексія Новака та рецензію на його повість «Відлуння минулих літ».

787. Гуменюк П. Ще одна зустріч з Євгеном Плаховим / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 2009. – 22 січ. – С. 5.

Про журналіста, редактора Гощанської районної газети Є. Плахова.

- 788. Дзвін С. Вручили дипломи лауреатам / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 22 берез. – С. 2.**
Про лауреатів літературної премії імені Ростислава Журомського 2019 р. письменника-новеліста Петра Гуменюка й журналіста Олександра Форманчука.
- 789. Дзвін С. Лауреатів визначено / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 1 берез. – С. 5.**
Про лауреатів Гощанської районної літературної премії імені Р. І. Журомського та Гощанської районної літературно-мистецької премії імені В. І. Гуменюка 2019 р.
- 790. Дзвін С. Наш край дарував поетові крила / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 11 серп. – С. 5.**
Про літературну творчість поета Олексія Чуприни, уродженця Луганичини, доля якого була пов'язана з Гощанициною.
- 791. Дзвін С. Я дякую тобі... / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 10 лют. – С. 6.**
У альманасі «Я дякую тобі...» (2017) представлені твори поетів із Гощі В. Сум, О. Форманчука.
- 792. Жданюк О. Відродження імен уславлених / О. Жданюк // Вільне слово [Рівне]. – 2020. – 23 лип. – С. 11.**
Про книгу «Відродження імен уславлених» письменника Олександра Форманчука, в якій зібрана інформація про мешканців краю.
- 793. Журомський Р. «Веселці» – 40 років / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 19 листоп. – С. 5.**
Літературно-мистецькій сторінці «Веселка» Гощанської районної газети «Рідний край» виповнилось 40 років.
- 794. Журомський Р. 250 зустрічей з «Веселкою» / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 21 січ. – С. 5.**
У 1964 році в Гощанській районній газеті було започатковано літературно-мистецьку сторінку «Веселка».
- 795. Журомський Р. «Дай, Господи Боже, любов нам і згоду, і правду на землю пошли» / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2008. – 19 квіт. – С. 5.**
Рецензія на книгу уродженця Гощі Олексі Новака «Церковні піснеспіви-псалми» (2007).
- 796. Журомський Р. Є така газета – «Поетарх» / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 24 січ. – С. 4.**
Гощанський районний Центр дітей, юнацтва та молоді видав перший номер свого часопису «Поетарх».
- 797. І запрошення туристам // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 22 січ. – С. 3.**

798. Калька Н. Черговий проєкт – чергова перемога / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 7 черв. – С. 3.

У Гощі презентували «Інтерактивний гастроальманах «Гощанські традиції» – збірник унікальних та традиційних рецептів страв Гощаницини.

799. Кардаш А. Не хлібом єдиним, а художнім словом, історією ріднокраю живуть ці люди / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 25 черв. – С. 2.

Про зустріч літераторів та краєзнавців Гощаницини у районній бібліотеці.

800. Кардаш А. Патріотизм – у праці й боротьбі / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 30 січ. – С. 11.

Про презентацію книг Спиридона Кравчука «Камертон» та Миколи Марчука «Життєва дорога» в Гощанській центральній районній бібліотеці.

801. Кардаш А. Про нові книги і духовність йшла зацікавлена розмова на засіданні літературно-мистецького об'єднання «Веселка», де презентували свої нещодавно видані твори письменники Спиридон Кравчук і Петро Гуменюк / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 7 січ. – С. 2.

802. Кардаш А. Творча спадщина журналіста-депутата / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2013. – 18 січ. – С. 12.

Про редактора Гощанської районної газети «Рідний край» (1998–2005 рр.) Євгена Анатолійовича Лановця та презентацію його публіцистичної книги «Монолог про людину».

803. Кидрук І. Краєзнавець про краєзнавця / І. Кидрук // Вісті Рівненщини. – 2005. – 12 січ. – С. 3.

Про презентацію нарису І. Пащука «Учитель і краєзнавець Іван Шишко».

804. Кісліціна К. Казковий світ Валерія Мельничука / К. Кісліціна // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 4 лют. – С. 16.

Про зустріч з місцевим казкарем Валерієм Мельничуком.

805. Книга рівненської блогерки стала всеукраїнським бестселером // Нове життя [Здолбунів]. – 2022. – 11 лют. – С. 8.

Книга «Матера вам не наймичка, або Чому діти – це прекрасно...» письменниці, блогерки Каті Бльостки, яка родом з Гощі, а у 2014 році переїхала до США.

806. Кузьмін Ю. Гуртом робота спориться / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 21 квіт. – С. 4.

Про завершення першого етапу видання біографічного довідника «Гощаницина в іменах».

807. Кузьмін Ю. У подарунок до ювілеїв – нове видання / Ю. Кузьмін // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 26 верес. – С. 1.

До 370-річчя Свято-Михайлівського храму та 15-річчя відродження Свято-Покровського жіночого монастиря у Гощі видано книгу «Свято-Покровський жіночий монастир».

808. Мамчук Т. Веселківські етюди / Т. Мамчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 2 лют. – С. 6.

Про презентацію першої збірки поезій Лідії Хохлюк.

809. Матвійчук С. Гра з «М'ячем у пільмі», або Перша літературна перемога Олени Ключник: ім'я гощанки гідно розмістилося поруч таких знаних в Україні і за її межами письменників, як Сергій Жадан, Богдана Матіяш, Іван Малкович / С. Матвійчук // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 22 серп. – С. 6.

Про участь Олени Ключник у Всеукраїнському конкурсі рецензій на творчість молодих авторів.

810. Нагорна О. Унікальний проєкт гастроальманаху презентували у Рівному / О. Нагорна // Вісті Рівненщини. – 2019. – 7 черв. – С. 15.

Про презентацію проєкту «Інтерактивний гастроальманах «Гощанські традиції», в якому зібрані унікальні рецепти Гощанського краю.

811. Названо першого лауреата // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 30 квіт. – С. 1.

Першим лауреатом Гощанської районної краєзнавчої премії ім. І. Ф. Шишка став відповідальний секретар редакції районної газети «Рідний край» Ю. В. Кузьмін.

812. Негодюк Л. Добрий слід на землі / Л. Негодюк // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 9 лип. – С. 6.

Про презентацію книжок «Добрий слід на землі» із серії «Золоті імена Рівненщини» Дмитра Тарасюка та «Білий танець» Петра Гуменюка, яка відбулася в читальному залі Гощанської центральної районної бібліотеки.

813. Палажченко В. Історія роду – в історії народу / В. Палажченко // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 21 січ. – С. 6.

Про творчість відомого фінансиста, журналіста і літератора Олексія Чуприни та його книгу «Історія роду Хоменчуків».

814. Пащук І. Гощанському «Краєзнавцю» – 10 років / І. Пащук // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 21 лют. – С. 7.

Сторінці «Краєзнавець» районної газети «Рідний край» виповнилося 10 років.

815. Повар І. Життя без вихідних / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 6 черв. – С. 2.

Про 70-річчя створення і виходу першого номера гощанської районної газети «Рідний край». Про Євгена Плахова.

816. Покутянський Т. Широ і задушевно / Т. Покутянський // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне : Ліста, 2000. – Вип. 1. – С. 159.

Рецензія на книгу поезії М. Владичука «Оазис любові».

817. Про відтінки щастя – від Надії // Рівне вечірнє. – 2021. – 11 берез. – С. 20.

Про письменницю, краєзнавицю Надію Адамчук.

818. Савинський В. Щоб дізнався весь світ / В. Савинський ; розмовляв В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 27 лип. – С. 6, 14.

Розмова з гощанцем В'ячеславом Савинським про минувшину ріднокраю та віднайдену ним в інтернеті книгу «Книга Гощі (на пошанування)», видану за сприяння Спільки гощанських євреїв Нью-Йорка та Спільки гощанських євреїв Тель-Авіва.

819. Сплеск емоцій, зустрічі й прощання... // Вісті Рівненщини. – 2020. – 17 лип. – С. 16.

Про нову книгу «Bonjour, життя!» журналістки Надії Адамчук.

820. Столярчук Б. Відпиваю в тиші дивний звук / Б. Столярчук // Величко В. Ранок на підвіконні : поезії / В. Величко. – Костопіль : Роса, 2011. – С. 3–4.

Про творчість Валентини Величко – вчительки Гощанської гімназії.

821. Форманчук О. А роки пливуть / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 12 січ. – С. 3.

Про збірку поезій Лідії Хохлюк «А роки пливуть».

822. Форманчук О. Життєва карусель / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 17 січ. – С. 15.

Про другу книжку лірики «Життєва карусель» Володимира Мельника.

823. Форманчук О. З 50-річчям, «Веселко»! / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 1 листоп. – С. 6.

Про відзначення 50-річчя Гощанського районного літературно-мистецького об'єднання «Веселка».

824. Форманчук О. З ювілеєм, «Веселко»! З 55-річчям! / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 8 листоп. – С. 2.

Про Гощанське літературно-мистецьке об'єднання «Веселка», яке відзначає своє 55-річчя. З 1964 р. літературно-мистецька сторінка газети «Радянське життя».

825. Форманчук О. Злочини Москви / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 11 груд. – С. 10.

Про нову книгу П. М. Герасимчука «Злочини Москви на території Гощанського району Рівненської області в 1944–1951 роках».

826. Форманчук О. «Крапля» Івана Фаріона / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 21 жовт. – С. 6.

Про презентацію книжки колишнього мешканця Гощі Івана Фаріона в Гощанській центральній районній бібліотеці 13 жовтня 2017 р.

827. Форманчук О. Нові висоти нашої землячки / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 16 верес. – С. 9.

Про поетичну творчість жительки селища Гоща Валентини Карабін.

828. Форманчук О. Перерваний зв'язок часів відновлено / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 15 січ. – С. 12.

Про вихід Гощанського краєзнавчого альманаху «Гостинець-2».

829. Форманчук О. Реалістичний погляд / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 3 груд. – С. 16.

Про презентацію книги В. Скоцика «Ідеальний шторм».

830. Форманчук О. Різдвяний гостинець / О. Форманчук, Н. Янчук // Вісті Рівненщини. – 2011. – 6 січ. – С. 2.

Про літературно-мистецький, історичний та краєзнавчий альманах «Гостинець-2».

831. Форманчук О. Свято рідної книги / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 28 січ. – С. 5.

Про зібрання літературно-мистецького об'єднання «Веселка» та презентацію нових книг літераторів краю.

832. Чуприна О. «Віра, надія, любов...» / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 6 листоп. – С. 6.

Про збірку поезій «Віра, надія, любов...» трьох відомих на Гощаничині поетів – Миколи Шакури, Володимира Гуменюка та Олександра Форманчука.

833. Чуприна О. Цікаве й корисне видання / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2020. – 10 лип. – С. 7.

Про книгу О. Фурманчука «Відродження імен ушавлених», в якій зібрана інформація про 55 мешканців краю, у пам'ять яких проводяться (проводилися) спортивні турніри, засновано літературні, краєзнавчі, музичні та інші премії.

834. Чуприна О. Щире слово в серці відгукнеться, або дещо про вірші Миколи Владичука / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 9 серп. – С. 6.

Про збірку лірично-патріотичних віршів та поем «Допоки серце б'ється» Миколи Владичука.

835. Чуприна О. Щире слово – шлях до дії / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 17 трав. – С. 7.

Про книгу Олеси Жданюк «Сонцю назустріч».

836. Який дизайн, така й газета // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 9 черв. – С. 1.

Про перемогу Гощанської районної газети в обласній номінації «Краща районна газета 2012 року».

Журомський Ростислав Іванович (1936–2008)

Журналіст, поет, гуморист, краєзнавець, дослідник. Уродженець с. Тучин Гощанського району. Протягом багатьох років збирав народні повір'я в селах Гощанського району, займався аналізом походження прізвищ, імен людей, які проживають на теренах Гощанщини. Співавтор і відповідальний за випуск альманаху «Гостинець» (2000). Автор поетичних збірок «Розуму на двох» (2004), «Обнімімо цей світ» (2005), «Веселий урок» (2006), книг спогадів про армійську службу «Мы – парни обыкновенные» (2006), поетичних адресів «З роси і води» (2008, посмертно).

837. Струни його серця : анот. бібліогр. покажч. про життєвий та творч. шлях Р. І. Журомського – гощанського літератора, журналіста, краєзнавця, дослідника / підгот. О. Є. Ключник ; ред. Н. В. Балюк ; відп. за вип. Н. М. Пивоварчук ; Гощанська ЦРБ. – Гоща : [б. в.], 2010. – 38 с. – (Літературне краєзнавство).

838. Грушецька Л. Обнімімо цей світ... / Л. Грушецька // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 19 серп. – С. 5.

Про збірки Р. Журомського «Розуму на двох», «Обнімімо цей світ», «Веселий урок».

839. Гуменюк П. Веселе навчання / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 8 лип. – С. 5.

Про книгу Р. Журомського «Веселий урок».

840. Гуменюк П. Обнімімо світ з любов'ю / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 19 лют. – С. 5.

Рецензія на книгу «Обнімімо цей світ».

841. Гуменюк П. Посіявши зерна добра, жне снопи вдячної пам'яті / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 23 берез. – С. 11.

Спогади письменника Петра Гуменюка про поета, гумориста, сатирика, журналіста Р. Журомського.

842. Гуменюк П. Силою сатири та гумору / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 30 квіт. – С. 5.

Рецензія на книгу Р. Журомського «Розуму на двох: сатира та гумор» (2004).

843. І п'ятдесят із них – у журналістиці // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 16 берез. – С. 12.

Про Р. Журомського, якому виповнилося 70 років.

844. Савчук Г. Людину творить книга / Г. Савчук, Н. Січкарук // Рідний край [Гоща]. – 2007. – 21 квіт. – С. 3.

Про зустріч учнів Гощанської гімназії з письменником Р. Журомським.

845. Ткачук Н. Біль поета : пам'яті Р. І. Журомського : [вірш] / Н. Ткачук // Рідний край [Гоща]. – 2010. – 11 верес. – С. 6.

846. Форманчук О. Пам'яті поета-журналіста / О. Форманчук // Вільне слово [Рівне]. – 2013. – 26 берез. – С. 4.

Про літературний вечір, присвячений пам'яті поета, прозаїка, самотнього журналіста Р. І. Журомського.

847. Форманчук О. Посіявши зерна добра, жне снопи повноколосі... / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 23 черв. – С. 5.

Про поета, журналіста Ростислава Івановича Журомського.

848. Чуприна О. Творчістю одержимий / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 20 черв. – С. 5.

Гуменюк Петро Миколайович (1941 р. н.)

Письменник, журналіст, краєзнавець. Уродженець Гощанщини. Друкувався в обласних і районній газетах, літературно-мистецьких альманахах. Автор книг «Осоння рідних оберегів» (2002), «Зерноград» (2004), «Знак вітряного Хрещатика» (2005), «Обжинковий вінок» (2006), «Цвіт і сніг на споришах» (2008), «Граєво райдуги» (2011), «У притулку серця» (2012), «Житній дух череня» (2013), «Любисткове омовіння» (2014), «Білий танець» (2016), «Сонце опівночі» (2017). Співавтор публіцистично-краєзнавчого видання «Щедра повнозерня «Миру»» (2007), збірника «Рівненщина: подорож у глибинку» (2008), літературно-мистецького альманаху «Гостинець» (2000 і 2010). Член районного літературно-мистецького об'єднання «Веселка», Національної спілки журналістів України, лауреат Гощанської районної краєзнавчої премії ім. І. Ф. Шишка (2008), Гощанської районної літературної премії ім. Р. І. Журомського (2012), Гощанської літературно-мистецької премії ім. М. В. Шакури (2017), нагороджений Золотою медаллю української журналістики (2009).

849. Бабінець А. Кульова блискавка Петра Гуменюка / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2014. – 20 берез. – С. 11.

Про восьму книгу письменника «Житній дух череня».

850. Бабінець А. «Обмолотини» Петра Гуменюка / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2019. – 21 лют. – С. 5.

Про нову книгу «Обмолотини близькі та далекі».

851. Бабінець А. «Обмолотини...» Петра Гуменюка / А. Бабінець // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 5 квіт. – С. 5.

Про книгу «Обмолотини близькі та далекі».

852. Бабінець А. Філософський камінь Петра Гуменюка / А. Бабінець // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 4 лют. – С. 1, 4.

Про 80-річний ювілей Петра Гуменюка.

853. Гажаман О. «Літа, мов скакуни, а в гривах днів плетінь...» / О. Гажаман // Рідний край [Гоща]. – 2021. – 5 лют. – С. 4.

Про вагомий внесок у розвиток літературознавства, культури, краєзнавства краю журналіста та письменника Петра Гуменюка.

854. Гуменюк П. Зерноград людських почуттів / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 19 лют. – С. 4.

Про презентацію книжки П. М. Гуменюка «Зерноград».

855. Гуменюк П. А я би знову написав заяву... / П. Гуменюк // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 1 черв. – С. 11.

Про трудову діяльність журналіста П. Гуменюка.

856. Гуменюк П. Тринадцять / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 2021. – 14 жовт. – С. 13.

Про вихід нової, 13-ої книги письменника і журналіста «Стежина до матері».

857. Гуменюк П. «У журналістиці я сповідував культ праці» / П. Гуменюк ; розмовляв А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 3 черв. – С. 6.

Про журналіста Гоцанського краю Петра Миколайовича Гуменюка.

858. Дзвін С. Лауреатів визначено / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 1 берез. – С. 5.

Лауреатами Гоцанської літературної премії імені Р. І. Журомського 2019 року стали: журналіст та поет Олександр Форманчук (за книжку «Волошками всміхається ранок») та новеліст, автор й співавтор понад двадцяти книжок Петро Гуменюк (за книжку «Обмолотини близькі та далекі»).

859. Жакун М. Нові горизонти майстра слова / М. Жакун // Рідний край [Гоща]. – 2022. – 21 січ. – С. 6.

Про книгу «Стежина до матері».

860. Жакун М. Тепло душі й таланту Петра Гуменюка / М. Жакун // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 22 берез. – С. 6.

Про нову книгу «Життій дух череня».

861. Життя, виткане з доброти й таланту // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 5 лют. – С. 1.

Про літератора, журналіста П. Гуменюка.

862. Журомський Р. Життєвий зерноград / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 15 груд. – С. 3 ; Те саме // Вільне слово [Рівне]. – 2005. – 26 січ. – С. 7.

Рецензія на книгу П. Гуменюка «Зерноград».

863. Журомський Р. З життєвих стежин / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 1 лип. – С. 4.

Про нову книгу «Обжинковий вінок» П. Гуменюка.

864. Журомський Р. Крізь призму художнього слова / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 26 листоп. – С. 5.

Рецензія на книгу П. Гуменюка «Знак вітряного хрещатика».

865. Захарук Г. Лауреати премії імені Шакури / Г. Захарук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 25 лют. – С. 9.

866. Калька Н. Білий танець. 10 кроків Петра Гуменюка / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 3 верес. – С. 6.

867. Калька Н. Шляхетний провінціалізм Петра Гуменюка / Н. Калька // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 23 серп. – С. 5.

Про нову книжку письменника П. Гуменюка «Любисткове омовіння».

868. Кардаш А. І у важкі часи їх музи не мовчать / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2015. – 20 берез. – С. 4.

Про презентацію творчого доробку Спиридона Кравчука, Петра Гуменюка у центральній районній бібліотеці.

869. Кубай Н. Нев'янучі спориші Петра Гуменюка / Н. Кубай // Рідний край [Гоща]. – 2009. – 1 серп. – С. 14.

Рецензія на книгу Петра Гуменюка «Цвіт і сніг на споришах».

870. Кубай Н. «Цвіт і сніг на споришах» / Н. Кубай // Вільне слово [Рівне]. – 2009. – 26 листоп. – С. 13.

Про творчість прозаїка і поета.

871. Негодюк Л. Добрий слід на землі / Л. Негодюк // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 9 лип. – С. 6.

Про презентацію книги «Білий танець» П. Гуменюка.

872. Пащук І. Мала проза Петра Гуменюка / І. Пащук // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 8 серп. – С. 7.

873. Петрові Гуменюку – 70! // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 8 лют. – С. 5.

874. Столярчук Б. Постеліть мені, мамо, стежину / Б. Столярчук // Гуменюк В. Календарем прожитих літ : поезії / В. Гуменюк. – Костопіль : Роса, 2010. – С. 3–6.

Про творчість журналіста, поета.

875. Форманчук О. Сучасні письменники Рівненщини / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 21 січ. – С. 7.

Про бібліографічний довідник «Сучасні письменники Рівненщини», в якому вміщена інформація про Петра Гуменюка.

876. Форманчук О. Словом звеличений / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2012. – 17 берез. – С. 11.

Про присудження премії ім. Р. Журомського П. Гуменюку за книгу «Граєво райдуги».

877. Форманчук О. Турніри, присвячені пам'яті журналістів, педагогів, мешканців Гощаниці / О. Форманчук // Відродження імен ушанованих / О. Форманчук. – Хмельницький : Стасюк Л. С., 2020. – С. 27–65.

Кравчук Спиридон Гнатович (1939 р. н.)

Журналіст, літератор, краєзнавець, уродженець Кореччини. Член Рівненської обласної організації Національної спілки краєзнавців України. Лауреат регіональної краєзнавчої премії «За відродження Волині» (2008), Гощанської районної краєзнавчої премії ім. Івана Шишка (2006, 2017), Гощанської літературної премії ім. Ростислава Журомського (2015), Гощанської мистецької премії ім. Миколи Шакури (2016). Автор книг: «Чари сивої Погорини» (1998), «Сонник. 5656 тлумачень» (1998), «Мічені вогнем» (2003), «Перехрестя вождя Божя» (2005; співавтор О. С. Маркевич), «Пекуча сльоза» (2006), «Передзвін віків» (2007), «Святині Гощі» (2010), «Храми Дорогобузької землі» (2013), «Камертон» у 2 частинах (2014–2015), «Бурелом» (2017).

878. Пашук І. Г. Літературно-краєзнавча енциклопедія Рівненщини : А – Я / І. Г. Пашук. – Рівне : Волин. обереги, 2005. – 212 с.

Про Спиридона Кравчука. – С. 91–92.

879. Хто є хто в Рівному та Рівненській області. – Рівне : Перспектива, 2001. – 232 с.

Про Спиридона Кравчука. – С. 99–101.

880. Адамчук А. Скарбницю ріднокраю поповнили нові видання / А. Адамчук // Вільне слово [Рівне]. – 2011. – 24 берез. – С. 13.

Про туристичний путівник С. Кравчука «Святині Гощі» та книгу П. Гуменюка «Граєво райдуги».

881. Богуш І. Почесні грамоти – краєзнавцям / І. Богуш // Вільне слово [Рівне]. – 2001. – 5 груд. – С. 3.

882. Бухало Г. Погориння теж Вавилон / Г. Бухало // Рівнен. діалог. – 2006. – 14 квіт. – С. 6.

Про книгу С. Кравчука та О. Кравчук «Перехрестя вождя Божя», яка присвячена історії Дорогобузького Погориння Гощаниці.

883. Васильчук В. Книжка, що розсудить ностальгію / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2018. – 7 груд. – С. 10.

Про книгу «Книга Гощі (на пошанування)», яка вийшла у 1957 році в Тель-Авіві за сприяння Спілки гощанських євреїв Нью-Йорка та Спілки гощанських євреїв Тель-Авіва і надрукована мовою ідиш.

884. Васильчук В. Святість заспіву / В. Васильчук // Рідний край [Гоща]. – 2011. – 26 лют. – С. 7.

Про історико-туристичний путівник С. Кравчука «Сятині Гоці».

885. Гончар О. Герої роману родом з Федорівки / О. Гончар // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 12 серп. – С. 4.

Рецензія на книгу С. Кравчука «Пекуча сльоза».

886. Дем'янчук О. Правда, що восторжествувала / О. Дем'янчук // Вісті Рівненщини. – 2006. – 24 серп. – С. 12.

Про роман-дилогію С. Кравчука «Пекуча сльоза».

887. Дзвін С. 130 помічних рослин / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 11 січ. – С. 16.

Про нову книгу С. Кравчука «130 помічних рослин».

888. Дзвін С. Ушанували новеліста та краєзнавця / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 23 серп. – С. 3.

Ветерани журналістики – новеліст Петро Гуменюк та краєзнавець Спиридон Кравчук отримали подяки від голови Рівненської обласної організації Національної спілки журналістики України Дмитра Тарасюка.

889. Дзвін С. Храм Василя Великого / С. Дзвін // Рідний край [Гоща]. – 2019. – 17 трав. – С. 7.

Про книгу «Собор Василя Великого».

890. Дмитрук А. «Чари сивої Погорини» / А. Дмитрук // Вільне слово [Рівне]. – 1998. – 15 квіт. – С. 3.

Про С. Кравчука та його книгу «Чари сивої Погорини».

891. Дроздюк В. Камертон совісті і правди / В. Дроздюк // Нове життя [Здолбунів]. – 2018. – 23 лют. – С. 6.

Про книгу письменника С. Кравчука «Камертон».

892. Журомський Р. З життєвого водовороту / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2004. – 27 берез. – С. 4.

Рецензія на книгу «Мічені вогнем».

893. Журомський Р. Крізь горнило випробовувань / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 19 серп. – С. 2.

Про презентацію книги «Пекуча сльоза».

894. Кардаш А. І у важкі часи їх музи не мовчать / А. Кардаш // Вісті Рівненщини. – 2015. – 20 берез. – С. 4.

Про творчий доробок С. Кравчука.

895. Кардаш А. З часів Божа і до сьогодні / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2005. – 17 груд. – С. 4.

Про книгу Спиридона та Олеси Кравчуків «Перехрестя вождя Божа».

896. Кардаш А. Патріотизм – у праці й боротьбі / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 30 січ. – С. 11.

Про презентацію книги «Камертон».

897. Кардаш А. Про нові книги і духовність йшла зацікавлена розмова на засіданні літературно-мистецького об'єднання «Веселка», де презентували свої нещодавно видані твори письменники Спиридон Кравчук і Петро Гуменюк / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 7 січ. – С. 2.

898. Кардаш А. Про визвольні змагання – тільки правду... / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2006. – 16 груд. – С. 4.

Про презентацію роману «Пекуча сльоза».

899. Кравчук Т. М. Ключі до сердець читачів письменника Спиридона Кравчука / Т. М. Кравчук // Вісник Кореччини. – 2015. – 23 жовт. – С. 3.

Про презентацію книги Спиридона Кравчука «Камертон».

900. Кардаш А. Творче жниво Спиридона Кравчука / А. Кардаш // Вісник Кореччини. – 2014. – 11 січ. – С. 2 ; Те саме // Районка нова [Гоща ; Корець ; Острог]. – 2014. – 3 січ. – С. 10.

Про святкування 75-річного ювілею С. Кравчука.

901. Кардаш А. Шакурівська премія – за творчі досягнення / А. Кардаш // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 27 лют. – С. 6.

902. Миронюк А. З народних уст / А. Миронюк // Гостинець : література, мистецтво, краєзнавство : альманах. – Рівне : Ліста, 2000. – Вип. 1. – С. 159–160.

Рецензія на книгу С. Кравчука «Чари сивої Погорини : збірник перлин народної творчості : заговори, замовляння, рецепти народної медицини, тлумачення імен та снів».

903. Павловський А. Вшанували земляка / А. Павловський // Вісті Рівненщини. – 2018. – 14 груд. – С. 13 ; Те саме // Вісник Кореччини. – 2018. – 8 груд. – С. 8.

904. Пащук І. Кравчук Спиридон Гнатович / І. Пащук // Краєзнавці України. Сучасні дослідники рідного краю : довідник. – Київ ; Кам'янець-Подільський, 2003. – С. 109.

905. Пащук І. Спиридон Кравчук – лауреат краєзнавчої премії / І. Пащук // Вільне слово [Рівне]. – 2008. – 4 груд. – С. 14.

906. Повар І. Золота медаль Спиридона Кравчука / І. Повар // Рідний край [Гоща]. – 2013. – 28 груд. – С. 16.

Про вручення золотої медалі української журналістики С. Кравчуку – журналісту, краєзнавцю, письменнику, травознавцю.

907. Попенко В. «Мічені вогнем» / В. Попенко // Вільне слово [Рівне]. – 2004. – 31 берез. – С. 5.

Про книгу прози С. Кравчука.

908. Тубіна С. Об'єдналися, щоб збудувати нову Україну / С. Тубіна // Вільне слово [Рівне]. – 2015. – 10 верес. – С. 5.

Про презентацію книги «Камертон».

909. Форманчук О. Путівник у минуле / О. Форманчук // Рідний край [Гоща]. – 2015. – 4 лип. – С. 11.

Про дев'яту книгу краєзнавця і літератора С. Кравчука «Камертон».

910. Цимбалюк Є. «Пекуча сльоза» скропила гощанську землю / Є. Цимбалюк // Вільне слово [Рівне]. – 2006. – 5 груд. – С. 6.

Про презентацію книги «Пекуча сльоза» у Рівненській державній обласній бібліотеці.

911. Чуприна О. Відлуння минулих подій / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2016. – 17 верес. – С. 11.

Про публіцистичний роман-дилогію «Камертон» С. Кравчука.

912. Чуприна О. Вони боролися за волю України / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2017. – 4 листоп. – С. 6 ; Те саме // Вісник Кореччини. – 2017. – 28 жовт. – С. 3.

Про історично-публіцистичний роман Спиридона Кравчука «Бурелом».

913. Чуприна О. Із приязню до краян та малої батьківщини / О. Чуприна // Рідний край [Гоща]. – 2021. – № 12. – С. 10.

Про журналіста, письменника, краєзнавця С. Кравчука.

914. Чуприна О. «У вогні переплавляється залізо на крицю» / О. Чуприна // Вільне слово [Рівне]. – 2017. – 9 листоп. – С. 12.

Про історико-публіцистичний роман «Бурелом».

Див. також №№ 35, 36, 96, 711

ГОЩА У ТВОРАХ ЛІТЕРАТУРИ ТА МИСТЕЦТВА

915. Жолтовський П. М. Визвольна боротьба українського народу в пам'ятках мистецтва XVI–XVIII ст. / П. М. Жолтовський. – Київ : АН УРСР, 1958. – 148 с.

Про Гощу. – С. 12.

916. Логвин Г. Н. По Україні : стародавні мистецькі пам'ятки / Г. Н. Логвин. – Київ : Мистецтво, 1968. – 464 с.
Про Гощу. – С. 163–164.

917. Мізерний А. Запрошує Рівненщина = Rivnenschyna invites : фотоальбом / А. Мізерний. – Рівне : [б. в.], 2009. – 215 с.
Фото маєтку Валецьких у Гощі.
Фото Гощанського парку, закладеного у 18 ст.

918. Овсійчук В. А. Українське мистецтво другої половини 16 – першої половини 17 ст. : гуманістичні та визвольні ідеї / В. А. Овсійчук. – Київ : Наук. думка, 1985. – 184 с.
Про Гощу. – С. 19, 66, 113.

919. Харват О. М. Рівненський край = Rivne lands : фотоальбом / О. М. Харват. – Рівне : О. Харват, 2009. – 208 с.
Фотографії Гощі. – С. 44–45.

920. Волков В. Масова психоза : уривок з роману «Шляхи життя» : (дійсна подія в літературному наświetленні) / В. Волков // Літопис Волині : наук.-попул. зб. волинознавства. – Вінніпег : Т-во Волинь, 1977–1978. – Ч. 12. – С. 105–114.

Про насильницький католицизм на території Гощанського району. Про релігійне протистояння в селищі Гоща.

921. Гуменюк В. Величальна Гощі / сл. В. Гуменюка, муз. С. Осипчука // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 4 верес. – С. 4.
Текст пісні.

922. Гуменюк П. Завітайте в Гощу / П. Гуменюк // Вільне слово [Рівне]. – 27 верес. – С. 4.
Вірш до 850-річчя заснування Гощі.

923. Журомський Р. Гімн Гощі / Р. Журомський // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 14 серп. – С. 2.
Текст вірша.

924. Марчук М. Наша Гоща / М. Марчук // Рідний край [Гоща]. – 2002. – 4 верес. – С. 4.
Текст пісні.

925. Новак О. Він стояв і слухав... / О. Новак // Волинь [Рівне]. – 2010. – 5 листоп. – С. 7 ; 12 листоп. – С. 7.
Історична повість про події 40–50-х рр. 20 ст. у рівненському Погоринні, а саме у Гощі.

926. Ундір О. Ювілейній Гощі : вірш / О. Ундір // Гощанське Погориння: давнина і сучасність : наук. зб. матеріалів наук.-краєзн. конф., присвяч. 850-річчю Гощі 14–15 черв. 2002 р. – Рівне : Перспектива, 2002. – С. 6.

927. Форманчук О. Ода Гощанському парку / О. Форманчук // Форманчук О. 2014-й : літ.-худож. вид. / О. Форманчук. – Дніпропетровськ : Середняк Т. К., 2014. – С. 20 ; Те саме // Рідний край [Гоща]. – 2014. – 28 черв. – С. 11.

Див. також № 118

БІБЛІОГРАФІЧНІ ПОСІБНИКИ

928. З історії бібліотек краю : наук.-допом. бібліогр. покажч. / Рівнен. обл. універс. наук. б-ка ; уклад. Л. А. Костильова ; ред. З. М. Тирак. – Рівне : Волин. обереги, 2016. – 248 с. ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/data/library/img/190.pdf>.

Про бібліотеки Гощаницини. – С. 118–120.

929. Лауреати регіональної краєзнавчої премії «За відродження Волині» : до 25-річчя від дня заснування премії : наук.-допом. біобібліогр. покажч. / Рівнен. обл. універс. наук. б-ка ; Рівнен. обл. орг. Нац. спілки краєзн. України ; уклад.: Н. М. Кожан, І. А. Козюхно ; наук. ред.: О. Л. Промська ; ред.: З. М. Тирак ; консультанти: А. А. Жив'юк, А. М. Українець, Б. Й. Столярчук ; відп. за вип.: В. П. Ярошук. – Рівне : Волин. обереги, 2017. – С. 48–54. – (Серія «Дослідники Рівненського краю») ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/ua/library/61/>.

Про С. Кравчука. – С. 49–54.

930. Минувшина Гощі. Історії роду дідичів – Гойських, Ленкевичів-Іпохорських (XVI – XIX ст.) : бібліогр. ретросп. анот. краєзн. покажч. / Гощан. центральна б-ка ; уклад. О. Гажаман. – Гоща : [б. в.], 2022. – 27 с., іл.

931. Пам'ятники, пам'ятні знаки, меморіальні дошки Рівненської області : наук.-допом. бібліогр. покажч. / Рівнен. обл. універс. наук. б-ка ; уклад. : Л. М. Малишева, Н. М. Кожан ; наук. ред.: О. Л. Промська, О. П. Прищепа ; ред.: З. М. Тирак, Л. Г. Сахнюк ; відп. за вип. В. П. Ярошук. – Рівне : Волин. обереги, 2015. – 186 с. ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/ua/library/31/>.

Про Гошу. – С. 67.

932. Події Української революції 1917–1921 рр. на Рівненщині : наук.-допом. бібліогр. покажч. / уклад. Л. А. Степанюк ; наук. ред.: О. Л. Промська, А. А. Жив'юк ; ред. З. М. Тирак ; відп. за вип. В. П. Ярошук. – Рівне : О. Зень, 2019. – 130 с. ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/ua/library/119>.

Про Гошу. – С. 14, 35, 58.

933. Премії Рівненщини за досягнення у сфері літератури, культури і мистецтва : біобібліогр. покажч. / уклад.: Л. М. Малишева, Т. В. Матушевська, В. П. Гуріна ; наук. ред.: О. Л. Промська , ред.: З. М. Тирак ; відп. за вип.: В. П. Ярощук. – Рівне : О. Зень, 2019. – 282 с. – (Славетні земляки) ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/ua/library/120/>.

Міститься інформація про Гоцанські премії та лауреатів премій з Гоці.

934. Природно-заповідний фонд Рівненської області : наук.-допом. бібліогр. покажч. / уклад. Кожан Н. М. ; відп. за вип. Ярощук В. П. ; ред. Сахнюк Л. Г., Тирак З. М. – Рівне : Волин. обереги, 2010. – 64 с. ; Те саме в мережі Інтернет: <http://libr.rv.ua/ua/library/91/>.

Про Гоцу. – С. 40–41.

935. Святині Погоринського краю : бібліогр. краєзн. покажч. / Гоцан. центральна б-ка. – Гоща : [б. в.], 2022. – 30 с.

Про Гоцу. – С. 9, 10.

ДОПОМІЖНИЙ АПАРАТ

Іменний покажчик

А

Абрамович Д. Й. – (587)
Адамчук А. – 278, 322, 391, 392, 413, 614, 880
Адамчук Н. – 128, 231–233, 343, 344, 447–460, 501, 527, 528, 543, 554, 579, 613, 615–617, 696, 714, 715, 768–770, (817), (819)
Акоп'ян В. – 771
Андреевский И. Е. – 47
Андрієвський А. – 345, 461
Андріїв Б. – 634
Андрощук Т. В. – 88
Андрухов П. – 18
Антонович В. Б. – 19
Антонов-Овсеєнко В. А. – 163
Атаманюк Л. О. – 580

Б

Бабінець А. – 234, 250, 279–283, 303, 323, 346–353, 393, 394, 462, 463, 530, 555, 581, 618, 629, (716), 717, 718, (719), 720–721, (722), 849–852
Бакуменко Я. – (442)
Балюк Н. В. – 837
Бандура В. – 464
Баранович Л. – (414), (741)
Баранович О. І. – 107
Батюшков П. Н. – 108
Бахтін А. О. – (327), (333), (339)
Баша В. – (726), (750)
Безгін О. – (723)
Бейлах В. – 284, 456, 465, (476), 697, 698, 723
Бендюк М. – 724
Белій Л. Г. – (671)
Бистрай В. М. – (407)
Білоус І. – (475), (730), (737)
Близняк М. – 129
Блонський О. – (456)
Бльостка К. – (805)
Богатов К. – 11

Богуш І. – 881
Божок О. – 354, 395, 428
Бойко А. – 180, 285
Бойко Н. – 541
Бойчук Л. – (557)
Бондар В. – 466,
Бондар М. – (484)
Боряк Г. В. – 122
Боць Л. – (350)
Боць О. – (491)
Братчиков А. – 164
Бук О. – 396
Булига І. – 130
Булига О. – 131, 725
Бульба-Боровець Т. – 224, (237)
Буркалець Ю. – 635
Бурчення В. – 355
Бухало Г. – 62, 882

В

Вакар Г. – 726
Валевська О. – (136), (185), (186), (189), (192), (194), (199), (200), (202), (667)
Валевська Ц. – (181)
Валевський М. – 181
Валевський Міхал – (188), (189)
Валевські – (679), (680), (685), (704)
Варфоломій, архієпископ – 582
Василів-Базюк Л. – 583,
Васильчук В. – 6, 63, 64, 65, 132, 133, 182–196, 210, 235–237, 252, 269, 270, 324, 357, 398–400, 467–475, 584–587, 636, 663–669, 727–733, 762, 772–776, 883, 884
Васильчук Л. – (315)
Ваховський В. – 211, 286, 287
Величко В. – (419), (820)
Виткалов В. Г. – 445, 572
Вістенко Р. – 531
Вітрук А. – (426), 478, (509)

Владичук М. – (777), (778), (816), (834)
Владичук Т. – 777, 778
Власюк С. – 42
Вовчик Н. – 358
Вознюк Б. – (359)
Вознюк Н. – 479
Войтюк О. – (92)
Войцехівський В. – (187)
Волков В. – (728), (742), 920
Волошковець В. П. – (421)
Ворончук І. – 80, 112
Вчорашній Д. – (260)
Вященко В. – 480

Г

Гажаман О. – 481, 482, 779–781, 853, 930
Гайдук І. – 66
Галецький Б. – (237)
Галій М. – (611)
Гамрецький М. М. – 135
Гапончук І. – 637
Гарбарчук Т. – (323), (324), (339)
Герасимчук В. – 689
Герасимчук Д. М. – (671)
Герасимчук П. – 261, (825)
Гіжицький (Волиняк) Я. М. – (62), (77)
Гізель І. – (130), (149), (423), (712), (725), (743), (752)
Гнатюк Г. – (321)
Годованюк О. – 588
Годун М. – (486)
Гойська А. – (131), (134)
Гойська О. – (124)
Гойська Г. – (114), (141), (152), (579), (666)
Гойський Г. – (145)
Гойський Є. – (141)
Гойські (рід) – (114), (123), (125), (131), (140), (146), (157), (747)
Головайчук Н. – (360)
Гончар Л. – (367)
Гончар О. – 238, 885

Гончар О. І. – (407)
Гончарова Г. – 67
Гончарук В. – (471)
Гончарук Ф. С. – (257)
Горожанкіна Х. І. – 267
Горчикова А. – 403
Гошко Ю. Г.
Гречило А. Б. – 10
Григорчук С. М. – (671)
Григорук І. – 782
Грищенко В. – 331
Грищенко Ю. М. – 690, 693
Гром В. М. – 735
Грушевський М. – 24
Грушецька Л. – 838
Гуда М. – (638)
Гузенкова Д. – 556, 670
Гуйдаш М. М. – 699
Гуменюк В. – (469), (671), (832)
Гуменюк Л. – 854
Гуменюк П. – 423, 557, 671, 736, 752, 783–787, (788), (789), (812), 839–842, (849–877), (880), (888), 921, 922
Гуменюк С. В. – (329), (335)
Гупалюк В. – 404, (557)
Гупалюк І. – 360, 672,
Гуристюк Ю. – (616)
Гуріна В. П. – 933

Д

Давидюк Р. П. – 204, 205
Данильчук В. Р. – 225
Данильчук Г. – 673
Дем'янчук Г. – 262, 691,
Дем'янчук О. – 542, 886,
Денищук О. – 226,
Дерев'янкін Т. І. – 167
Дзвін С. – 332, 361, 639, 640, 788–791, 858, 887–889
Дзюба І. М. – 27, 699
Дмитрієнко М. – (360)
Дмитрук А. – 890
Дмитрук В. – 227
Довбищенко М. – (610)
Довнар-Запольский М. В. – 165

Долгорукий Ю. – (137)
Долженко О. – 362
Дорошенко В. – 532
Дроздюк В. – 891
Дубик Б. М. – (466), (494)

Е

Есплін К. – (288)

Є

Євчук Д. П. – (407)
Єршова С. – 137
Єфімчук О. – (406)

Ж

Жаворонкова З. І.
Жакун М. – 859, 860
Жданюк О. – (781), 792, (835)
Жердьов – (237)
Жеребцова К. – (452)
Жив'юк А. А. – 929, 932
Жолтовський П. М. – 915
Журавель В. – 533
Журавель Л. – 363
Журавльов В. – 641
Жураковський Б. – 91
Журомський Р. – 69, 138, 484–486,
589, 642, (671), 737, 793–796, (837–
848), 862–864, 892, 892, 923

З

Заболотна Н. – 621, 622
Заболотний В. – (615), (621), (623)
Завальнюк К. – 206
Заводник Й. – (183)
Загородько В. – 407
Загородько О. – 40
Загурський С. – (714)
Зайчуковський В. – (234)
Закотій Д. – (574)
Заліський-Вернер Р. – (215)
Захарук Г. – 865
Зіньков О. – (674)
Золотницький О. – (184), (186),
(192), (196), (666), (724), (729), (731)

Зубкевич П. – 364, 365, (463), (497),
676

І

Іванова Т. – (524)
Івасюк А. – (496), (543–544), 545,
(547)
Ільченко О. В. – (325), (326)
Ісаєвич Я. Д. – 111
Ісаков С. – (732)

К

Калюх Ю. – (12)
Калюх Я. – (490)
Калька Н. – 92, 93, 288, 293–297,
366, 367, 408, (409), 410, 430, 487,
488, 643, 798, 866, 867
Капітула В. – 558
Карабін В. – (827)
Карабін С. – 340
Кардаш А. – 12, 338, 368–371, 404,
411, 489–491, 559, 625, 700, 739, 740,
758, 763, 799–802, 868, 894–898, 900,
901
Кардаш О. – 139, 546
Карліна О. М. – 590
Карпець Л. – (384)
Карпюк В. – (215)
Карпюк П. – (337)
Касянчук В. – (332)
Кендрик Д. – (412), (413)
Кидрук І. – 803
Кирильчук М. – 70, 94
Кисіль А. – (13), (108), (113), (127),
(137), (139), (143), (661), (735), (756)
Кислашко О. – 414, 741
Кісліцина К. – 492, (517), (804)
Клименко А. В. – 701
Клименко Ю. О. – 701
Климчук А. – 591
Клюшник О. – (469), (809), 837
Коваленко Д. – 372
Коваль А. П. – 1
Коваль Р. – 206
Коваль Т. – 298, 373

Ковальчук Я. – 677
Кожан Н. М. – 929, 931, 934
Козак С. – (742)
Козеренко М. – (641)
Козюхно І. А. – 929
Козяр-Грицак Г. – (619), (622), (632)
Колодій С. Ю. – (671)
Колодяжний М. – 374
Кондратюк М. – (655)
Кононович Г. – (187)
Константинович М. – 169
Корнійчук М. – 626
Коробчук С. – (330)
Коробчук В. – (448), (459)
Король Ю. – 495
Кособуцька Г. – 71
Костильова Л. А. – 928
Костомаров М. І. – (563), (762)
Коташевський В. – 95, 140, 212,
(241), (242), 375, 415, (519), 592, 593,
702, 703, (759)
Коташевський О. – 239–242
Кравчук О. – 35, 72, (882), (895)
Кравчук С. – 7, 35, 36, 96, 114, 376,
577, 578, (800), (801), (868), (878–
914), (929)
Кравчук Т. М. – 899
Кравчук Ю. – 496, 547
Кралюк П. – 743
Крип'якевич І. П. – 37, 110, 115
Кругляк Ю. М. – 2
Крушинський Л. – 179
Кубай Н. – 869, 870
Кубійович В. – 28
Кудрицький А. В. – 662
Кузін В. – (556),
Кузьмін В. Г. – (671)
Кузьмін Ю. – 13, 73, 74, 75, 76, 77,
141, 142, 143, 144, 145, 146, 198, 199,
213, 243, 244, 416–418, 594–597, 678,
711, 744–750, 806, 807, (811)
Кулиш П. А. – 116
Куницький С. О. – 378
Купрунець М. – (513)
Купців К. – 422

Кутковець І. – (237)
Кухарець В. – (408)
Кучерепа М. – 227
Кучинко М. – 81

Л

Лановець Є. – (642), (649), (671),
(770), (802)
Лахман Н. – 497, 498, 560–562),
(564), 598
Лебедь Г. – (187)
Левітан Ю. Б.
Левчук В. – 627, 628
Лейчук С. – 599
Ленкевич В. – (136)
Ленкевичі (рід) – (666), (667)
Ленкевичі-Валевські (рід) – (180),
(670)
Ленкевичі-Іпохорські (рід) – (193),
(470), (664), (682), (683)
Леонова Л. – 25, 200
Леп'явко С. – 117
Леусь В. – (613), (618), (627), (628),
Леусь М. М. – (239), (240)
Лжедмитрій (Г. Отреп'єв) – (138),
(153), (158), (159), (160), (161)
Лимич А. – 751
Лібер В. – (231)
Логвин Г. Н. – 661, 916
Локайчук С. – 99
Лола О. П. – 118
Лонгін, ієромонах – (611)
Лопачук Т. – 419
Лубинецький-Рудницький Ф. – (586)

М

Мазаний В. – 629
Мазур Т. – (559)
Макаревичі – (66)
Макарець Б. – (468)
Макарук М. – 42
Маковська Н. – 223
Макотера А. В. – (511)
Макотера В. – (289), (299), (734)
Малиновський Л. – (187)

Малишева Л. М. – 931, 933
Мамчук Т. – 808
Манчук Т. – 630
Маринич О. М. – 21
Мартинов С. – 378
Марчук В. – 25
Марчук М. – (800), 924
Марчук Н. А. – (499)
Марчук С. – 534
Масол Л. – 420
Матвієнко О. О. – (671)
Матвійчук С. – 809
Матвійчук В. – (322)
Матійченко В. І. – 88
Матушевська Т. В. – 933
Мацкевич І. Ф. – 173
Машлай А. – (447), (526)
Мельник В. – (822)
Мельник О. – (195)
Мельниченко Ф. М. – (254)
Мельничук А. – 38, 39
Мельничук В. – 147, 148, 421
Мельничук Валерій – (784), (804)
Мельничук М. – (639), (656)
Меремінський А. Й. – 692
Миколаєнко М. А. – 108
Миронець В. – (505)
Миронець О. – (505)
Миронюк А. – 902
Михайлишин О. – 679, 704
Михайлова Р. – 600
Михайлюк О. Г. – 30
Мицик Ю. А. – 119
Мізерний А. – 917
Мірчук П. – 207
Міщук І. – 422
Міщук О. – 97, 149, 423, 752
Могила П. – (142), (198), (747)
Москалик В. – 499
Мошинський В. С. – 378
Музичук В. – (457), (458), (501)
Музичук Л. – 245–247, (253), (495)

Н

Нагорна О. – (810)

Нагурська Ю. – (502)
Надюк Г. – (745)
Назаров А. – (187)
Названов С. – 300
Напиткін В. – 11
Наполеон Б. – (136)
Негодюк Л. – 812, 871
Немирович Ю. – (162)
Непомуцен Я. – (678)
Нерода М. – 377
Нестеренко О. О. – 172
Нікітюк О. – 25
Ніколайчук П. – (233)
Нікольченко Ю. М. – 85, 98
Новак В. – 658
Новак О. – 151, 925,
Новак О. Ф. – 248, 249, (718), (721),
(736), (753), (786), (795)
Новак Олександр – 749
Новак Терентій – (252), (744), (755)

О

Овсійчук В. А. – 918
Огібовський Я. – 152
Оконь З. – (221)
Оленич Л. – 503, 504, 535–537, 548,
549
Омелянчук І. – 301, 505, 680
Онуфрійчук Ф. – 153
Опанасюк Г. – (521)
Опанасюк І. – (330)
Орлов В. О. – 378
Осипчук В. Г. – (671)
Осипчук С. М. – (518), (715)
Охріменко Г. – 99
Ошуркевич О. – 563

П

Павловський А. – 903
Павловський Й. – (187)
Павлюк А. – (775)
Павлюк І. – 154, 764
Пакуляк Г. П. – (617)
Палажченко В. – 813
Панасенко О. – 3

Панчук М. – (253), (281), 302–304, 506
 Папуга Я. Б. – 208
 Пасічник І. Д. – 129, 580
 Пашук І. – 211, 705, 767, (782), (803), 814, 872, 878, 904, 905
 Петрук А. – 507, 564
 Пивоварчук Н. М. – 837
 Пивоварчук С. – 508
 Плахов Є. – (671), (733), (776), (787), (815)
 Повар І. – 14, 306–314, 380–382, 406, 409, 426–435, 438, 509–512, 538, 544, 565–567, 601, 623, 635, 647–650, 682, 683, 815, 906
 Подоляка С. – 706
 Покутянський Т. – 754, 816
 Полякова І. – 178
 Попенко В. – 907
 Прищепа Б. А. – 82, 100
 Прищепа О. – 931
 Продай В. – (565)
 Продай М. І. – (352)
 Проказюк С. – (381)
 Прокопчук С. – 383
 Промська О. О. – 929, 931–933
 Пура Я. – 4, 8, 9

Р

Равчук Г. – 263, 264
 Равчук М. – 273
 Раншхарп Р. – (489)
 Раппопорт П. А. – 83
 Ратич О. – 84
 Рафальський Л. – (78)
 Ричко В. – 716
 Ричков П. – 684, 694
 Рожко В. – 602, 603
 Ройзман Є. – (210), (219)
 Рокунець О. – (573)
 Романович Б. – 651, (655)
 Романчук Н. – 550
 Ронковський Г. – (65)
 Руденко В. – 274
 Рудюк В. – (626)

С

Савинський В. – 818
 Савицька О. – 276
 Савич А. – 121
 Савчук Г. – 844
 Самодра (Мовшович) Б. Я. – (250)
 Самодра Б. – 250
 Самозаванець Дмитро. – (128), (151),
 Самсонюк Т. – 201, 214, 251, 252, 755
 Самчук В. – 312
 Самчук Н. – 568
 Сахнюк Л. Г. – 931, 934
 Сацюк І. Л. – (692)
 Свєшніков І. К. – 85
 Свириденков Д. – 315, 513
 Сегеда П. – 127, (671), (727), (739), (746), (748)
 Сегеда С. – 756
 Семенов П. – 20
 Семенюк Н. – 253, 336
 Сенсен Х. – (489)
 Сербін Г. – 43, 266
 Сінкевич А. – (451)
 Сірук К. – 101
 Сітовський Л. – (453), (538)
 Скоропадський П. – (764)
 Скоцик В. – (64), 155, 156, 202, 203, 215–219, 425, (428), 436–438, 604, 686, (829)
 Скоцик А. – 605
 Скочияс І. – 606
 Скульський О. – 275
 Сливка О. – 514, 515
 Слуцкий С. С. – 87
 Смолій В. А. – 26
 Снаговський В. – (328), (334)
 Сobotюк О. – (460)
 Собкович О. – 337
 Собчук В. – 157
 Собчук В. – 684
 Сова А. – 757
 Солімчук Л. – (646)

Соломирецька Р. – (142), (144),
(150), (194), (747)
Соломорецька І. – (603)
Солопихін І. – 708
Сосновський Т.-О. – (672), (677),
(687)
Старченко Н. – 123
Степанов Л. С. – 230
Степанчук Н. – 707
Степанюк Л. А. – 932
Степанюк П. А. – (210)
Степанюк О. – (454)
Степковський Д. – (155)
Стоколос Н. – 46
Столярчук Б. – 820, 874, 929,
Страшко В. В. – 120
Ступницька С. – 516
Субтельний О. – 390
Суконник С. П. – (210)
Сум В. – (791)
Сухих Л. А. – 120

Т

Табаков С. – 439, 551
Табекова А. – (317)
Тарасюк Д. – 254, (812), (888)
Телегін Д. Я. – 79
Теодорович Н. И. – 29, (39)
Терещук Т. – (780)
Терлецький Ю. П. – 10, 15, 16
Тетеря П. – (133), (162)
Тимофієнко В. – 588
Тимчук Г. – (253), (255)
Тирак З. М. – 928, 929, 931–934
Тисельський М. Я. – (740)
Тихий П. – (255)
Тишкевич С. – (134)
Тищенко К. І. – 41
Ткачук А. – (779)
Ткачук Л. В. – (449), (527)
Ткачук Н. – 423, 752, (785), 845
Товстуха Є. – 569, 570, (620), 631
Тозаліно Л. – (395)
Толочик О. – 359
Тригубець П. – (338)

Троцький О. – (187)
Тубіна С. – 318, 440, 908

У

Уварова П. С. – 87
Українець А. М. – 929
Ульяновський В. І. – 158, 159
Ульянченко М. – (187)
Удір О. – 926

Ф

Фаріон І. – (826)
Федоришин М. – 571, 572, 695, (797)
Федорук Д. – 384
Федчук А. – 436,
Форманчук О. – 17, 78, 105, 220, 256,
257, 260, 320, 339–341, 385, 386, 423,
442, (467), (473), 502, 515, 517–522,
573, 574, 653–655, 710, 713, 752, 759,
765, (771), (788), (791), (792), 821–
831, (832), (833), 846, 847, (858),
875–877, 909, 927

Х

Харват О. М. – 919
Хитрий Ч. – 221, 222, 258
Хмельницький Б. – (139), (147)
Хоменчуки (рід) – (481), (813)
Хохлюк Л. – (808), (821)

Ц

Цалцалко Ц. – (232), (760)
Цибульський В. І. – 119, 735
Цимбалюк А. – 443
Цимбалюк Є. – 160, 161, 620, 688,
910,
Цимбалюк Р. – (462), 524
Цинкаловський О. – 44, (71)

Ч

Червінко О. – (751)
Черниш О. П. – 86
Чернуха Г. – 525
Черняк Г. – 526, 540, 552, 553, 575
Чубинський П. – (191)

Чуб'юк Г. – 387
Чуприна О. – (481), (790), (813), 823–
835, 848, 911–913

Ш

Шабаровський В. В. – 45
Шагоферов А. – 342
Шадрін О. – (187)
Шакура М. – (832)
Шарабура В. – (187)
Шевченко Т. Г. – (676), (763)
Шевченко Ф. – (269), (270)
Шевченко Ф. Г. – 268
Шевченко Ф. П. – 110
Шевчук К. – 633
Шепітько Є. Ю. – (671)
Шеретюк Р. – 46
Шершньова О. В. – 446
Шишко І. Ф. – (773), (774), (782),
(803), (811)
Шкабарін Ф. – (403)
Шкабаріна А. Т. – (421)
Шкіндер Т. А. – (740)
Шкурат П. – (758)
Шолодько П. – 162, 259
Шолудько М. – 608
Штендера Є. – 228
Штундер В. – 656–659
Шульгін В. В. – (761), (766), (772)
Шумлянський А. – (606), (757)

Щ

Щербак В. О. – 113
Щербак Т. В. – (421)
Щербачук В. – (634)
Щупак Ю. – 277

Ю

Юркова О. – 388, 389, 660, 760

Я

Якимчук А. В. – (671)
Яковенко Н. – 125,
Янко М. Т. – 5
Янчук Н. – 444, 610
Яремчук М. – 260
Яремчук О. – 761, 766
Ярон (Кричмар) А. – (236)
Ярошевич А. И. – 165
Ярошинський О. Б. – 126
Ярощук В. П. – 929, 931–934
Ярощук О. – 611
Ястремська О. – (483)
Яцик А. – (717), (718), (720), (721),
(738), (754)

Aftanazy R. – 49
Błędowska H. – 50
Dunin-Karwicki J. – 51
Hoffman J. – 55
Jabłonowski A. – 54, 61
Kostenicz K. – 50
Makowiecka Z. – 50
Niezbrzycki J. – 52
Orłowicz M. – 53
Stecki H. – 57
Sulimierski F. – 56
Walewski Wł. – 56
Wołoszynowski J. – 60
Wołyniak (Gizycki J. M.) – 59

ЗМІСТ

Малишева Л. Від укладача	4
Походження назви селища Гоща	6
Геральдика	6
ІСТОРІЯ ГОЩІ	7
Загальні праці	7
Гоща від найдавніших часів до XIII ст.	13
Литовсько-польська доба (XIII–XVIII ст.)	16
У складі Російської імперії (1795–1917) та в роки	22
Української національної революції (1917–1921)	
Міжвоєнний період (1921–1939)	26
Гоща у роки Другої світової війни (1939–1945)	28
Гоща в радянський період (1946–1991)	32
Гоща доби незалежності України(1991–1922)	34
Суспільно-політичне становище	34
Учасники АТО/ООС та російсько-української війни	38
Соціально-економічний розвиток	40
Освіта, наука	44
Культурно-мистецька Гоща	50
«Чорнобривці» – народний аматорський хор	58
«Терен» – народний аматорський гурт	60
Народна творчість, етнографія, фольклор	61
Релігійне життя Гощі	63
Охорона здоров’я, медицина	67
Народна медицина	67
Спорт, туризм	69
Пам’ятки історії, культури, архітектури. Природні пам’ятки	72
Гощанський парк – пам’ятка садово-паркового мистецтва	75
Відомі люди Гощі	77
Перебували у Гощі	83
Гоща літературна	83
Журомський Ростислав Іванович	91
Гуменюк Петро Миколайович	92
Кравчук Спиридон Гнатович	95
Гоща у творах літератури та мистецтва	98
Бібліографічні посібники	100
Допоміжні покажчики	102
Іменний покажчик	102

Гоща від минувшини до сьогодення : наук.-допом. покажч. / Рівнен. обл. універс. наук. б-ка ; уклад. Л. М. Малишева ; наук. ред. О. Л. Промська, ред. З. М. Тирак ; відп. за вип. В. П. Ярошук. – Рівне : [б. в.], 2026. – 111 с.

Укладач

Лідія Михайлівна Малишева, завідувача відділом наукової інформації та бібліографії
Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки

Науковий редактор

Олександра Леонідівна Промська, заступник директора з наукової роботи
та автоматизації Рівненської обласної універсальної наукової бібліотеки,
кандидат історичних наук

Редактор

Зінаїда Миколаївна Тирак, провідний редактор науково-методичного відділу

Відповідальна за випуск

Валентина Петрівна Ярошук, директор Рівненської обласної універсальної наукової
бібліотеки, заслужений працівник культури України, кандидат історичних наук

Книга зверстана в Рівненській обласній
універсальній науковій бібліотеці



ОКТАВІЯ ЛЕНКЕВИЧ-ВАЛЕВСЬКА

Меценатка, представниця шляхетського роду Ленкевичів, які володіли містечком Гоща у XVIII-XIX ст., ушавилася культурним розвитком гощанського маєтку, який отримала у спадок від свого дядька Францішека Михайла Ленкевича. Вона модернізувала будівлю, розкішний англійський парк, облаштувала велику приватну бібліотеку, відкрила картинну галерею та оранжерею для квітів. Перетворила звичайний дерев'яний шляхетський маєток на унікальний палацово-парковий ансамбль у стилі швейцарського шале, який став видатним зразком палацового модерну на Волині.

ГОЩАНСЬКИЙ ПАРК

Пам'ятка садово-паркового мистецтва, заснований Станіславом Ленкевичем-Іпохорським наприкінці XVIII ст., який отримав Гощу в спадок від своєї матері Людвіки Ленкевич у 1765 році. Ним було збудовано в містечку одноповерхову дерев'яну резиденцію, навколо якої насаджено парк у модному на той час англійському стилі. Імовірно, майстром був талановитий ірландець, архітектор майже 40 ландшафтних садів Волині – Діонісій Міклер. Нині збереглося 27 видів вікових дерев, більшості з яких понад 200 років.



СВЯТО-МИХАЙЛІВСЬКА ЦЕРКВА СВЯТО-ПОКРОВСЬКОГО МОНАСТИРЯ

Заснована у 1639 році Раїною Соломирецькою-Гойською, яка подарувала святині ікону Божої Матері «Заставську». В оздобленні храму поєднуються елементи ренесансу та бароко. Особливістю церкви є унікальний сонячний годинник, який стоїть тут ще з 17 століття. У той час монастир був великим культурним та освітнім центром на Волині. Нині у стінах колишнього чоловічого монастиря відкрито Свято-Покровський жіночий монастир.